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OF - poenotena akcija 
irseh socialističnih sil 
*red 27. aprilom — obletnico ustanovitve OF slovenskega 

naroda 

Le nekaj dni nas še hči od 
neva, ki mu danes preprosto 
•čemo Dan OF. Zaradi ogrom-
tga napredka, ki smo ga do-

od 27. aprila 1941 pa do 
jnes, je postal ta dan zgolj dan 
•Kaznovanja, ki nam sicer prikli-
ce v spomin usodne trenutke 
edanjega časa, premalo pa 
istaja dan, ko bi kazalo več 
vzmišljati o danes in jutri. Ne 
rre za to, da bi 27. aprila 
povzdigovali nad druge, po-
nembne trenutke v zgodovini 
Ravenskega naroda, bolj gre za 
to, da ocenimo in razmislimo, v 
tolikšni meri in predvsem, kako 
lanes uresničujemo sporočilo 
f7. aprila izpred osemintride-
tetih let. 

Takrat, leta 1941 je ta dan 
lomenil uresničitev tolikokrat 
izrečene in hkrati tolikokrat 
x> t ep t a ne ideje o združitvi vseh 
taprednih človeških sil sloven-
kega naroda. Združitev vseh 
laprednih delov slovenskega na-
vda ni bilo zgolj neko srečno 
vključi e, ki se je uveljavilo 
XLČ zato, ker so mnogi tako 
želeli Izoblikovati je bilo po-
rebno ključ, in ta ključ so bile 
" 'bine. Idejo je bilo potrebno 

meniti v dejanje, za to de-
e pa sta bili potrebni sme-

t in usmerjenost k jasnemu 
ilju. Eno in drugo je bilo zdru-
leno v KPJ. Eno in drugo pa je 

potrebno, da bi lahko 
<et" spreminjali, ne pa ga le 

vali Sadove teh spre-
nemb uživamo danes vsi, tisti, 

so se pripravljeni žrtvovati 
udi danes in oni, ki največkrat 
tajijo ob strani 

Napačno tezo bi zagovarjali, 
• bi danes: trdili, da smo 

bsegli cilj, h kateremu je bila 
ustavljena naša pot. Kajti, če 

bil ta cilj že dosežen, potem 
se danes zgubili v brezsmisel-

osti, v demagogiji, kot temu 
ečemo s tujko. 

Danes lahko s ponosom trdi-
no, da so bile takratne odločit-
e pravilne, da so bila storjena 
vjsvetlejša dejanja v zgodovini 

slovenskega naroda. Toda, ali 
lahko trdimo to isto tudi za vsa 
naša današnja dejanja? Ali si 
res dovolj prizadevamo, da bi 
vsebino nove ustave in zakona o 
združenem delu dosledno ure-
sničili na vseh področjih. Ali 
res še nismo dovolj zreli, da bi 
delavci razumeli oba pravkar 
omenjena dokumenta, ali pa gre 
morda za neko drugo vprašanje, 
namreč, da nismo dovolj 
„zreli", da bi znali uskladiti 
ohranjanje starih odnosov z no-
vo vsebino in bistvom novih 
samoupravnih socialističnih od-
nosov. Če želimo spojiti stari 
način dela in nove družbeno 
ekonomske odnose, potem bo 
potrebnih še veliko naprezanj in 
brezplodnih modrovanj, brez 
rezultatov. 

Danes veliko govorimo o 
tem, da moramo utrditi sociali-
stično zvezo kot fronto vseh 
socialističnih sil v naši družbi in 
to v bistveno boljših družbenih 
in ekonomskih pogojih, kot se 
je oblikovala O F. 

Če pa bi primerjali rezultate 
včeraj in danes, pa bi lahko 
hitro ugotovili, da preveč stopi-
camo na mestu. Celo več, hitro 
se najde kdo in reče: takrat je 
šlo za usodo naroda, danes pa 
to ni potrebno. Ali si danes ne 
kujemo usode za jutri? Pa še 
kako, pa še nič idiličen ni ta 
naš danes. Morda pa bi se lahko 
glasilo sporočilo z ustanovnega 
sestanka OF slovenskega naroda 
za danes nekako tako: drug 
drugemu ognja dajmo, drug 
drugega spodbujamo k večji 
ustvarjalnosti in se končno za-
vemo odgovornosti, ki jo no-
simo pred mlajšo generacijo, 
pred svetom, za izgradnjo socia-
lizma. 

Še vedno velja geslo, Združi-
mo svoje sile, poenotimo se v 
akciji da bi laže premagali vse 
viharje, ki pljuskajo ob nas. 
Kajti samoupravljanje je akcija 
zavestnih in ustvarjalnih ljudi in 
mu je tuje vsakršno špekulira-
le. TONE ŠELIGA 

>rva pomoč 100.000 din 
'udi v šaleški dolini izkazujemo solidarnost do ljudi in 
trajev, ki jih je prizadejal katastrofalni potres — IS Sob 
menoval Koordinacijski odbor za pomoč prizadetim — 

Novica o hudem potresu, k i 
v nedeljo zjutraj prizadel 

rnogorsko primoije, je boleče 
djeknila tudi med občani in 
elovnimi l judmi Šaleške doli-
e. Že v nedeljo se je sestal 
tab civilne zaščite ter se se-
nanil z nastalim položajem in 
ivedel ukrepe pripravljenosti za 
tudenje potrebne pomoči. Ta-
©j so sestavili ekipi za odstra-
evanje ruševin in za odpravo 
Tcodb na komunalnih objek-

Ek ip i sta v takšni pripravlje-, 
i , da lahko takoj odideta na 
»žena območja, če bo to 
rebno. Medtem je občinski 

ab civilne zaščite tudi začel 
tcijo zbiranja šotorov, odej in 
alnih vreč. V ponedeljek pa 
i že poslali na ogroženo ob-
očje prvo pošiljko, v kateri je 
"o 50 oddej in 40 šotorov, 
ičinskemu štabu se je javi lo 
" več delovnih l judi oziroma 

inov, ter izreklo pripravlje-
, da odidejo pomagat prebi-
rat Ulcinja, Bara, Budve, 
irja iin drugih krajev, k i j i h 

je zadela ta katastrofalna nesre-
ča. 

V ponedeljek zjutraj so o 
potresu v Črni gori spregovorili 
tud i delegati vseh zborov skup-
ščine občine Velenje in sprejeli 
sklep, da kot prvo obliko po-
moči pošljejo prizadetemu ob-
močju 100 tisoč dinarjev. 

Ker je veliko občanov izra-
zilo pripravljenost, da pomagajo 
s svojimi prispevki prebivalcem 
Črnogorskega primoija, objav-
ljamo žiro račun, na katerega 
lahko nakazujejo svoje prispev-
ke. Številka žiro računa je: 
50101-678-51579, RK SRS za 
pomoč prizadetim po potresu v 
Črni gori. 

Po nestalnem vremenu z 
oblačnostjo in padavinami v 
prvi polovici tedna se bo ob 
koncu tedna vreme izboljša-
lo in razjasnilo. 

Praznovanje 1. maja 
in dneva OF 

V Šaleški dolini bomo tudi letošnji mednarodni 
praznik dela 1. maj in 27. april, dan OF proslavili z vrsto 
manifestacij. Nad tem praznovanjem je prevzel pokro-
viteljstvo član sveta federacije in častni občan naše 

občine Franc Leskošek-Luka. 

SEJA OBČINSKE 
KONFERENCE ZK 

VELENJE 
V torek, 17. aprila, seje sešla 

na 9. sejo občinska konferenca 
ZKS Velenje. Osrednja točka 
dnevnega reda je bila polit ična 
ocena gospodarjenja ter dejav-
nosti subjektivnih sil v okviru 
akcije „zakl jučni računi 1978". 

Na seji so obravnavali tudi pred-
log predsedstva CK ZKS za 
izvolitev novih članov CK ZKJ 
in CK ZKS ter nekatera druga 
vprašanja. - Obširneje bomo 
poročali o seji v prihodnji šte-
vi lki NČ. 

O TEŽAVAH 
V KMETIJSTVU 

Občinska konferenca SZDL Mo-
zirje je v sredo pripravila posveto-
vanje o problematiki kmetijstva v 
Gornji Savinjski dolini. Udeleženci 
so na posvetovanju obravnavali tri 
pomembna poglavja: uresničevanje 
določil novih kmetijskih zakonov, 
razvojno usmeritev kmetijstva in na-
daljnje naloge na tem področju ter 
uresničevanje srednjeročnega pro-
grama razvoja kmetijstva v mozirski 
občini. 

Posvetovanje so pripravili z 
namenom, da bi poglobljeno ocenili 
uresničevanje razvoja družbenoeko-
nomskih odnosov v kmetijstvu in 
njegovo vključevanje v sistem samo-
upravnega združenega dela. Ob tem 
so podrobno opredelili naloge, ki jih 
narekujejo novi kmetijski zakoni in 
na tej podlagi izoblikovali akcijske 
programe za bodoče delo. 

12. aprila je ugdsnilo življenje 
še enega našega revolucionarja, 
aktivnega družbenopolitičnega 
delavca. Po krajši, težki bolezni 
je umrl Djuro Pucar - Stari, 
član sveta federacije, eden naj-
bolj vidnih revolucionarjev 
jugoslovanskega delavskega in 
komunističnega gibanja, dolgo-
letni visoki partijski in državni 
voditelj BIH in Jugoslavije. 

15. aprila so ga v Sarajevu 
pokopali z vsemi vojaškimi in 
državniškimi častmi. Od njega 
so se spoštljivo poslovili vsi 
Jugoslovani Tov. Tito ga je 
posmrtno odlikoval z redom 
dvakratnega junaka socialistič-
nega dela 

Letošnje slavje se bo začelo 
že 21. aprila ob 19. ur i z revijo 
amaterskih pevskih zborov, k i 
bo pod geslom Delavec in kul-
tura v domu kulture v Velenju. 

Svoj prispevek bodo prazno-
vanju prispevali tudi mladi iz 
vseh osnovnih šol občine, k i v 
teh dneh pišejo spise na temo 
Rad delam in Delo - moja 
kultura. Akcijo bodo končal i 
24. aprila. Tega dne bosta ob 
16. ur i v Šoštanju turnir žen-
skih ekip v odbojki ter turnir 
moških ekip v malem nogo-
metu. 

V sredo, 25. aprila bo v 
dvorani skupščine občine Vele-
nje svečana seja občinskega 
sveta ZSS Velenje, na kateri 
bodo podelil i letošnje srebrne 
znake sindikatov, priznanja in 
nagrade najuspešnejšim racio-
nalizatoijem in inovatorjem ter 
razglasili najboljše akcije na lan-
skem tekmovanju delavskih 
športnih iger. 

V četrtek, 26. aprila bo v 
počastitev dneva OF v domu 
kulture v Velenju s pr ičetkom 
ob 19. ur i koncert dekliškega 
pevskega zbora gimnazije Vele-
nje. Med koncertom bodo po-
deli l i tudi letošnja srebrna od-
ličja Osvobodilne fronte. Ko-
lektiv DO Tiskarna pa bo ta dan 
slovesno odprl nove proizvodne 
prostore. 

Na dan osvobodilne fronte, 
27. aprila bo množični t r im 

IS O POSLOVANJU 
V LETU 1978 

Pretekli petek so se na 27. redni 
seji zbrali člani izvršnega sveta skup-
ščine občine Mozirje. Na seji so se 
seznanili s poročilom o delu sodišča 
združenega dela v Celju za minulo 
leto, sprejeli so odlok o reji, registra-
ciji, označevanju in cepljenju psov 
ter o reji nekaterih drugih živali. 
Podrobno so se pogovoriti o izvaja-
nju družbenega dogovora o načelih 
kadrovske politike v občini Mozirje 
in tehtno ocenili rezultate poslo-
vanja gospodarstva občine Mozirje v 
letu 1978. 

pohod na Paški Kozjak. Zbira-
lišče bo med 8. in 9. uro v 
Šaleku. 

Na večer pred praznikom 
dela, 1. majem bo s kotalkališča 
prot i Rdeči dvorani krenila že 
tradicionalna baklada, za tem 
pa bo v Rdeči dvorani srečanje 
delovnih l judi občine Velenje. 
Baklada se bo začela ob 19.30, 
ob 20.30 pa srečanje s krajšim 
kul turnim programom, v kate-
rem bojio nastopili Rudarska 
godba, mešani pevski zbor Svo-
bode Šoštanj in recitatoij i ama-
terskega gledališča Velenje. 
Kulturnemu programu pa bo 
sledil zabavni del. 

Po tradicij i bodo na sam dan 
delavskega praznika že navse-
zgodaj godbe igrale budnice, 
mnogi pa bodo kot vsako leto 
verjetno tud i letošnji 1. maj 
preživeli na raznih izletih, ko-
lektiv REK pa pripravlja ru-
darski piknik na Paškem Kozja-
ku. 

Informativna dejavnost 
je potrebna 

Med obiskom v naši delovni organizaciji je Janez Miklavčič, sekretar 
komiteja OK ZK Velenje in član CK ZKS poudaril, da bo potrebno z vso 
resnostjo in odločnostjo zagotoviti ustrezen materialni položaj Našega časa 
in Radia Velenje, razpravo o programskem konceptu in razvojni usmeritvi 

obeh sredstev obveščanja pa bo treba usmeriti v bazo 

Našo delovno organizacijo, Cen-
ter za informiranje, propagando in 
založništvo Velenje, so prejšnji če-
trtek, 12. aprila obiskali Janez Mi-
klavčič, sekretar komiteja občinske 
konference ZK Velenje in član cen-
tralnega komiteja ZKS ter Janez 
Zivko in Miran Ahtik, izvršna sekre-
tarja komiteja OK ZK Velenje. Pred-
stavniki delovne organizacije so go-
ste podrobno seznanili z dosedanjim 
razvojem, trenutnim položajem in 
razvojnimi hotenji Centra za infor-
miranje, propagando in založništvo 
Velenje. 

Med pogovorom je Janez Miklav-
čič med drugim menil, da bi se 
morali v prihodnje predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij in 
družbenopolitičnih skupnosti po-
gosteje srečevati z novinarji. Povedal 
pa je tudi, da bo komite OK ZK 
Velenje na eni od prihodnjih šej 
celovito spregovoril o politični pro-
pagandi in obveščanju v občini. 

„Ce govorimo o Našem času in 
Radiu Velenje, o njuni vsebini in. 
številu informacij, ki jih posredujeta 
občanom, moramo objektivno ugo-
toviti, da je bil dosežen precejšen 
napredek", je nadaljeval sekretar ko-

miteja OK ZK Velenje, Janez Mi-
klavčič. „Gotovo je, da vsa hotenja 
še niso dosežena, da še iščete najbolj 
ustrezno vsebinsko podobo, tudi z 
namenom, da bi bili lahko v prihod-
nje bolj kritični do vseh negativnih 
pojavov, s katerimi se soočamo v 
občini in kijih pogojujejo neznanje, 
neosveščenost, pa tudi nasprotova-
nja. Te pojave, ki jih ni malo, 
moramo odpraviti Več bo treba 
pisati in govoriti tudi o problemih in 
vprašanjih, na katera bi morali de-
lovni ljudje in občani dobiti odgo-
vor, pa ga ne dobijo," 

B} besedah tovariša Miklavčiča 
morajo novinatji Našega časa in 
Radia Velenje nameniti vso pozor-
nost problemom, zaradi katerih so 
(judje nejevoljni, vzroke zato pa je 
iskati pri posameznikih, ki so odgo-
vorni oziroma dolžni razreševati 
probleme pa svojih nalog ne oprav-
ljajo. Do teh pojavov smo bili doslej 
preveč tolerantni, popustljivi in ne-
dosledni. S kritičnim in objektivnim 
pisanjem o tovrstnih pojavih lahko 
prispevajo novinatji obeh sredstev 

(Nadaljevale na 3. strani) 

Janez Miklavčič, Miran Aht ik in Janez Živko med pogovorom v našem uredništvu 



Reproduktivna sposobnost 
gospodarstva pada 

Najpomembnejša točka dnevnega 
reda na ponedeljkovi seji vseh treh 
zborov Skupščine občine Velenje je 
bila obra nava analize o uresniče-
vanju dogovora o temeljih plana in 
družbenega plana razvoja občine 
Velenje v odbodju 1972 do 1980 v 
letu 1978. 

Poglejmo najprej nekatere šte-
vilke iz te analize, ki sicer niso 
povsem primerljive z letom 1977, 
predvsem zaradi strukturnih spre-
memb v organizacijah združenega 
dela, zaradi drugačne oblike zaje-
manja podatkov in zaradi spre-
membe cen. Kljub temu je mogoče 
vsaj približno natančno ugotoviti, 
kako smo gospodarili v lanskem 
letu. Organizacije združenega dela s 
področja gospodarstva občine Vele-
nje so lani dosegto 21.097.427.000 
dinarjev celotnega prihodka. Do-
hodek je bil ustvarjen v višini 
4.166.839.000 dinarjev. Močno se 
je povečal del dohodka za ostale 
namene, kar je zmanjšalo udeležbo 
čistega dohodka. Pri razporejanju 
čistega dohodka pa so se ponovno 
zmanjšala sredstva za razširitev in 
izboljšanje materialne osnove dela, 
povečala pa so se sredstva bruto 
osebnih dohodkov in sredstva re-
zerv. Znatno so porastla tudi sred-
stva za bančne storitve ter sredstva 
za droga plačila. Gospodarstvo 
občine Velenje je ustvarilo 
4.445.390.000 dinarjev bruto do-
hodka. Skoraj 72 odstotkov bruto 
dohodka še vedno ustvarjata indu-
strija in rudarstvo, pri čemer pa se 
udeležba zmanjšuje v korist ostalih 
gospodarskih dejavnosti, predvsem 
gradbeništva, trgovine in obrti. 
Osebni dohodki na zaposlenega so 
se v občini povečali za 25 odstot-
kov, poprečni mesečni osebni do-
hodek na zaposlenega v gospodar-
stvu pa je dosegel 6237 dinarjev. Po 
podatkih zaključnih računov so zna-
šale lanskoletne izgube v občini 
18.631.000 dinaijev, pri čemer je to 
izgubo izkazala le Tovarna usnja 
Šoštar\j. Visoka izguba v tej tovarni 
je posledica nezavidljive sitaucjje, v 
kateri je celotna usnjarska industrija 
v Jugoslaviji. 

v razpravi ob tej analizi je bilo 
Ugotovljeno, da se dohodkovni 
odnosi v marsikateri organizaciji 
združenega dela prepočasi uveljav-
ljajo, prav tako kot samoupravno 
dogovarjanje in sporazumevanje, 
predvsem na področju stanovanjske 
gradnje. Kljub nekaterim ugodnim 
kazalcem gospodarjenja z doseženim 
prav gotovo ne moremo biti zado-
voljni, saj nismo uspeli na najpo-
membnejšem področju dela. Nismo 
namreč povečali reproduktivne spo-
sobnosti gospodarstva. Reproduktiv-
na sposobnost je celo nižja za šest 
indeksnih točk kot v letu 1977. 
Vzroki za to so predvsem neustrez-
na delitev čistega dohodka, ne-
ustrezna struktura poslovnih sred-
stev, prekomerno realno povečeva-
nje osebnih dohodkov ter prevelika 
skupna, splošna in osebna poraba, ki 
jo bo potrebno omejiti zlasti s pre-
prečevanjem prekomernega zaposlo-
vanja. Lani smo namreč ponovno 
presegli načrtovano stopnjo zaposlo-
v a l a in sicer za 2,5 odstotka. Ob 
taki zaposlenosti smo sicer dosegli 
načrtovano 10 odstotno realno rast 
družbenega proizvoda pa tudi 7,3 
odstotno realno rast produktivnosti. 
Nespodbudna je tudi ugotovitev, da 
so se v delu dohodka, ki ostane 
organizacijam združenega dela 
zmanjšala sredstva za sklade, močno 
pa povečala sredstva za delovne 
skupnosti. Če k temu prištejemo 
neustrezno visoko povišanje osebnih 
dohodkov mimo produktivnosti de-
la in za preko 11 odstotkov nad 
porastom življenjskih stroškov, 
potem ne preseneča le 15 odstotno 
povečanje sredstev za razširitev in 
izboljšanje materialne osnove dela. 
In še na neka bi želeli opozoriti. Na 
nizko udeležbo lastnih sredstev v 
poslovnih sredstvih, zlasti pri obrat-
nih sredstvih. To pomeni veliko 
odvisnost od tujih kreditnih sred-
stev, ki so zastopana kar v višini 80 
odstotkov. Uspeli smo doseči plani-
rani izvoz, ki se je v primerjavi z 
letom 1977 povečal za 29 od-
stotkov in dosegel vrednost 
63.905.000 dinarjev. Pri tem še ved-
no nosi pretežni delež izvoza tovar-
na Gorenje, zato je razširitev kroga 
izvoznikov v naši občini ena od 
poglavitnih nalog v prihodnjem 
obdobju. 

Za rešitev pereče gospodarske 
problematike je Izvršni svet predla-
gal vrsto ukrepov, katere pa bi 
morali po mnenju vseh, začeti izva-
jali takoj, saj bo, kot je dejal eden 
izmed delegatov, kmalu preteklo pol 
leta pa še nismo prešli od besed k 
dejanjem. V vseh sredinah si je treba 
prizadevati za znižanje stroškov in 
za doseganje čimvišjega dohodka. 
Omejiti moramo zaposlovanje v ra-
zumne meje in si v skladu z reso-
lucijo prizadevati za čimvečjo pro-
dktivnost dela; tudi delitev dohodka 
in čistega dohodka je treba uskladiti 
z merili sprejetimi v občinski res-
oluciji za letos. Obseg sredstev za 
osebne dohodke je treba oblikovati 
v odvisnosti od gospodarskih rezul-
tatov, organizacije združenega dela 
morajo hitreje širiti sedanje pro-
grame in uvajati nove ter si prizade-
vati za gospodarsko sodelovanje s 

tujino, zlasti z državami v razvoju. 
Izvršni svet bo trimesečno spremljal 
gospodarjenje in o rezultatih ter 
ukrepih za izboljšanje stanja sproti 
obveščal skupščino občine. Proti 
vsem tistim organizacijam združe-
nega dela, ki ne bodo uresničevale 
resolucijskih stališč pa bo skupščina 
občine izvajala ukrepe družbenega 
varstva. O tej točki dnevnega reda 
so izredno kritično spregovorili de-
legati družbeno političnega zbora, 
ki so še posebej opozorili na slabo 
organiziranost dela, slab izkoristek 
delovnega časa, na kolektive, ki 
poslujejo z nizko stopnjo rentabil-
nosti in v katerih bodo morali v 
najkrajšem času sprejeti konkretne 
ukrepe za izbol jšuje stanja in po-
vsod, kjer to še niso storili, obliko-
vati temeljne planske dokumente. 
Opozorili pa so tudi na vse večje 
razraščanje administracije v samo-
upravnih interesnih skupnostih. Ob 
tem je nerazumljivo, da o tako 
pomembni problematiki skoraj ni 
bilo razprave v zboru združenega 
dela. Oglasil seje le delegat Gorenja, 
ki je izrazil dvom v točnost podat-
kov navedenih v analizi. Ker gre po 
vsej verjetnosti za različen način 
obdelave kazalcev gospodarjenja, 
bodo imenovali posebno delovno 
komisijo, ki bo skušala odpraviti 
nejasnosti. 

Na seji skupščine so spregovo-
rili še o nekaterih pomembnih pred-
logih. Omenili bi predlog o soglasju 
k porazdelitvi stroškov urejanja stav-
bnega zemljišča na investitorje 
objektov, v soseski Šalek II. Na 
pobudo delegatov REK in Gorenja 
je bil sprejet sklep, da naj velja 
predlog do naslednje skupščine, ko 
b o d o ' delegatom predložili nove 
cene in predlog uskladili s pri-
pombami delegacij. Če to ne bo 
izvedljivo se sklep razveljavi. 

Sprejet je bil tudi predlog odloka 
o merilih za razvrstitev objektov 
zgrajenih brez lokacijskega dovolje-
nja na območju občine Velenje. Ti 
objekti bodo sedaj razvrščeni v tri 
skupine. V prvi skupini bodo zajeti 
tisti objekti, ki jih je možno legali-
zirati, v ostali dve pa objekti, ki jih 
je potrebno takoj ali v nekem dolo-
čenem roku odstraniti. 

Delegati so spregovorili tudi o 
osnutku odtoka o varstvu in varnost-
nih ukrepih, zaščiti in izkoriščanju 
obstoječih in nastajajočih jezer na 
eksptoatacijskem o b m o č j a Ta od-
lok je nujno potreben in mora biti 
dokončno sprejet pred pričetkom 
poletja. Odlok predvideva prepoved 
vožnje z motornimi čolni (prav bi 
bilo, če bi prepovedali tudi vožnjo s 
čolni na akumulatorski pogon) in 
kempiranje ob obali Prepoveduje 
tudi hojo ob jezerih izven označenih 
in določenih poti. Škoda, da nasta-
jajoča jezera, ki jih nameravamo v 
prihodnjih letih izkoristiti za turi-
stične namene vsaj delno ne ureja-
mo. Pod vodo tako ostajajo deli 
zgradb, visoka kovinska ogrodja, ter 
kopica nemogoče umazanije, barv, 
strupov in bog si ga vedi česa še. 

Delegati so na zadnji seji skupšči-
ne poslušali tudi informacijo o obli-
kovanju sistema usmerjenega izobra-
ževanja v občini Velenje (več o tem 
v prihodnji številki Našega časa) ter 
poročita o varnostni problematiki 
UJV Celje za leto 1978 in poročilo 
o varnostnih ukrepih postaje milice 
Velenje v letu 1978. 

Poslej stalno preverjanj 
Člani občinske konference ZKS in plenuma občinskega 
sveta ZS Mozirje so na skupni seji ocenili akcijc 
obravnavanja zaključnih računov in gospodarjenje 

minulem letu — Vrsta obvezujočih sklepov 

N i pravega razloga za smehljaj 

Nujno nepretrgano delo 
Delegati vseh treh zborov skupščine občine Velenje so na 
ponedeljskovi seji sprejeli tudi program skupščine za 

letos 
Program dela občinske skupščine 

je zelo obširen, zato bo njegovo 
uresničevanje terjalo velike napore 
vseh družbenih dejavnikov, ki se 
vključujejo v proces skupščinskega 
dela, še zlasti pa predlagateljev ozi-
roma pripravljalcev posameznih gra-
div in predlogov. Prav zaradi obsež-
nosti nalog bo potrebna kontinuira-
nost dela predlagatelja, prednost pa 
je treba dati tistim vprašanjem, za 
katere se občani in delovni ljudje še 
posebej zanimajo. Med temi je vse-
kakor v ospredju izvajanje delegat-
skega sistema in delegatskih odno-
sov, vprašanje stanovanjskega in ko-
munalnega gospodarstva in proble-
matika ter položaj družbenih dejav-
nosti v občini v svobodni menjavi 
dela. Vsa ta vprašanja bi morali, kot 
so dejali na seji, obravnavati že v 
drugem trimesečju, ne pa šele v 
tretjem in četrtem kot je predvi-
deno. Delovni program občinske 
skupščine je namreč razdeljen na tri 

dele. Prvi vsebuje 25 tem s področja 
družbenopolitičnega sistema, druž-
benoekonomskih odnosov in druž-
benoekonomskega razvoja v občini, 
drugi del predvideva sprejetje 70 
odlokov oziroma aktov iz pristoj-
nosti skupščine občine, tretji pa 
vsebuje razpravo o šestih temah in 
devetih zakonov iz pristojnosti re-
publiške skupščine. 

Za program je značilno ,da je 
odprt, iz česar sledi, da ga bo 
mogoče med letom spreminjati ali 
dopolnjevati glede na pomembnost 
posameznih nalog oziroma odvisno 
od ocene razmer ter potreb v obči-
ni. Ob obravnavi programa pa so 
udeleženci seje še posebej poudarili, 
da si je treba prizadevati, da se 
četrti zbor uveljavi kot enakovreden 
zbor družbenopolitičnemu zboru in 
da mora priti tudi do skupnega 
zasedanja saj so skupščine samo-
upravnih interesnih skupnosti se-
stavni del družbenoekonomskega in 
skupščinskega sistema. 

Primer, ki ni za zgled 
Mladi v Gornji Savinjski dolini so 

tudi letos pripravili vsakoletni pre-
gled svoje kulturne dejavnosti v vseh 
svojih sredinah. Prireditev „Naša be-
seda 79" so tokrat pripravili v raz-
ličnih krajih in so se tako s svojimi 
dosežki na področju kulture pred-
stavili širokemu krogu gledalcev. 
Kulturne otganizacjje pri vsem tem 
niso sodelovale. Že pred dvema le-
toma je občinska konferenca ZSMS 
Mozirje pripravila področno sreča-
nje kulturno-umetniških skupin in 
že takrat so kulturne organizacije 
stale ob strani. Vsekakor nerazumlji-' 
vo početje tistih, ki skrbijo za višjo 
kulturno raven in za širjenje kulture 
v vse sredine. 

Zaključno prireditev Naša beseda 
79 so pripravili na Ljubnem in tudi 
ravnanje kulturnih organizacij je ob 
organizacijskih pomanjkljivostih pri-
pomoglo k njenemu neslavnemu 
zaključku, ki ni in ne more biti 
nikomur v čast. Za zaključno pri-
reditev so namreč izbrali zelo nepri-
meren čas. Popoldne zadnje sobote 
je nekaj takega zagotovo bilo. Tudi 
nedorečeno obveščanje je prispevalo 
svoje in dvorana je bila prazna. 

Zakaj pravzaprav toliko besed o 
tem? Tudi zato, ker so se zaključne 
prireditve udeležili mladi iz pobra-

tene občine Čajetina, ki so za svoj 
nastop pripravili pester prerez boga-
tega kulturnega izročila Zlatibora. 
Nastopili so trubači, folklorna sku-
pina, pevci in dramska skupina. Do-
živetje brez dvoma, saj njihovo 
bogato kulturno izročilo vse pre-
malo poznamo, ker so se zares 
izkazali in ker je to nova oblika 
sodelovanja med pobratenima obči-
nama. Mladi iz Čajetine so se pri-
peljali 900 kilometrov daleč, ogle-
dali so si Gornjo Savinsjko dolino in 
bili nad njo navdušeni, njihov na-
stop pred prazno dvorano pa k 
sodelovanju med obema občinama 
resnično ni bil najboljši prispevek. 
Mladim iz bratske občine se nihče 
ni utegnil zahvaliti, razen mladih 
seveda. V dvorani je bil vsega en sam 
predstavnik družbenopolitičnih 
organizacij, o drugih, tudi iz pod-
ročja kulture, niti sledu. 

Zaradi vseh teh pomanjkljivosti 
so mnogi občani zamudili enkratno 
doživetje, zato pa so si zvečer za 
filmskem platnu ogledali nek Dvo-
boj na Missouriju in to dvobojevanje 
je krivo, da so mladi iz Cajetine 
morali nastopiti pozno popoldne. 

Klofuta torej sodelovanju, ki za-
njo ni opravičila. 

JANEZ PLESNIK 

Nedavno skupno sejo so člani 
občinske konference ZKS in plenu-
ma občinskega sveta ZS Moziije 
namenili akciji obravnave zaključnih 
računov in gospodarskim gibanjem v 
Gornji Savinjski dolini. Na seji so 
ugotovili, da je bila družbenopoli-
tična akcija obravnavanja zaključnih 
računov in ocenjevanja gospodarje-
nja uspešna v vsej občini. Res je, da 
je bila razprava ponekod še premalo 
poglobljena, res pa je tudi, da so si v 
vseh sredinah na podlagi razprav 
zadali številne naloge. Pri tem je na 
prvem mestu nadaljnje uveljavljanje 
celovitega odločanja delavca o do-
hodku. 

Prav tako so bili rezultati gospo-
darjenja v letu 1978 v celoti boljši 
kot so bili leto poprej. Kljub temu v 
mozirski občini ne morejo biti prav 
zadovoljni, saj v primerjavi z dose-
ženimi gibanji na področju in v 
republiki niso bili dovolj uspešni. Le 
v nekaterih temeljnih in delovnih 
organizacijah so z vsestranskimi na-
pori, z uvajanjem boljše organizacije 
dela in s posodobitvijo tehnoloških 
postopkov dosegli lepe rezultate. 
Sem sodijo Kovinarstvo na Ljub-
nem, Elkroj v Mozirju in delno 
nazarski GLIN. Vsestranska priza-
devnja za stabilizacijo gospodarstva 
morajo nenehno teči naprej. Zlasti 
pomembno je nadaljnje izboljševa-
nje produktivnosti dela na osnovi 
boljše organizacije dela, boljšega iz-
koriščanja razpoložljivega delovnega 
časa in boljše tehnologije. Zaostriti 
bo treba tudi odgovornost pri ure-
sničevanju načrtovanih investicij-
skih naložb, saj na tem področju v 
mozirski občini močno zaostajajo. 

Še naprej ostajajo pereč problem 
izgube. Nerazrešena dohodkovna 
razmerja v proizvodnji ivernih plošč 
tej temeljni organizaciji še naprej 
otežkočajo položaj in zavirajo 
razvoj ostalih. Nerešeno ostaja tudi 
vprašanje obratovanja Rekreacijsko-
turističnega centra na Golteh, vse 
bolj pa se zaostruje položaj v kmetij-
stvu. Tudi nekatere druge temeljne 
organizacije poslujejo na robu renta-
bilnosti in bodo morale biti zato v 
prihodnje deležne več pozornosti in 
pomoči. 

Komunisti bodo morali v vseh 
sredinah kritično ocenjevati delo in 

njegove rezultate ter zagotoviti uvi 
{javljanje svobodne menjave dela n 
področju družbenih dejavnosti 
nekaterih samoupravnih interesni! 
skupnostih, zdravstvo naprimer, tio 
šijo sredstva povsem neodvisno in 
glede na sprejete samoupravne spo 
razume. Pomanjkljivosti bo treh 
odpraviti tudi na področju družb« 
nih dejavnosti v združenem delu, 
splošna in skupna poraba nist 
v skladu z rastjo realnega d: 
nega proizvoda. Bolj bo treba do) 
diti tudi svobodno menjavo di 
med delavci v temeljnih organi: 
jah in delavci v skupnih službah ti 
bolj temeljito ocenjevati obseg A 
kakovost opravljenih del in nalog L 
skupnih službah. 

Kritično preverjanje gospodarji [ 
nja mora postati stalna praksa i 
sleherni delovni sredini. Delavci mo 
rajo povsod in v vseh pogledih oce 
njevati dosežene uspehe in razre:" 
vati probleme najmanj ob vsaki 
periodičenm obračunu. Ob obra' 
vanju obračunov za prvo leto: 
obdobje morajo povsod sprejeti t' 
podroben načrt aktivnosti, ki 
pripomorejo k čim boljšemu go 
darjenju v letošnjem letu. 

Srednjeročni načrt razvoja ob-
ne Moziije v naslednjih dveh letih 
treba v celoti uresničiti. Zato boi 
morali v mozirski občini živahni 
načrtovati razvoj gospodarstva 
osnovi združevanja dela in sredsti 
ter v celoti uresničevati že spreji 
načrte. Organizacije združenega di 
morajo načrtovane projekte uresi 
čiti v dogovoijenih rokih in t: 
izboljšati sestavo gospodarstva, 
nosilcev za obstoječe in nove proi 
vodne programe ni znotraj občine 
jih je treba poiskati zunaj nje. Izde 
lave srednjeročnega načrta razvoj 
občine za naslednje obdobje se j 
treba lotiti z največjo mero odgo 
vornosti in hkrati čimprej pogloblj<-
no analizirati uresničevanje sedanje 
ga. Preoblikovati bo treba tudi drui 
beno-ekonomske o dnose na pod 
ročju družbenega standarda ter nul 
osebnih odhodkov ter skupne i 
splošne porabe uskladiti z rastjo 
družbene produktivnosti dela. I 
tako bodo v Gornji Savinjski doln 
dosegli hitrejši in stabilnejši dolgo 
ročni razvoj. j | 

Ni sredstev, ni kadrov 
Kljub vsem uspehom, ki jih je krajevna skupnost Ljubno 
dosegla v minulem obdobju, se danes še otepa z velikim 
problemi — Se naprej pereče zagotavljanje sredstev 

pomanjkanje kadrov v zvezi s tem 

Ob koncu prejšnjega tedna so se 
na svoji drugi seji v novi sestavi sešli 
delegati skupščine krajevne skup-
nosti Ljubno ob Savinji. Najprej so 
pregledali sklepe prve seje in med 
njimi bi kazalo omeniti sklep, ki 
pravi, da bodo tudi letos izkupiček 
tradicionalnega Flosarskega bala na-
menili dograjevanju pokopališč in 
izgradnji mrliških vežic v Radmirju 
in na Ljubnem. Potrdili so tudi 
odbor za ljudsko obrambo in druž-
beno samozaščito. 

Ocenili uresničevanje zakona o združenem delu 
člani občinskega sveta Zveze sindikatov Velenje so na zadnji seji namenili glavno pozornost obravnavi ocene 

uresničevanja Zakona O združenem delu v občini Velenje 

Iz ocene izhaja, da je vrsta aktiv-
nosti na vseh ravneh oiganiziranosti 
združenega dela vendarle rodila 
vidne rezultate pri uresničevanju za-
kona in to na področju samouprav-
ne oiganiziranosti in integracijskih 
procesov, delno na področju ure-
jevanja samoupravnih in družbeno-
keonomskih odnosov, zlasti pa pri 
osveščanju delovnega človeka za za-
vestno vključevanje v proces prevze-
manja oblasti nad pogoji in sadovi 
njegovega dela, ustvarjanja in življe-
nja. Seveda so ti rezultati v različnih 
sredinah različni. Ugotoviti pa je 
moč tudi veliko pomanjkljivosti, ki 
te procese zavirajo, in katerim bo 
treba v prihodnje nameniti vso po-
zornost. 

Naj omenimo nekatere izmed 
njih. Analize stanja in odnosov v 
posameznih sredinah so bile dokaj 
pavšalne, saj so obravnavali le for-
malne vidike organiziranja, premalo 
pa bistvo odnosov. 

Na območju občine sicer ni te-
meljne ali delovne organizacije 
oziroma sestavljene organizacije 
združenega dela, ki ne bi bila kon-
stituirana. S tega stališča so ocenili 
uresničevanje programov in nosilcev 
posameznih dejavnosti kot ugodno. 
Imeli pa so pripombe do vsebine 
opravljenega dela, saj so bile analize 
in programi marsikje usmerjeni bolj 
v to, kako zatečeno stanje nekako 
obvarovati in ga spremeniti v neke 
nove oblike, kot pa iskati boljše 
rešitve. 

Delovanje osnovnih organizacij 
zveze sindikatov v celotnem postop-

ku uveljavljanja zakona o zdru-
ženem delu so ocenili le kot delno 
uspešno. Osnovne organizacije so 
sicer v večini primerov vodile raz-
prave v delovnih sredinah, premalo 
pa so se izvršni odbori osnovnih 
oiganizacij in člani vključevali v 
bistvene vsebinske razprave. 

Poleg občinskega sveta se je v 
prizadevanja za dejansko vsebinsko 
preobrazbo družbenih razmer vklju-
čil tudi klub samoupravljalcev Vele-
nje. 

Občinski svet je v posameznih 
primerih imenoval tudi posebne 
komisije in zadolžil posamezne čla-
ne, da so sodelovali in pomagali pri 
reševanju problematike, zlasti v 
zdravstvu, gostinstvu in šolstvu. 
Opravili so tudi nad 40 neposrednih 
pogovorov v delovnih organizacijah. 

Kot smo že zapisali so bile te-
meljne oiganizacije združenega dela 
imenovane in kostituirane povsod 
tam, kjer so za to obstojali zakonski 
pogoji. Še vedno pa ni oiganiziranih 
temeljnih oiganizacij v posameznih 
dislociranih enotah, ki pa glede na 
obseg ustvaijenega celotnega pri-
hodka in števila zaposlenih izponju-
jejo temeljne pogoje po določbah 
zakona. Ta ugotovitev velja za enoto 
Tržnice-Kletarstva KK Ptuj, 
Merxovo pekarno. Čimpiej bo treba 
pieučiti tudi možnost za obliko-
vanje tozdov še v nekateiih diugih 
dejavnostih, kot na piimei v Izlet-
niku in DES. Ponekod (zdravstveni 
dom) pa bo tieba razmisliti o mož-
nosti oblikovanja več temeljnih 
organizacij združenega dela. V zvezi 

s tem nastaja tud-vprašanje ustrez-
nega oblikovanja delovnih skupnosti 
oziroma temeljnih oiganizacij za 
opravljanje skupnih poslov. V večini 
primerov gie za združevanje vseh 
opravil v eni delovni skupnosti ne 
glede na to ali znotraj delovnih 
procesov, ki se odvijajo v takšni 
skupnosti obstojajo deli, ki imajo 
pogoje za ustanovitev temeljnih 
oiganizacij ali posebnih delovnih 
skupnosti Ksqti praksa kaže, da je 
zelo težko vzpostaviti merila za svo-
bodno menjavo dela tam, kjei so 
delovne skupnosti sestavljene zelo 
heterogeno. 

V nekateiih sredinah nadalje niso 
dovolj natančno določili, ponekod 
pa sploh, ne ciljev združevanja. Zato 
je marsikje prišlo do združevanja 
zelo različnih dejavnosti, torej tak-
šnih, ki sploh niso med sabo sood-
visne in povezane. Resda je formal-
no možno takšno združevanje, za-
plete pa se že, ko skušajo tazieševati 
vsebinska vprašanja, kot je spora-
zumevanje o skupnih osnovah 
načrtov, sporazumevanje o medse-
bojnih odnosih, obveznostih, soli-
darnosti, sporazumevanje o skupnih 
osnovah in merilih za razporejanje 
dohodke in čistega dohodka ter 
delitev osebnih dohodkov. Analiza 
med drugim tudi ugotavlja, da celot-
no področje urejanja medsebojnih 
odnosov pridobivanja dohodka še ni 
urejeno, odnosi temeljnih organi-
zacij v posameznih delovnih organi-
zacijah pa temeljijo bolj ali manj na 
poslovnih razmerjih, skupnih na-
črtov in ali pa so povišni. 

V samoupravnih aktih je največja 
praznina v tistem delu, ki ureja 
razmeija glede pridobivanja in raz-
porejanja dohodka. V velikem 
številu tozdov nadalje še ni povsem 
rešeno vprašanje, po katerih osno-
vah temeljna organizacija pridobiva 
dohodek. Ugotoviti je moč, da so se 
v posameznih sredinah zadovoljili z 
enostavnimi predpisi zakonskih 
določil, ki pa so jih povzeli zelo 
nekritično in brez ocene ali veljajo 
tudi za konkreten položaj. Prav tako 
še nimajo povsod izdelanih meril za 
motiviranje delavcev za boljše delo 
in gospodarjenje, saj osnove in meri-
la za delitev osebnih dohodkov 
marsikje temeljijo na starem sistemu 
oblikovanja osebnega dohodka na 
podlagi količin doseganja količin-
skih norm. 

Analiza opozarja tudi na to, da 
delavci ponekod ne poznajo aktov, 
čeprav so jih sprejeli. Nadalje je 
preslabo obdelano v aktih reševanje 
sporov med tozd, več pozornosti pa 
bo treba nameniti tudi funkcioni-

r a n j u delegatskega sistema in delu 
delegatov. 

Iz vsega tega sledi, da čaka vse 
organe in organizacije pri nadalj-
njem dograjevanju samoupravnih 
aktov in izgrajevanju celotnega siste-
ma še veliko dela. Člani občinskega 
sveta so na tej seji imenovali tudi 
posebno komisijo, ki bo analizirala 
stanje v tistih samoupravnih sredi-
nah, kjer akcija ni stekla v skladu z 
določili zakona o združenem delu. 

V nadaljevanju seje so se podrob 
no pogovorili še o delovnem načrt 
krajevne skupnosti za letošnje leto 
Izdelali so ga zares skrbno in 
razdelili na splošni ter komunah 
del, tretji del pa je namenjen vaški 
mu odboiu v Radmirju Vsaka 
med številnih komisij v krajev« 
skupnosti je pripravila svoj načrt 
vse te so pozneje uskladili ter povt 
zali v smiselno celoto. Načrt je ton 
odlično pripravljen, delovne vnem 
tudi ne manjka in izjemni uspel 
zadnjih dveh let so zagotovilo, da 
bodo tudi uresničili. 

Problemov pa jim vseeno 
manjka. Posebo točko na seji A 
zato namenili kadrovski problemi ] 
tiki. Krajevna skupnost Ljubno j 
namreč že dalj časa brez tajnika i 
predsednik sveta tako danes opravlj 
posle zapisniaria, blagajnika in še ki 
drugega. Tajnika ni, ker ni sredstei ^ 

Tudi razmerje med krajevnim 
dom in krajevno skupnostjo nt i 
jeno, kar pa veijetno ni posebn 
Ljubnega, čeprav so kot kaže L 
blem ponekod že rešili. Problem ji 
namreč v tem, da vodje ktajevi 
uradov zaradi prenizkih dohodke j 
ne marajo opravljati še tajniški I 
poslov za krajevno skupnost, pa tu 
v opisu del in nalog niso zapisu! 

Zopet je bito veliko besed izrečeni j 
na račun krepitve vloge kraje' 
skupnosti in na račun neureje 
načina zagotavljanja sredstev, se 
pa hi prevladalo mnenje, da je nj S 
bolje nič delati ker s tem tu I 
stroškov ni. Na Ljubnem so namn J 
trdno odločeni uresničiti o b s e " 
delovni program, najptej pa sevi 
razrešiti problem tajnika in so za ti 
izvolili posebno komisijo. 

J.l 
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Celoten prihodek večji 
Poslovanje v letu 1978 je na zadnji seji ocenil delavski 
svet sozda Rudarsko elektroenergetski kombinat Velenje 
- Vidna prizadevanja za povečanje proizvodnje, celotne-
ga prihodka in dohodka, pa za modernizacijo tehnolo-
gije, porast produktivnosti dela ter za uvajanje novih 

proizvodov 

Delavski svet sestavljene or-
ganizacije združenega dela Ru-
larsko elektroenergetski kom-
linat Velenje je na svoji zadnj i 
eji obravnaval in po t rd i l poro-
:flo o poslovanju sozda REK 
Velenje v le tu 1978. Iz poroči la 
ovzemamo, da je velenjski 
» m b i n a t dosegel lani 4 mil i jar-
le 826 mi l i jonov dinai jev celot -
lega pr ihodka, kar je za 66 % 
eč k o t leta 1977. Vse delovne 
irganizacije so povečale obseg 
iroizvodnje in storitev. 

Posebej velja ob t e m 
oudar i t i , da so delavci REK 
felenje pomembno vpl ival i na 
D, da ob koncu preteklega leta 
i b i l o treba v naši republ ik i 
imej i t i porabo elektr ične ener-
jjje. Na to je vplivala, ko t so 
»udar i l i na zadnji seji delav-
nega sveta, tako pravočasna 
ograditev nove, četrte faze 
'ES, k o t vlaganja v povečanje 
mogl j ivost i R L V , seveda pa 
udi dobra obratovalna priprav-
jenost naprav v šoštanjskih 
ermoelektrarnah in proizvodna 
irizadevanja velenjskih rudarjev 
' d rug i polovic i lanskega leta. 

Na Rudarsko elektroener-
getskem kombinatu Velenje 
so zadovoljni z investicijsko 
izgradnjo v letu 1978. Z 
energetskimi sredstvi, banč-
nimi in drugimi posojili, last-
no akumulacijo ter z združe-
vanjem sredstev v okviru 
kombinata so nadaljevali z 
naložbami v razširitev rud-
nika lignita Velenje, do-
končana je bila gradnja IV. 
faze šoštanjskih termoelek-
trarn, začeta so bila priprav-
ljalna dela za prestavitev 
jaška Preloge, v teku je 2. 
faza gradnje nadomestitev 
objektov za delovno organi-
zacijo Elektro strojna opre-
ma., dograjeni pa so bili tudi 
novi prostori zaAvtopark in 
Tiskarno. 

V letu 1978 je prišla do 
polne veljave nova kvaliteta 
v financiranju naložb, to je 
skupna vlaganja vseh zainte-
resiranih. 

icer so bila prejšnje leto pri-
stna t u d i v drugih delovnih 
iganizacijah i n delovnih skup-
ostih hotenja za povečanje 
ro izvodnje, celotnega pr ihod-
a i n dohodka, pa za moderni-
acijo tehnologi je, porast pro-
uk t ivnos t i dela in , ne nazad-
je , t u d i za uvajanje nov ih pro-
jvodov. 

V pr imer jav i z l e tom 1977 so 
t lani na R E K Velenje porab-
ena sredstva povečala za 47 %, 
I t o na račun zvišanj cen suro-
in , materiala, pro izvodnih sto-

Poroči lo o poslovanju REK 
Velenje v le tu 1978 med dru-
g im tud i ugotavlja, da se načela 
o razbremenitvi gospodarstva v 
lanskem le tu v gospodarjenju 
kombinata niso odrazila v pri-
čakovanem obsegu. Res da se je 
povečal ostanek dohodka od 85 
na 140 mi l i jonov dinai jev, ven-
dar pa je startna osnova leta 
1977 zaradi izgub energetskega 
kompleksa nizka. 

Čeprav so vse delovne organi-
zacije v okv i ru sozda REK Vele-
nje sklenile lanskoletno poslo-
vanje pozi t ivno, pa z doseženim 
niso v celot i zadovol jni . Poslov-
n i sklad so obl ikovale delovne 
organizacije skupaj le v višini 
0,4 % celotnega pr ihodka, 
dodat i pa je treba, da Rudnik 
l ignita Velenje in Termoelek-
trarne Šoštanj za poslovni sklad 
nista namenila ničesar. Za iz-
boljšanje materialne osnove de-
lovn ih organizacij n i ostalo iz 
lanskoletnega poslovanja niče-
sar, amortizacije nad predpisa-
n i m i m in ima ln im i stopnjami pa 
je b i lo obračunano le za 1,6 
mi l i jonov dinaijev. To se bo 
prav gotovo odrazi lo na poslo-
vanje v tem letu, zlasti pa še na 
obseg razšiijene reprodukci je i n 
modernizacije tehnologije. 

Ena od pomembnih pr ihod-
n j ih nalog velenjskega kombi -
nata bo prav gotovo povečanje 
izvoza. Lani so z izvozom izdel-
kov in stori tev ustvari l i nekaj 
nad 8 mi l i jonov dinai jev celot-
nega pr ihodka, vrednost uvoza 
blaga in storitev pa se je pr ibl i -
žala skoraj 123 m i l i j onom di-
narjev. Se pravi, da bo treba v 
pr ihodnje ok rep i t i prizadevanja, 
tako za povečanje izvoza, k o t 
za nadaljnje nadomeščanje dela 
uvoženih materialov in opreme 
z domač imi , da b i se, ko l i ko r je 
najbolj mogoče, pr ib l ižal i rav-
novesju v zunanjetrgovinski bi-
lanci. 

Za delavce sozda R E K Vele-
nje, v popreč ju j i h je b i lo lani 
zaposlenih 6 .552, so lani zgrad-
i l i 111 stanovanj, 114 pa j i h je 
b i lo ob koncu leta še v gradnji . 
V preteklem le tu se je število 
zaposlenih povečalo za 305. 
Tako število zaposlenih ko t po-
prečno število zaposlenih, k i je 
b i lo v pr imer javi z le tom 1977 
večje za 5,1 %, sta nad resolu-
c i jsk imi predvidevanji. 

(Ma) 

|tev i t d . , sicer pa so povečal i 
oho« - - - - - -

d kombina ta 

jhodek za 120%. Vendar pa 
opozor i t i , da je energetski 

posloval leta 
9 7 7 z izgubo. 

Nov i delovni prostor i Tiskarne. 

Dosežek združenih sredstev 
Prihodnji četrtek bodo svečano proslavili začetek proizvodnje v novih prostorih delovne 

organizacije Tiskarna — Neprimerno boljši delovni pogoji 

V četr tek, 26. aprila bodo v 
Velenju svečano predali name-
nu nov proizvodni objekt de-
lovne organizacije Tiskarna Ru-
darsko elektroenergetskega 
kombinata Velenje. N i slučaj, 
da bodo to veliko in pomemb-
no delovno zmago počast i l i 
skupaj s praznikom dela i n dne-
vom ustanovitve Osvobodilne 
f ronte, saj pomeni sad skupnih 
prizadevanj in združenih sred-
stev vseh delovnih organizacij 
združenih v SOZD REK. Ta 
objekt je p lod skupnih rezulta-
tov dela i n zagotavlja normalne 
pogoje za razvoj grafične in 
graf ično predelovalne industr i-
j e , k i je ena najmlajših gospo-
darskih vej v naši obč in i . Pro-
store nove tiskarne bodo odpr l i 
prav ob obletn ic i polaganja te-
meljnega kamna za ta ob jekt , k i 
je b i l dograjen v zelo k ra tkem 
času, saj proizvodnja v nov ih 
sodobnih pogoj ih poteka že od 
vstopa v letošnje leto. Pogoji, v 
kater ih je Tiskarna delala do 
preselitve, so b i l i povsem nepri-
merni in so onemogoči l i t u d i 
dvoizmensko delo. V nov ih raz-
merah sodobne tiskarske tehno-
logije pa so dani pogoji za 
dvoizmensko delo, na katerem 
sloni nadal jnj i razvojni načrt te 
delovne organizacije. Dosedanje 
štirimesečno delo v nov ih pro-
stor ih je že pokazalo, da so z 
neznatnim povečanjem zaposle-
n ih sposobni doseči zastavljen 
proizvodni načr t , k i predvideva 
trideset mi l i jonov dinai jev ce-
lotnega pr ihodka v letošnjem 
letu. 

Nov i proizvodni prostor i 
Tiskarne, k i stoj i jo v b l iž in i 
pekarne ob Merxov i cesti, me-
ri jo 1360 kvadratnih metrov 
uporabne površine, od tega 
1086 kvadratn ih metrov proiz-
vodnih površin. Predračunska 
vrednost celotne investicije je 
znašala nekaj nad 13 mi l i jonov 
dinai jev, objekt pa je veljal pr i-
b l ižno mi l i jon več, predvsem 
zaradi nekaterih funkc ionaln ih 
in kval i te tn ih dopolni tev. So-
doben način tiskarske proizvod-
nje v novih prostor ih bo ob 
neprimernem izbol jšanju de-
lovn ih pogojev pomeni l t ud i 
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Vsem delovnim ljudem in občanom občine Velenje za 27. april — 
obletnico ustanovitve OF ter 1. maj — delavski praznik čestitamo s 
prepričanjem, da bomo dosegli nove, še večje uspehe pri izgradnji naše 
samoupravne socialistične skupnosti! 

Skupščina občine Velenje 
Izvršni svet SO Velenje 
Občinska konferenca SZDL Velenje 
Občinska konferenca ZKS Velenje 
Občinski svet ZSS Velenje 
Občinska konferenca ZSMS Velenje 
Občinski odbor ZZB NOV Velenje 
Občinska konferenca ZRVS Velenje 

Čestitkam se pridružuje 
Center za informiranje, propagando in založništvo Velenje 
z uredništvoma Našega časa in Radia Velenje 

boljšo organizacijo dela. Po 
predvidevanjih naj b i obseg pro-
izvodnje v delovni organizacij i 
Tiskarna Rudarsko elektroener-
getskega kombinata Velenje le-
tos porastel za 30 odsto tkov v 
pr imei javi z lanskim le tom in 
ob enakem številu zaposlenih. 

To pa je le del razvojnih hotenj 
delavcev Tiskarne, k i so j i h izra-
zi l i ob združi tv i v SOZD REK 

in k i j i h bodo ob nadaljnjem 
posodabljanju proizvodnje in 
odpravl janju pomanjkanja stro-
kovn ih kadrov nedvomno uspeli 
uresniči t i . 

Na otvor i tveni slovesnoti, k i 
bo v četrtek 26. aprila, si bodo 
gostje ogledali nove delovne 
prostore Tiskarne, podel i l i pa 
bodo tud i zahvale za prispevek 
k izgradnji tega pomembnega 
objekta. J.K. 

Informativna 
dejavnost... 
(Nadaljevanje s 1. strani) 
obveščanja, seveda po prehodno do-
govorjeni skupni usmeritvi za akcijo 
v okviru ZK. 

Med obiskom je tekla beseda tudi 
o materialnem položaju naše delov-
ne organizacije, posebej domačega 
tednika Naš čas in Radia Velenje, in 
pa o problemih, s katerimi se sreču-
jemo. »Materialni položaj, ki po-
gojuje tudi potrebne kadrovske po-
polnitve ter povečanje obsega Na-
šega časa oziroma pogostnost od-
dajanja Radia Velenje, bo treba z 
vso resnostjo in odločnostjo rešiti. 
Čimprej mora biti izvoljena 
na Centra za informiranje, propa-
gando in založništvo Velenje, ki 
mora zastaviti dolgoročno usmeritev 
politike obveščanja, seveda ob za-
gotovljenih materialnih pogojih", je 
v tej zvezi menil Janez Miklavčič. 
„Potreben bo dogovor o tem, koliko 
velja obveščanje in na kak način 
zagotoviti potrebna sredstva. Z raz-
pravo o programskem konceptu in 
razvojni usmeritvi pa bo treba v 
bazo, v temeljne organizacije zdru-
ženega dela in krajevne skupnosti, 
pa v družbenopolitične organizacije. 
Informativna dejavnost je potrebna, 
čimprej pa se moramo dogovoriti za 
njen obseg in zagotoviti potrebne 
materialne pogoje zanjo. Seveda pa 
bo treba uveljaviti tudi na področju 
informiranja delitev dela." 

Gostje so med pogovori v naši 
delovni organizaciji opozorili tudi 
na nujnost nenehnega družbenopo-
litičnega izobraževanja in usposab-
ljanja novinarjev Našega časa in 
Radia Velenje, da bi se lahko ob 
sočasnem temeljitem poznavanju 
pojavov in njihovih vzrokov odloč-
no spopadali z vsemi negativnimi 
pojavi, ki so prisotni v naši druž-
benopolitični skupnosti, in z nosilci 
teh pojavov. M Lipovšek 

Večjo produktivnost v TGO Velenje 
V prvih treh mesecih so v tozdih TGO Gorenje, v primerjavi z lanskim letom, povečali 
vrednost proizvodnje za 29 % - Pomembni uspehi v prizadevanjih za boljše izkoriščanje 
delovnega časa in pri zaposlovanju nove delovne sile — Izvoz bo treba občutno povečati, 
da bi zagotovili zadostne količine reprodukcijskih materialov in sestavnih delov, ki jih 

pri nas ni mogoče dobiti 

Te dni začenjajo v tovarni gospo-
dinjske opreme Gorenje Velenje 
podrobneje ocenjevati dosežke go-
spodarjenja v prvih treh mesecih 
letos. Vrednost proizvodnje, ki so jo 
bili dosegli v tem času v temeljnih 
organizacijah združenega dela, znaša 
1.730 milijonov dinarjev. Čeprav so 
vrednost proizvodnje v letu dni po-
večali kar za 29 %, pa planskih 
nalog navkljub temu niso povsem 
izpolnili, saj so dosegli le 95 % 
tromesečnega operativnega načrta. 
Vendar pa je treba opozoriti, da je 
večja vrednost proizvodnje rezultat 
večjega fizičnega obsega proizvod-
nje, se pravi povečane proizvodnje, 
saj se cene t o izvodov v tem času 
niso bistveno spremenile, in pa po-
večanega asortimana izdelkov. Šte-
vilo zaposlenih pa se na začetku 
letošnjega leta skorajda ni povečalo. 
Kot so povedali predstavniki TGO 
Gorenje Velenje se je v obdobju 
januar - marec 1979 povečala 
produktivnost v tozdih v poprečju 
za okrog 5 do 6 %. To pa je prav 
gotovo pomemben uspeh. 

Ob doseženem, pri čemer imamo 
v mislih zlasti še povečanje produk-
tivnosti dela, pa v TGO Gorenje 
Velenje niso zadovoljni z izvozom, 
saj je le-ta v prvem četrtletju znatno 
zaostajal za načrti. Računali so, da 
bodo iztržili s prodajo na tuje v 
obdobju januar - marec 1979 450 
milijonov dinaijev, so pa samo 360 
milijonov dinaijev, in to navkljub 
dejstvu, da bi proizvodnjo, ki so jo 
predvidevali za izvoz, skoraj zago-
tovo tudi dosegli. Vendar pa naro-
čila niso bila tolikšna, kot so pri-
čakovali, saj so bila na lanskoletni 
ravni. Zato so že med prvimi razpra-
vami o gospodarjenju v letošnjem 
.letu opozorili, da bodo morali poslej 

nameniti še večjo pozornost nalo-
gam na področju izvoza. Povečanje 
izvoza je nujno, če si želijo zagoto-
viti za naprej zadostne količine 
reprodukcijskih materialov in sestav-
nih delov, ki jih pri nas ni mogoče 
kupiti. Sicer pa med nalogami, ki si 
jih zastavljajo v TGO Gorenje Vele-
nje za povečanje izvoza, vsekakor 
sodi na prvo mesto prav gotovo tista 
o še hitrejši pripravi in osvajanju 
novih programov, ki jih terja izvoz. 
Popestriti bo treba ponudbo štedil-
nikov, pospešiti osvajanje novega 
pralnega stroja z 800 obrati ter 
dopolniti ponudbo hladilno zamrzo-
valnega programa, in to s progra-
mom 600 mm. Te in še nekatere 
druge naloge so, kot je bilo večkrat 
doslej že poudaijeno, prednostne in 
bo treba storiti vse, da bodo kar 
najhitreje tudi uresničene. 

Kljub nekaterim slabostim, s ka-
terimi se trenutno še srečujejo, so v 
temeljnih organizacijah združenega 
dela TGO Gorenje Velenje vendarle 
na dobri poti, da za letos zastavljene 
cilje uresničijo. Zaposlovanje nove 
delovne sile je bilo v obdobju januar 
- marec pod letnim planom, ki pa 
je že itak močno skrčen, če ga 
primerjamo z lanskoletnim in s po-
večanim obsegom proizvodnje. 
Pomembne rezultate pa so dosegli 
tudi v akciji za boljše izkoriščanje 
delovnega časa, čeprav so za zdaj na 
voljo podatki le za prva dva letošnja 
meseca. 

V drugem letošnjem tromesečju, 
v obdobju april - junij, morajo v 
temeljnili organizacijah združenega 
dela TGO Gorenje Velenje izdelati 
za 1.973 milijonov dinarjev iz-
delkov, na tuje pa prodati za 370 
milijonov dinarjev blaga. Vendar pa 

bodo, kot smo izvedeli te dni, po-
novno ocenili planske naloge na 
področju izvoza, saj bo treba spre-
jeti ukrepe, da bi bil izvoz v prihod-
nje večji od načrtovanega. 

Ker se bodo investicije, ki so v 
teku, odrazile na gospodarjenje šele 
v drugi polovici leta, bodo morali 
tudi v prihodnjih mesecih nameniti 
vso pozornost nadaljnjemu izboljše-
vanju asortimana, krepitvi izvoza in 
večanju produktivnosti dela, da bi 
dosegli želene cilje. Ob prizadevanju 
vseh nalog, ki so zdaj pred delavci v 
vseh temeljnih organizacijah združe-
nega dela TGO Gorenje Velenje, 
zagotovo ne bo težko doseči! 

(Ma) 

PROIZVODNJA 
V prv ih t reh mesecih letos 

je zapustilo tekoče trakove v 
temel jn ih organizacijah 
združenega dela TGO Gore-
nje Velenje 147.000 kuhal-
n ih aparatov i n štedi lnikov, 
80.000 pralnih strojev, 
107.000 hladi ln ikov, 61.000 
zamrzovalnikov, 38.000 
črnobel ih in barvnih televi-
z i j s k i h sprejemnikov, 
211.000 mal ih gospodinj-
skih aparatov, 30.000 ku-
hin jskih elementov, 230.000 
m2 ta ln ih keramičn ih plo-
ščic, 36.000 m polic iz 
umetnega marmoi ja i td . 

* * 

\ * 
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Za obletnico ustanovitve O F slovenskega naroda — 27. april in mednarod-
ni delavski praznik — 1. maj iskreno čestitamo vsem delovnim ljudem in 
občanom občine Mozirje 

Skupščina občine Mozirje 
Izvršni svet Skupščine občine Mozirje 
Občinska konferenca ZKS Mozirje 
Občinska konferenca SZDL Mozirje 
Občinski svet ZSS Mozirje 
Občinska konferenca ZSMS Mozirje 
Občinski odbor ZZB NOV Mozirje 
Občinska konferenca ZRVS Mozirje s 

S 
5 



Preveč za skupni program 
Delegati občinske kulturne skupnosti Velenje so na zadnji seji znova poudarili da gre 
preveč denarja za skupne naloge — Za širše akcije v občini s strani republiške skupnosti 

je le malo razumevanja 
Ko so delegati občinske skupno-

sti na 4. redni seji govorili o uresni-
čevanju delovnega programa in fi-
nančnega načrta za leto 1971, so 
znova opozorili na preveliko solidar-
nost občinske kulturne skupnosti 
do skupnih nalog na ravni republike. 
V občini Velenje so v ta namen v 
preteklem letu predvideli 8.822.000 
dinarjev. Po razdelilniku pa je skup-
ščina kulturne skupnosti Slovenije 
sprejela sklep, da je obveznost ve-
lenjske kulturne skupnosti do skup-
nega programa 9,294.000 dinarjev, 
kar je bilo za 472.000 dinarjev več 
kot je predvideval občinski pro-
gram. Toliko sredstev je bilo seveda 
treba tudi nakazati na žiro račun 
republiške kulturne skupnosti. 
Skupna vrednost dogovorjenega pro-
grama občinske kulturne skupnosti 
za lani pa je znašala 20,087.000 
dinarjev. 

V razpravi so delegati znova po-
udarili, da republiška kulturna skup-
nost skorajda ne kaže razumevanja 
za financiranje skupnih nalog celot-
nega slovenskega kulturnega prosto-
ra na področju občine Velenje. 

Dogovorjeni program občinske 
kulturne skupnosti v preteklem letu 
je zajemal amaterske, profesionalne 
in ostale dejavnosti. Njihov pregled 
kaže, da je bik) lani v Šaleški dolini 
zek) razgibano kulturno življenje. 
Zveza kulturnih organizacij oziroma 
njenih devetih odborov ter glasbene 
mladine Velenje so pripravili v pre-
teklem letu v občini nad 500 raznih 
kulturnih prireditev. Mnoge skupine 
so nastopile tudi izven meja naše 
občine, pa tudi domovine in na teh 
nastopih dosegle izjemne uspehe. To 
še posebej velja za rudarsko godbo 
Velenje^ ki je na svojem prvem 

na svetovnem prvenstvu 

pihalnih orkestrov na Nizozemskem 
dobila zlato odličje. 

Med profesionalnimi dejavnostmi 
je treba omeniti dejavnost Kulturne-
ga centra Ivan Napotnik Velenje, ki 
združuje knjižnično, galerijsko in 
muzejsko dejavnost, skrbi za organi-
zacijo kulturnih in drugih prireditev 
v domovih kulture v Velenju, Šošta-
nju in Šmartnem ob Paki, organiza-
cijo abonmajskih prireditev in pet-
kovih kulturnih večerov. 

Tretje področje, katerega je v 
preteklem letu tudi financirala ob-
činska kulturna skupnost, so tako 
imenovane ostale dejavnosti. V zvezi 
s t em je namenila nekaj denarja za 
Kajuhovo spominsko sobo na osnov-
ni šoli Karel Destovnik Kajuh Šo-
štanj, za postavitev spomenika Gu-
stava Siliha pred istoimensko osnov-
no šoto v Velenju ter za pospeševa-
nje kulturnih dejavnosti v občini. 

Iz postavke investicijsko vzdrže-
vanje pa je financirala obnovo 
obrambnega zidu na velenjskem gra-
du, popravilo notranjega opleska v 
domu kulture v Velenju in postavi-
tev razstav Ivana Vavpotiča ter Iva-
na Meštroviča v Velenju. 

Na seji so delegati obravnavali 
tudi finančni načrt kulturne skup-
nosti za letos. Ovrednotili so ga z 
nekaj več kot 21.500.000 dinarjev. 
Od tega so med drugim za naložbe 
(prizidek galerije, kino) namenili 6 
milijonov dinarjev, za sofinanciranje 
skupnih nalog republiške kulturne 
skupnosti pa 413.000 dinarjev. 

Občinska kulturna skupnost Ve-
lenje je ena tistih, ki nima svojega 
tajnika in glavni delež dela odpade 
na oba predsednika. Zato so na seji 
znova poudarili nujnost, da se razpi-
še delovno mesto tajnika, saj bo 
potem tudi gradivo lahko bolje in 
razumljivejše pripravljeno. 

Delegati so znova menili, da bi 
morali v občini dobiti profesiona-
lnega režiserja. Vsekakor je takšna 
zahteva utemeljena, saj so v občini 
trije kulturni domovi in veliko števi-
lo dramskih skupin, ni pa koga, ki bi 
strokovno vodil to delo. Tako si v 
Šmartnem ob Paki sedaj pomagajo s 
celjskim gledališkim igralcein Bogo-
mirom Verasom, vendar pa se verjet-
no samo z eno kvalitetno skupino 
ne moremo in smemo zadovoljiti. 
Saj denar za to je, smo slišali na seji. 
Dogovorili so se, da bi že letos 
skušali rešiti to vprašanje za področ-
je dramske dejavnosti, naslednje leto 
pa še za druge. 

S V. 

IZDELA 
KULTURNEGA CENTRA 

I. NAPOTNIK 
Občinska kulturna skupnost na-

menja precejšen delež sredstev tudi 
za delo kulturnega centra Ivan Na-
potnik Velenje. V preteklem letu je 
ta organizacija prejela nekaj manj 
kot 3,4 milijonov dinarjev. Upošte-
vaje sredstev, ki so jih sami ustvarili, 
pa so znašali vsi prihodki kulturnega 
centra v preteklem letu nekaj nad 
8,2 milijona dinarjev. 

V minulem l e tu j e kulturni center 
organiziral med drugim 12 razstav, 
25 kulturnih večerov, 11 gledali-
ških, 5 koncertnih, 1 operno in 3 
komorne prireditve oziroma koncer-
te. Poleg tega je za knjižnico v 
Velenju kupil 2150 novih knjig, za 
oddelek v Šoštanju 523. V zvezi z 
muzejsko in galerijsko dejavnostjo 
so preuredili oziroma na novo uredi-
li muzej slovenskih premogovnikov 
Foitovo afriško zbirko, muzej delav-
skega gibanja med NOB, prostor, 
kjer je mastadont, stalno razstavo 
„Od impresionizma do danes" in 
razstavo del Lojzeta Perka. 

ramo ob rami 

VIŠJA EKONOMSKA 
CENA V VRTCIH 

Delegati skupščine občinsk 
skupnosti otroškega varstva Velenj 
so na zadnji seji sprejeli sklep 
povišanju ekonomske cene za pred 
šolske otroke in dojenčke v vzgojni 
varstvenih zavodih ter otroke v dro 
žinskem varstvu. Ekonomsko ceno 
so povišali za približno 17 odstot 
kov, povišala pa naj bi se s prvin 
majem letos. Za predšolske otroke 
vzgojno varstvenih zavodih bo zna 
šala nova cena 1.760 dinarjev 
dojenčke v vrtcih ali v družinske! 
varstvu pa 2.500 dinarjev. 

Povišanje so delegati sprejeli tu( 
zaradi neusklajenih osebnih dohod 
kov zaposlenih v vrtcih. Delno j 
potrebno dohodke uskladiti, dvigni 
t i pa jih želijo skladno z dvigoi 
osebnih dohodkov v letošnjem letu 
Ekonomsko ceno pa morajo dvignil 
tudi zaradi zvišanja cen živil i 
prispevka za materialne stroške. 

Skupnost otroškega varstva pota 
va osebne dohodke vzgojiteljev; t 
ko znaša najvišji prispevek staršev i 
predšolskega otroka 1.280 dinarje' 
za dojenčke pa 1.500 dinarjev. Les 
vica subvencioniranja se ne bo spi 
menila in bodo polno ceno plačeva 
tisti starši, katerih osebni dohode 
na člana družine presega 4.000 d 
narjev. Starši, katerih osebnih dohi 
dek ne doseže 1.200 dinarjev 
člana družine, pa ne bodo plačeva 
niti za hrano niti za oskrbnin 
otrok. Delegati so predlagali, da I 
starši z več predšolskimi otroki, 1 
so zajeti v organizirano varstvo ti 
samohranilke oziroma samo hranil 
plačevali po ugodnejših kriterijih. 

Že letos pričetek gradnje jasi 
Na zadnji seji so delegati občinske skupnosti otroškega varstva Velenje potrdili finanč 

plan za letos 

Samoupravna interesna skupnost 
otroškega varstva bo tudi v bodoče 
sredstva namenjala za redno dejav-
nost predšolskih otrok, dojenčkov v 
jasličnih oddelkih, družinsko var-Sprejet finančni načrt 

občinske izobraževalne Preobsežno gradivo 
skupnosti Prekinjena seja skupščine samoupravne komunalne 

interesne skupnosti Velenje 
Tudi delegati občinske izobraže-

valne skupnosti so na seji sprejeli 
poročilo o realizaciji programa in 
finančnega načrta občinske izobra-
ževalne skupnosti za minulo leto ter 
spregovorili o uresničitvi delovnega 
načrta vzgoj noizobraževalnih orga-
nizacij v občini Velenje. 

Na osmih osrednjih osnovnih šo-
lah in desetih podružnicah se je lani 
šolalo 4725 učencev. Pri pouku so 
bili razdeljeni v 178 rednih in 13 
kombiniranih oddelkov. Delovalo pa 
je še 9 oddelkov podaljšanega biva-
nja in 9 oddelkov za varstvo voza-
čev. 

Pri uresničevanju programa je so-
delovalo 412 delavcev, od tega 261 
pedagoških delavcev. 

Na vseh šolah je bil izpolnjen 
zastavljeni program. V posameznih 
oddelkih je bilo povprečno 1000 ur 
pouka. Na vseh šolah v občini pa so 
v preteklem letu opravili 200.000 ur 
pouka. Rezultati vzgojno izobraže-
valnega dela, izraženi v učnem uspe-
hu so dobri, saj je izdelalo povpreč-
no 98,8 desetin učencev. Pri vzgoj-
noizobraževalnem delu so posebno 
skrb posvetili slabšim učencem. Za-
nje je bil na vseh šolah organiziran 
dopolnilni pouk iz slovenskega in 
angleškega jezika, matematike, fizi-
ke in biologije. 

V skladu s srednjeročnim na-
čr tom so se nadaljevala prizadevanja 
za razvijanje celodnevne šole. Tre-
nutno deluje na dveh centralnih 
celodnevnih šolah in dveh podružni-
cah 41 oddelkov, ki jih obiskuje 
1060 učencev. To je 22,43 odstot-
kov vseh učencev v občini. Prav 
gotovo bi si želeli število, ki je 
vendarle zadovoljivo, še povečati in 
tako kar največ mladim omogočiti 
celodnevno osnovno šolo. 

Na šolah so v minulem letu orga-
nizirali tudi šoto v naravi, obvezne 
ekskurzije 'ter skrbeli za izenačeva-
nje materialnih pogojev šolanja za 
vse učence. Poskrbeli so še za mo-
dernizacijo pouka in nakupili 
potrebna učila in opremo, manj 
uspeha pa so imeli pri vzdrževanju, 
širjenju in posodabljanju šolskega 
prostora. * 

Za uresničitev zastavljenih nalog 
na področju vzgojnoizobraževalnega 
dela je bito porabljenih 78.730.179 
din. 

V naslednjem planskem obdobju 
nameravajo na šolah več pozornosti 

posvetiti že omenjenim pomanjklji-
vostim, poleg tega pa še pogloblje-
nim prizadevanjem za kvalitetni raz-
voj strokovne usposobljenosti peda-
goških delavcev, večjemu povezova-
nju s krajevnimi skupnostmi, delov-
nimi organizacijami in družbeno-
političnimi organizacijami, analizi 
bodoče šolske mreže in skrbi za 
uspešno pripravljanje ter izvajanje 
ukrepov na področju ljudske obram-
be in družbene samozaščite. 

Na seji so sprejeli tudi finančni 
načrt skupnosti za letošnje leto. 
Delegati pa so sprožili tudi vpraša-
nje, zakaj se sredstva, ki jih samo-
upravne interesne skupnosti zbirajo 
za investicije vendarle ne združijo, 
saj bi tako lahko pričakovali hitrejšo 
in cenejšo graadnjo. Vprašanje, za-
kaj doslej ni prišlo do takšne zdru-
žitve, navkljub pred meseci obravna-
vanem predlogu, še čaka odgovor. 

DELEGATOM KS 
VELENJE 

DESNI BREG 
IN ŠOŠTANJ 

Delavska univerza Velenje ob-
vešča delegate iz krajevnih skup-
nosti Velenje - Center Desni 
breg in Šoštanj, da so seminarji, 
ki so bili napovedani za april in 
maj, preloženi na jesen. O času 
in kraju seminarjev bodo delega-
ti KS Velenje - Center Desni 
breg in Šoštanj pravočasno ob-
veščeni. 

VSO PODPORO 
DEJAVNOSTI RK 

Pred dnevi je bil občni zbor 
krajevne organizacije Rdečega križa 
Salek - Gorica - Bevče, ki šteje 
273 članov. Občnega zbora so se 
udeležili tudi predstavniki republi-
škega in občinskega odbora Rdeče-
ga križa. Ocenili so delo v preteklem 
obdobju ter se dogovorili za nadalj-
nje naloge. Za dolgoletno aktivno 
sodelovanje V tej organizaciji so po-
delili priznanja Milki Brtožnik ter 
Nežki Brezovnik. Najvišje republi-
ško priznanje, zlasti znak RK Slove-
nije pa sta prejela predsednica odbo-
ra ter krajevne organizacije Pepca 
Krušnik ter Franc Oštir, član odbo-
ra ter dolgoletni krvodajalec, ki je 
daroval kri že 41-krat. 

Prejšnjo sredo je bila tudi seja 
skupščine samoupravne komunalne 
interesne skupnosti občine Velenje, 
ki ni bila sklicana vse od lanskega 
julija. Za sejo je bil predlagan izred-
no obsežen dnevni red, pa tudi 
pomembna problematika. Kljub te-
mu, da je bito gradivo obsežno in ga 
mnogi po razpravi sodeč niti prebra-
li niso, pa je bito po mnenju drugih 
pomanjkljivo in površno pripravlje-
no. Delegati so pripomnili, da tako 
obsežnega gradiva na sestanku de-
legacije niso mogli predelati. 

Potrdili so poročilo o gospodarje-
nju za lansko leto, in sicer prispevka 
za uporabo stavbnih zemljišč, enote 
za ceste ter delovnih organizacij 
Komunalni center in Toplovod Ve-
lenje. Pri točki dnevnega reda: 
„predtog spremembe cen za kanal-
ščino, toplovodno ogrevanje, odvoz 
smeti in pogrebnih storitev" pa se je 
ustavilo. Delegati, ki so gradivo pre-
brali, so menili, da je predlog prema-
lo utemeljen. Glasovanje o tem je 
pokazalo, kako nepripravljeni so ne-
kateri in da najbrž nimajo niti mne-
nja sredine, katero zastopajo, saj 
niso glasovali niti za niti proti pred-
logu, ni pa jih bilo tudi med tistimi, 
ki so se glasovanja vzdržali. Gradivo 
za skupščino pa niso slabo poznali 
le delegati - uporabniki. Nerazum-
ljivo ob vsem tem je, da tudi izvajal-
ci niso imeli povsem razčiščenih 
mnenj o potrebnosti povišanja stori-
tev toplovodnega ogrevanja. Ker so 
delegati glasovali proti povišanju, so 
sejo prekinili in sklenili, da jo po-
novno skličejo najkasneje v treh 
tednih, do takrat pa pripravijo do-
datna pojasnila. 

Zadnja seja skupščine komunalne 
skupnosti priča, da naš delegatski 

sistem še vedno ni tako zaživel kot 
bi moral. Na krivca tega je težko, 
pokazati, prav gotovo pa je nekaj 
narobe. Delegati so prišli na skupšči-
no slabo pripravljeni, brez mnenj 
delegacij, ko so morali glasovati, so 
bili negotovi. Nedvomno pa je bilo 
tudi gradivo preobsežno. Priznati je 
treba, da je skoraj dvesto strani 
gradiva za skupščino, ki bi ga morali 
delegati predelati, mnogo preveč, če 
pa je to slabo pripravljeno, kot M 
menili delegati ni čudno, da se je 
seja tako končala. 

MIRA TAMSE 

stvo ter za 80-urni program za pet-
letne otroke, ki ne obiskujejo vrtca. 
V ta namen so določili 13,897.221 
dinarjev. 

Potreb po organiziranem varstvu 
v občini Velenje še nismo pokrili, še 
zlasti pa je pereč problem varstva 
dojenčkov. Že letos naj bi pričeli v 
Velenju graditi jasli, pa tudi vrtec v 
stanovanjskem bloku v Šoštanju. Ta 
vrtec je bil predviden že za lansko 
leto. Za ti dve investiciji je skupnost 
otroškega varstva Velenje namensko 
izločila že lani 17,049.427 dinarjev, 
nekaj nad milijon dinarjev je bilo 
namenjenih po zaključnem računu. 
Po potrebi bodo uporabili še letoš-
nja sredstva, preostanek pa vezali za 
naložbo v letu 1980. 

Del sredstev bo skupnost otroške-
ga varstva namenila tudi za otroška 
igrišča. 2 e prihodnji mesec bo ob 
pomoči krajevne skupnosti Velenje 
- Levi breg ter samoupravne inte-
resne komunalne skupnosti urejeno 
centralno igrišče v Velenju, poleg 
tega pa so rezervirali del sredstev 
tudi za ureditev igrišč v krajevnih 
skupnostih Velenje - Šmartno, Ko-
novo, Šentilj ter Velenje - Desni 

breg. Prizadevajo si, da bi zagotovi 
tudi otrokom, ki redno ne obiski^ 
jo vrtca, pogoje za njihov kar na 
boljši razvoj. Tako urejajo prostoi 
za delo z otroki. Pomagali bodo p 
ureditvi takšnih prostorov v Zavo 
njah, na Konovem in v Pesju. Vzgc 
no varstvene zavode bodo oprem 
tako, da jih bodo lahko uporablj 
za 80-urni program, ustanovili rs 
vojni oddelek pri vzgojno varstv 
nem zavodu ter dokupili opremo 
družinsko varstvo. Del sredstev b 
do porabili še za redno vzdrževan 
enot ter za odplačilo kreditov. 

Skupnost otroškega varstva sol 
nancira tudi občinsko zvezo prijat 
ljev mladine ter daje dotacije drugi 
izvajalcem za delo z otroki v kraje 
nih skupnostih. Subvencionirajo t 
di šolsko prehrano ter dajejo oti 
ške dodatke kmečkim otrokom, 
letošnjem letu bodo štipendirali! 
jakinje vzgojiteljice in medicinsl 
sestre pediatrične smeri. Kot soustl 
novitelji so dolžni sofinancirati de 
skupnosti socialnega skrbstva, d 
sredstev pa so namenili tudi 
sofinanciranje izdelave prostorskei 
plana do leta 2000. 

Zamrznili denar 
namenjen republiški skupnost 
Delegati občinske telesnokulturne skupnosti so na zadnji seji zahtevali podro 
poročilo o koriščenju sredstev republiške skupnosti —Do nadaljnjega bodo sredstl 

zadržali 
Tudi delegati občinske telesno-

kulturne skupnosti Velenje so na 
zadnji seji menili, da je prevelika 
vsota, ki jo mora občinska telesno-
kulturna skupnost odvajati za pokri-
vanje skupnih nalog na ravni repub-
like. Lani je ta obveznost znašala 
1,034.586 dinarjev. Ob vsem tem pa 

je nerazumljivo, da ni odgovora, 
kako se ta denar koristi. Zato so 
delegati na seji sprejeli sklep o za-
mrznitvi letošnjih sredstev za repub-
liško skupnost vse dotlej, dokler ne 
bodo dobili podrobnega poročila za 
vsa leta nazaj o tem, kako so bila 
uporabljena. Enako so zahtevali, da 
mora biti tudi letošnji finančni na-
črt republiške skupnosti vsebinsko 
ovrednoten, kajti same številke de-
legatom ne povedo veliko ali pa 
skoraj nič. 

Iz poročila o delu občinske skup-
nosti je razvidno, da so lani namenili 
za množično telesnokulturno dejav-
nost nekaj več kot 2,700.000 dinar-
jev, za tekmovalni šport nekaj več 
kot 6,350.000 dinarjev, za naložbe 
pa 6 milijonov dinarjev. V lanskem 
l e t u j e telesnokulturna skupnost zbi-
rala namenska sredstva za gradnjo 
pokritega drsališča na sedanjem ko-
talkališču v Velenju. Ker so delegati 

sprejeli dokončni sklep o gradnji 
tega objekta šele na 2. seji v de-
cembru, so pričetek gradnje prenesli 
v letošnje leto. Predvideni denar (6 
milijonov din) pa je na žiro računu. 
Tudi financiranje ostalih naložb so 
uresničili v skladu s sprejetim pro-
gramom. 

Po f inančnem načrtu bodo letos 
znašali vsi prihodki skupnosti nekaj 
nad 19,900.000 dinarjev. Od tega je 
namenjenih za uresničitev skupnih 
republiških nalog 1,135,100 dinar-
jev, za množično telesnokulturno 
dejavnost nekaj nad 3,136.000 di-
narjev, za tekmovalni šport nekaj 
več kot 7,800.000 dinarjev, za inve-
sticijsko vzdrževanje in sofinancira-
nje gradnje objektov pa 3.120.000 
dinarjev. Delegati so se strinjali, da 
se sredstva za amortizacijo združuje-
jo pri skupnosti, koristila pa se bodo 
po prednostnem redu. Na seji so 
sprejeli tudi finančni načrt občinske 
zveze telesnokulturnih organizacij, 
ki je ovrednoten s 15,268.565 dinar-
ji, vendar s pripombo, da je treba 
financiranje nekaterih postavk še 
enkrat pregledati. 

Sicer pa so delegati menili, da je 
še vedno premalo denarja za mno-

žično telesnokulturno dejavnost 
da je razmerje med njo in tekmo 
nim športom preveč v korist tela 
valnega športa. Glede tekmovalo 
športa so opozorili, da letos kar 
kluba (rokometaši Šoštanja inro 
metašice Velenja) trkajo na dr« 
ligaška vrata, zato se bo treba i 
prej pogovoriti, kako zagotoviti 
nar. Umesten je bil tudi pred 
enega izmed delegatov, da bi pri 
izmed naslednjih šol zgradili taki 
telovadnico, da bo v njej mol 
tudi igranje rokometa in košarke, 
je najemnina za tekme v R< 
dvorani previsoka. 

& 

9. SAMOSTOJNA 
SEJA 

V torek so se na 9. samost 
ni seji zbrali delegati zbc 
združenega dela skupščine 
čine Mozirje. V osrednji toi 
dnevnega reda so se pogloblja 
lotili obravnavanja rezulttl 
poslovanja gospodarstva Gon 
Savinjske doline v pretekli 
letu. 



ermoelektrarna Šoštanj IV 
naše delo in naš ponos 

|v 
Termoelektrarna Šoštanj IV je s svojimi 335 MW največji proizvod in agregat v 
lugoslaviji, poleg tega pa sodi po opremljenosti med najsodobnejše in najbolj 

avtomatizirane termoelektrarne na lignit, tako v Jugoslaviji, kot v Evropi in na svetu 

Termoelektrarna Šoštanj IV, 
renutno naš največji elektro-

ergetski objekt, že dobro leto 
ni uspešno proizvaja kilovate 
ektrične energije. Poizkusno 

pričela obratovati že precej 
ej, vendar pa je bila slovesno 
dana našim delavcem aprila 

978. Čeprav je vso pogonsko 
ibje od začetka sodelovalo s 

redstavniki tujih firm, pa so 
rali sedaj prevzeti upravlja-

5 tega velikega objekta popol-
>ma samostojno. Seveda ni 

ijkalo težav, zapletov ter na-
ak, toda delavci so dokazali, 

so sposobni upravljati in 
osluževati tudi tako zahtevne 
iprave, ki so vgrajene v četrti 

termoelektrarn. 
Toda povrnimo se za štiri, 

let nazaj v čas, ko so pričele 
eči priprave na gradnjo te veli-
anke, saj so bili ravno takrat 
ani pogoji za lanskoletno slo-

ost in za letošnji pregled 
ihov in upravičenosti iz-

adnje tega objekta. 
Nekje v šestdesetih letih smo 
ičeli vse bolj zapostavljati 
mog kot vir energije. Zaradi 
^ je bila že gradnja tretje 

vprašljiva in le z največjimi 
»pori celotnega kolektiva TEŠ 

RLV je bilo doseženo, da je 
fla tretja faza zgrajena. Takrat 

mnogi mislih, da je s tem 
adnja v šaleškem bazenu za-

~ učena. Toda nadaljnji razvoj 
pokazal, da je premog še 

edno, poleg voda, najcenejši 
za pridobivanje električne 

leigije. S tem in pa z veliko 
ektrično krizo v sedemdesetih 

je bila dana zelena luč za 
radnjo TEŠ IV. Ze v letih 
970 - 72 so bile izdelane prve 
udije glede lokacije, vpliva na 
;otje in drugo, poleg tega pa 
je pričelo s pripravo razpisne 
ikumentacije. V letih 

973/74 je bila, vzporedno z 
"tao glavnega dobavitelja, raz-
ščena tudi problematika o 
ilivu objekta na okolje. Firma 
WU je prevzela graditev celot-
ega objekta „na ključ". Poleg 
ivnega dobavitelja KWU in 

njenega konzorcialnega partner-
ja firme Sulzer, je bilo pri grad-
nji angažirano tudi veliko števi-
lo jugoslovanskih podjetij. 

Investitorstvo objekta je pre-
vzel takraten TOZD TEŠ, v 
okviru katerega je bil organizi-
ran samostojen investitorski 
sektor, ki ima organizirane vse 
službe, ki so bile zadolžene 
samo za izvajanje te investicije. 

Preden se je pričelo v febru-
arju 1975 z gradbenimi deli je 
bilo potrebno zgraditi nove de-
lavnice, obrat družbene prehra-
ne, stanovanja, nov obrat EFE 
in drugo, poleg tega pa je bil 
sprejet sporazum, da bo temelj-
na organizacija TEŠ pomagala 
pri reševanju vodno-gospodar-
ske problematike in graditvi no-
ve toplovodne kapacitete. 

Dela na gradbišču so poteka-
la skoraj brez zamud, tako daje 
bil že v marcu 1977 opravljen 
tlačni preiskus kotla, nakar se 
je pričelo že v novembru 1977 s 
preiskusnim obratovanjem, če-
prav je bila elektrarna prvič 
priključena na 380 KV omrežje 
že septembru 1977. 

Pri gradnji tega velikega ob-
jekta so namenili poseben po-
udarek varstvu okolja. Tako so 
bile že pred začetkom gradnje 
izdelane obširne ekološke študi-
je. Na osnovi le—teh je bilo 
določeno, da mora znašati viši-
na dimnika 230 m, stopnja izlo-
čanja pepela v elektrofiltrih pa 
vsaj 99 odstotkov, nakar je bila 
izbrana stopnja izločanja elekt-
iofiltrov 99,7 odstotkov. Poleg 
tega je bilo določeno, da je 
treba v hladilni stolp vgraditi 
posebne izločevalce vodnih 
kapljic, ki bodo zniževali rose-
nje v okolici stolpa na najnižjo 
mogočo mero. Vsi ti ukrepi so 
se ob pričetku obratovanja po-
kazali kot pozitivni, zato j«* 
prišlo v letu 1978 do vgradnje 
lovilcev kapljic še v stare stolpe 
in pa do zamenjave elektro-
filttfov na I. in II. fazi. 

Termoelektrarna Šoštanj IV 
je s svojimi 335 MW največji 
proizvodni agregat v Jugoslaviji, 

poleg tega pa sodi po opremlje-
nosti med najsodobnejše in naj-
bolj avtomatizirane termoelek-
trarne na lignit, tako v Jugosla-
viji, kot v Evropi in na svetu. V 
ta blok je vgrajeno okoli 23.000 
ton najsodobnejše opreme, ka-
tere je bilo kar 42 % izdelano 
doma, kar je največja dosedanja 
udeležba domače industrije pri 
gradnji tovrstnih objektov. 

Blok je že v času poiskusnega 
obratovanja proizvedel 162,5 
milijonov kWh električne ener-
gije, v letu 1978 pa še nadalj-
njih 1456, 6 GWh, kar je sicer 
nekoliko manj od planiranega. 

Toda kljub določenim po-
manjkljivostim lahko prvo leto 
obratovanja ocenimo kot uspeš-
no, saj je praktično dosegel 
povprečno razpoložljivost to-
vrstnih blokov po podatkih iz 
svetovne literature, ki znaša 
okoli 85 %. 

Najvažnejše pri vsem tem pa 
je dejstvo, da je bil blok do 
pričetka jeseni usposobljen „vo-
ziti" s polno močjo, tako da je 
pokril nujno potrebo po elek-
trični energiji v tem sušnem 
obdobju. Prav iz tega vidika je 
izkazala svojo pravo vrednost 
izpolnitev družbeno postavlje-
nega roka izgradnje. 

V prvem letu obratovanja je 
bila odpravljena večina pomanj-
kljivosti, ugotovljenih med pre-
iskusnim obratovanjem in 
kasneje. Od večjih del je treba 
omeniti rekonstrukcijo elektro-
fihrov in odpepeljevanja ter 
predelave na regulaciji in avto-
matiki. Izvedene so bile tudi 
prevzemne meritve, vendar pa 
trenutno vsi rezultati še niso 
znani. 

Prvo leto obratovanja, števil-
ni preiskusi, ki so bili v tem letu 
izvedeni in kontrolni izračuni 
glavnega dobavitelja so pokaza-
li, da so naprave bogato dimen-
zionirane in da je mogoče z 
odpravo nekaterih ozkih grl po-
višati maksimalno trajno moč 
bloka za 10 MW. Glede na to, 
da poteka v mesecu aprilu na 

TEŠ IV remont, ki je vezan na 
iztek garancije, bodo v tem 
času opravljeni tudi potrebni 
posegi tako, da bo imel blok po 
remontu nazivno moč 345 MW. 

Zdaj, ko se oziramo za leto 
dni nazaj in ko pregledujemo 
dosežene uspehe pri obratova-
nju novega bloka je prav, da 
povprašamo za mnenje tudi de-
lavce, ki že leto dni žive in 
delajo na tem bloku in ki se 
vsak dan srečujejo z novimi in 
novimi spoznanji. Nekaj misli 
sem zbrala iz razgovorov z 
vodjema bloka Stanetom Te-
pejem in Francem Kranjcem ter 
kotlovskim strojnikom Franjem 
Maškom. 

* 

Četrta faza je tehnično dosti 
bolj izpopolnjena kot vsi dose-
danji bloki, zaradi tega so za-
četni zagoni boljši, lažje in 
hitreje je blok sposoben proiz-
vajati kilovate električne energi-
je. Nasploh pa pri posluževanju 
ni bistvenih razlik, le da je na 
pultu več naprav, ki jih je treba 
kontrolirati, poleg tega pa je 
treba opravljati še kontrolo 
toplotne komande. Po drugi 
strani pa je posluževanje olajša-
no z izpopolnjeno avtomatiko. 
Posluževalci pa so že od vsega 
začetka sodelovali s pogonsko 
posadko, ki je bila zagotovljena 
s strani firme-dobaviteljice ta-
ko, da je bil tudi to eden od 
glavnih razlogov, da delavci niso 
imeli težav pri prehodu iz 
četrtega na peti blok. 

Kot je povedal Franjo Mašek 
je bilo na kotlu le malo popra-
vil, tako da lahko rečemo, da je 
v primerjavi s kotlom III. faze 
brezhiben. Kotel je zelo elasti-
čen, saj so mogoče nagle spre-
membe obtežbe brez velikih te-
žav. Kar je bilo drobnih napak, 
jih je odpravila v garancijskem 
roku dobaviteljica, nekatera po-
pravila pa bodo opravljena med 
remontom. 

Na koncu je Franjo Mašek 
poudaril še, da se mora vsak, ki 
dela na bloku V ali ki bo v 
prihodnosti tukaj zaposlen, za-
vedati pomena tega bloka, tako 
zanj kot za celotno slovensko 

družbo, ter strmeti za tem, da 
ga bo vedno dobro posluževal. 

Prvo leto obratovanja TEŠ 
IV pa je na kratko orisal tudi 
tehnični vodja, Franc Slavič. 

Enoletno obratovanje bloka 
5 je zadovoljivo. Kljub „otro-
škim boleznim," ki jih je blok 
doživljal v lanskem letu, je pro-
izvedel 1406,8 GWh in letni 
plan izpolnil s 94,7 %. Osnovni 
vzrok za neizpolnjeni letni plan 
je manjša angažiranost zaradi 
ugodne hidrologije tekom leta, 
razen v zimskem času, ko je bil 
mesečni plan občutno pre-
sežen. Izredno energetsko sušo 
v novembru je odločilno pokri-
la neplanirana proizvodnja blo-
ka 5. Kljub temu, da je blok v 
lanskem letu komaj shodil, je 
dosegel obratovalno pripravlje-
nost 83,5 %. Doseženih rezulta-
tov ne morejo in ne smejo 
zasenčiti in razvrednotiti res 
številne neplanirane zaustavitve 
bloka zaradi izpadov in neg, ki 
so bili kot posledica izpopolnje-
vanja naprav in tehnologije, iz-
vajanih preizkusov ter priučeva-
nja posluževanja. 

Sem mišljenja, da so komen-
tarji o obratovalnih karakteristi-
kah blokov v periodičnih poro-
čilih elektrogospodarstva Slove-
nije predvsem za blok 5 za leto 
\9TS preveč enostranski, po-
udarjeni so predvsem izpadi 
enote, premalo poudarjena pa 
je velika regulacijska moč in 
fleksibilnost bloka ter dober 
izkoristek pri pretvorbi energi-
je; enakega mišljenja je večina 
delavcev šoštanjskih termo-
elektrarn. 

Želim poudariti, da je izgrad-
nja in osvojitev proizvodnje za 
obravnavani blok veliko delo, ki 
od neposredno sodelujočih za-
hteva veliko znanja ter fizične-
ga in umskega napora. 

Za lažjo predstavo bom za 
elektroenergetski sistem upora-
bil prispodobo, ki nam jo je 
študentom na predavanju pred-
meta električne centrale po-
vedal, danes že pokojni pro-
fesor Pehani: elektroenergetski 

sistem je predstavil kot natovor-
jen voz, ki ga vleče nešteto vanj 
vpreženih konjev. Konji pred-
stavljajo posamezne proizvodne 
bloke, nato vorien voz pa kon-
zum sistema. Če si torej pred-
stavljamo blok 5 kot konja, ga 
je bilo treba od začetka preiz-
kusnega pogona ukrotiti in ga 
vpreči v voz, voziti pa se je učil 
vse lansko leto, tudi vozniki -
delavci, so se učili vožnje. Ome-
njeni proces, ki traja mogoče 
pri konju 1 mesec, traja pri 
proizvodnem bloku kot je TEŠ 
IV najmanj 1 leto. Upravljalci 
bloka, ki delajo na celotnem 
področju eksploatacije enote, 
od preizkušanja, posluževanja 
in vzdrževanja bloka, morajo 
dojeti in doživeti posamezne 
naprave in tehnologijo, za kar je 
potreben določen čas, veliko 
volje do dela in prizadevnosti. 

Kot mora blok sinhrono de-
lovati v energetskem sistemu, 
tako morajo tudi delovati delav-
ci, elektrarnaiji, ki blok uprav-
ljajo; za ustrezno obvladanje 
takega proizvodnega velikana je 
potrebno timsko delo na vseh 
področjih dela, potreben je do-
govor. Posameznik mora gojiti 
čut odgovornosti do naprav, 
soljudi in okolja." 

Na osnovi doseženih obrato-
valnih rezultatov v prvem četrt-
letju tega leta, ko je blok 5 
dosegel obratovalno pripravlje-
nost 90 % in pri okrog 80 % 
izkoriščenosti možne proizvod-
nje proizvedel na pragu 446,1 
gWh in tako pokril 22 % sloven-
skih potreb. Aprila blok stoji in 
je v letnem remontu. Iz pregle-
da posameznih napravah obsto-
ja določena problematika, ki je 
posebno pereča pri sistemu 
obratne hladilne vode in odpla-
vi pepela. Vse probleme rešuje-
jo in remont poteka po planu in 
je pričakovati, da bo za praznik 
dela - 1. maj enota vključena v 
proizvodnjo, kar bo lep prispe-
vek delavcev TOZD TES 2 kot 
vseh delavcev delovne organiza-
cije. Termoelektrarna Šoštanj 
za reševanje energetske proble-
matike in stabilizacije gospo-
darstva v okviru naše republike, 
kot v Jugoslaviji. 



Avgust Terlav 
Dinosa — organizacije za 
oskrbovanje gospodarstva z od-
padnimi surovinami, k i s svojim 
i igledom buri duhove krajanov. 

Že imenovali 
svet 

potrošnikov 
Na prvi seji skupščine kra-

jevne skupnosti so imenovali 
tudi svet potrošnikov, ki 
ugotavlja med drugim, da je 
sedanja trgovina že premajh-
na za njihovo krajevno skup-
nost. Vedeti je treba, da 
hodijo na nakupe v Staro vas 
tudi krajani okoliških - va-
ških krajevnih skupnosti (iz 
Cirkovc, Hrastovca, Škal) pa 
tudi iz samega Velenja. 

Sicer pa o tem več v nadaljeva-
nju. Na območju te krajevne 
skupnosti so tud i velenjska 
športna igrišča in restavracija 
Jezero. Z gostinskimi lokali pa 
krajani niso najbolj zadovoljni, 
saj je poleg restavracije t u le še 
stari Rudarski dom, za katerega 
pa menijo, da takšen kot je, 
nikakor ne sodi v njihov okoliš. 

V tej skupnosti živi nad 900 
krajanov, od tega je nekaj manj 
kot 600 volilcev. Krajevno 
skupnost so razdelili na t r i so-
seske; le-te so: Cesta na jezero, 
Stara vas in Gorenjsko naselje. 

Odličje OF 
Krajevna skupnost Stara 

vas Velenje je pred dvema 
letoma prejela srebrno pri-
znaje Osvobodilne fronte 
slovenskega naroda za uspe-
šno uresničevanje ustavne 
vloge krajevne skupnosti. 

Kakor večina krajevnih skup-
nosti v naši občini , tudi v tej 
nimajo zadovoljivo rešenega 
vprašanja prostorov. Sedaj do-
mujejo v jedilnici Toplovoda in 
t u je stekel naš pogovor s pred-
stavniki krajevne skupnosti. 

Naši sogovorniki so b i l i pred-
sednik skupščine krajevne skup-
nosti Avgust Terglav, podpred-
sednica skupščine krajevne 
skupnosti Marija Meh, predsed-
nik sveta krajevne skupnosti 
Tone Brinovšek, predsednik 
krajevne konference SZDL Jože 
Meh, predsednik krajevne orga-
nizacije ZB NOV Franc Škaija 
in prejšnji predsednik krajevne 
konference SZDL Ivan Širše. V 
imenu mladih pa sta govorila 
Irena Poljanšek in Miro Greš-
nik. 

Prvi praznik so krajani Stare 
vasi slavili leta 1976. Takrat so 
na Starem jašku odkr i l i ploščo, 
s katero so obeležili dogodke v 
noči med 30. aprilom in 1. 
majem 1944. leta. Ob drugem 
prazniku so med drugim, odkri-
l i ploščo na kinodvorani — ob-
jektu, k i je bi l kot prvi v o b č i l i 
zgrajen z udarniškim delom i 
poskrbeli za novo zunanjo po-
dobo kinodvorane. Tega leta so 
odprl i tudi otro fV vitec Rožle, 
lani ob tretjem prazniku pa 
lepo urejeno otroško igrišče. 
Vendar to niso bile edine prido-
bitve krajevne skupnosti, saj so 
v teh letih z novo trgovino 
zadovoljivo rešili tudi vprašanje 
preskrbe. Trgovina pa ne služi 
le njim, ampak tudi prebival-
cem sosednjih krajevnih skup-
nosti. 

Letos krajevnega praznika ne 
bodo počastili s kakšnim poseb-
nim uspehom krajevne skupno-
sti. Zato pa bodo nekatere de-
lovne organizacije, ki so na nji-
hovem območju, v dneh pra-
znovanja slavile pomembne de-
lovne zmage. Kolektiv Toplovo-
da bo izročil namenu nov prizi-
dek, v katerem je pridobila svoj 
prostor tudi krajevna skupnost. 
Otvoritev prizidka bodo združi-
li s proslavo ob 20. letnici 
delovanja Toplovoda in toplifi-
kacje v občini. Z novim objek-
tom se lahko pohvali tudi 
Vrtnarstvo. 

Ko so nas sogovorniki sezna-
ni l i z osnovnimi podatki o kra-
jevni skupnosti, o dosedanjih 
praznovanjih in delovnih uspe-
hih ter o letošnjem prazniku, so 
začeli govoriti tudi o problema-
t ik i , s katero se srečujejo. 

Posamezna naselja v krajevni 
skupnosti so zelo lepo urejena, 

Jože Meh 

ne le na dvorišču. Malo stopiš 
po ulici, pa lahko zbereš za dva 
ali t r i kilograme odpadkov," je 
dejal eden izmed njih. 

Krajani so sami z očiščevalno 
akcijo očisti l i gozd prot i jezeru. 
Odpeljali so ogromno odpadne-
ga materiala in bi l i zadovoljni z 
opravljenim delom. Toda že čez 

Želijo si več 
sodelovanja 

Zadnji dve leti je v Stari 
vasi zelo delovna tudi mla-
dinska organizacija. Vendar 
to ne pomeni, da med mla-
dimi prej ni bilo zanimanja 
za delo, ampak so b i l i temu 
krivi prostori. Mladi se pač 
niso imeli kje sestajati. Se-
stanke so imeli v prostorih 
gostišča Rudarski dom ali pa 
v jedilnici Komunalnega 
centra. Seveda pa nikol i niso 
zan' sljivo /edeli, če j i m 
moi 'a tam ne bodo odrekli 
gost /ljubja. Sedaj je bolje. 
A u j ' ostalimi dejavniki 
k ra je v " : skupnosti si delijo 
pisaino v novem prizidku 
Toplovoda. 

V mladinsko organizacijo 
je vključenih okrog sedem-
deset mladincev, akti -no pa 
j i h dela okrog tridese 1 Delo 
imajo organizirano v posa-
meznih komisijah. Ustanovi-
l i so komisijo za idejncpoli-
t ično delo, kulturno k< misi-
jo , komisijo za šport, majo 
pa tudi aktiv mladih komu-
nistov. 

Njihovo delo je najbolj 
vidno na kulturnem in šport-

nem področju, več pa mora-
jo , kot poudarjajo, narediti 
na idejnopolit ičnem področ-
ju. V zvezi s tem se želijo še 
tesneje povezati z osnovno 
organizacijo zveze komuni-
stov v kraju. 

Sestanke imajo vsakih šti-
rinajst dni. Občasneo sklicu-
jejo tudi okrogle mize. Mladi 
v Stari vasi pa se zelo zavze-
to vključujejo v udarniške 
akcije v skupnosti, še zlasti, 
ko gre za čiščenje okolja. 
„Samo sestanki niso dovolj, 
moramo bi t i tudi delavni," 
zatrjujejo. 

Ob našem obisku so tudi 
potožil i, da premalo čutijo 
pomoč občinske konference 
ZSMS Velenje in da za zdaj 
niso našli pravega sodelova-
nja. Samo enkrat so j i h pred-
stavniki občinske konferen-
ce ZSMS obiskali, in to šele 
pred nedavnim, so dejali. 

,,Menimo, da samo zapis-
niki, k i j i h pošiljamo na ob-
činsko konferenco, niso do-
volj, so sklenili „poročanje" 
o svojem delu. 

Še prizidek 
Med dosežki, na katere so 

ponosni v krajevni skupnosti 
Stara vas, je tudi vrtec v 
parku, katerega so izroči l i 
namenu ob krajevnem praz-
niku pred dvema letoma. 
Rudarski šolski center je 
namreč odstopil krajevni 
skupnosti nekdanji godbeni 
dom, krajani pa so ga ob 
podpori delovnih organizacij 
in občinske skupnosti otro-
škega varstva, in seveda tud i 
z lastnimi sredstvi oziroma 
delom, preuredili v vzgojno 
varstveno ustanovo. V vrtcu 
Rožle - tako so ga poime-
novali - je sedaj nekaj več 
kot 70 otrok, poleg njega pa 
je tu lepo urejeno otroško 
igrišče, katerega pa ne kori-
stijo samo njihovi otroci, 
ampak zaradi izredno lepe 
lege tud i drugi. 

Razmišljajo tud i o gradnji 
prizidka k vrtcu, saj sedanje 
zmogljivosti vrtca že ne za-
doščajo več. 

Nezadovoljni z odno 

Sama ograja nas ne mot i . Ni p 
prav, da se tako dolgo čaka 
urejevanjem okolice. Krajevn 
skupnosti samo tu in tam „od 
stopijo" kakšen problem, ven 
dar šele takrat, ko so sami prei 
nerešljivo uganko. To zlast 
velja za stanovanjsko gradnjo 

Za gradnjo objekta zvemo po 
navadi šele takrat, ko ta i 
nastaja." 

ljudje skrbijo in si prizadevajo, 
da b i naredili okolico hiš č im 
bolj privlačno, zato j i h še tol i-
ko bolj prizadene, ker se v 
njihovi krajevni skupnosti zbira 
tudi precej nesnage in odpad-
kov. 

Smo obrobna krajevna 
skupnost, v kateri se, žal, nabi-
rajo odpadki in druga nesnaga, 
vendar ne po naši krivdi. Sko-
rajda ves odpadni material vozi-
jo skozi našo krajevno skupnost 
na smetišče, ftecej tega pa 
mimogrede zaradi nevestnih 
voznikov ostane pr i nas. Neka-
teri občani iz središča mesta 
menijo, da je obrobje primerno 
za odlaganje smeti. Poglejmo 
samo gozdiček in steze, k i vodi-
j o po njem do jezera, in cesto 
od kinodvorane prot i Skalam, 
ob kateri je polno raznoraznih 
odpadkov, k i padajo z avtomo-
bilov. N i dneva, da ne bi našel 
na dvorišču kak šop papirja. Pa 

Tokrat se nismo napoti l i da-
leč. Ustavili smo se v krajevni 
skupnosti Velenje — Stara vas. 
Vendar ne slučajno. V tej kra-
jevni skupnosti se prav v teh 
dneh pripravljajo na praznova-
nje krajevnega praznika. Letos 
bo to že "četrto praznovanje v 
spomin na napad borcev Brači-
čeve brigade v noči med 30. 
aprilom in 1. majem leta 1944 
na velenjski rudnik in elektrar-
no; tako bodo letos obenem 
proslavili tudi 35-letnico tega 
napada. 

To je obrobna oziroma pri-
mestna krajevna skupnost, v ka-

* ter i ljudje večinoma živijo v 
zasebnih stanovanjih. Tam je 
tud i precejšen del industrije. 
Tako je na območju te skupno-
sti kar 12 temeljih oziroma 
delovnih organizacij združenega 
dela, osem večjih ali manjših 
poslovnih enot, na njenem ob-
močju sta tudi dva samska do-
mova. V krajevni skupnosti je 
edina kinodvorana v Velenju, 
vrtnarija, Komunalni center 
Velenje, pa tud i poslovalnica 

nekaj dni je bil gozd posut z 
različnimi odpadki, vsakršnimi 
odpadki, ki so jih tam odložili 

na druge stvari. Občutek iiffl 
mo, da lahko dela vsakdo ka 
hoče. Tudi glede ograje, ki so j< 
postavili okrog nogometneg 
igrišča, nas ni nihče nič vprašal 

Irena Poljanšek 
brezvestni onesnaževalci okolja. 
To se nenehno ponavlja. 

Krajani so opozoril i tudi na 
neurejeno okolico športnih ob-
jektov. „Smolo pač imamo", je 
pristavil drugi sogovornik, „da 
iz vsega Velenja vozijo smeti na 
rudarske ugreznine. Opozoril pa 
b i še na drugo vprašanje. Nobe-
den izmed kolektivov ne upo-
števa predpisov pri prevažanju 
odpadnega materiala. Za primer 
naj navedem Dinos, k i takšen, 
kakrše.i je, ne more b i t i tam, 
kjei je sedaj. Potem težki tovor-
njak , (ci vozijo v skladišči Inter-

Naše uredništvo 
na obisku 
v krajevni skupnosti 
Velenje—Stara vas 

Menijo, da imajo premajhe 
vpliv na urbanistično urejanj 
kraja, pa tudi na nekatere drug 
pristojnosti, k i b i vendarle sodi 
le krajevni skupnosti. 

Ko so „obdelal i" težave, 1 
j i h imajo z urejenostjo okolja i 
nekaterimi delovnimi kolekti 
zaradi tega, so se lot i l i edine? 
velenjskega parka, k i je bi l zgn 
jen z udarniškim delom. Sam 
spomnimo se čudovito urejeni 
gredic in cvetličnih nasadu 
lepe razsvetljave, bazena z m« 
zaikom, malega jezera, v kati 
rem je bilo mnogo zlatih ribk 
paviljona, pod katerim so 
vrstili promenadni koncerti i 
druge prireditve. Z 
delom urejenega 
na katerem so se dolga 
oblikovali državni prvaki 
veda klopi, na katerih so 
prostih dneh posedali V 
ni. Tako je bilo nekoč. 

Krajevna skupnost že nek 
let vlaga svoja sredstva 
vzdrževanje parka. Seveda i 
j im pri tem pomagale tudi nek 
tere delovne organizacije. Spi 
t i so obnavljali oziroma popra 
ljali polomljene klopi, razbi 
luči, nasade, odstranjevj 
poškodovane veje in polomije 

Tone Brinovšek 

79 članov 
borčevske 

organizacije 
V krajevni skupnosti je 

zelo aktivna tudi krajevni 
organizacija združenj boren 
NOV. V njej je 79 članoi 
od tega 70 odstotkov z dvoj-
nim štetjem. Najstarejši ji 
star 80 let, imajo dva sporni 
ničarja in več rezervnih ofi 
cirjev. 

Na svojih sejah ozirora 
konferencah ne govorijo leo 
lastnih problemih, ampai 
obravnavajo politična i 
druga vprašanja, k i so po 
membna za celotno krajevni 
skupnost in širšo družbo, i 

no okrasno grmičevje ter sad 
novega. 

„ A l i mora resnično vse bi 
me pri urejanju in vzdrževanj 

Marija Meh 

evrope poleg Dinosa in pri tem 
uničujejo cesto, k i so jo plačali 
sami občani. Skrajni čas je, da 
temu naredimo konec. Zato bo-
mo sklicali sestanek s predstav-
niki teh kolektivov in se skušali 
pogovoriti. Sicer pa krajevna 
skupnost tako nima nobenega 
vpliva na urejenost okolja, n i t i 



/ 

O gostišču 
Rudarski dom 

ir 
V krajevni skupnosti ni-

majo nekega pravega gostin-
skega lokala, če odštejemo 
restavracijo Jezero, katera 
pa bo tako predstavljena na 
drugo mesto oziroma je za-
radi kopanja premoga pred-
videna nova ob spodnjem 
jezeru (prot i Pesju)..Tako je 
edini gostinski lokal v sredi-
šču krajevne skupnosti Ru-
darski dom. Na njega pa so 
krajani vse prej kot ponosni. 
„Njegovo urejenost bi hitro 
rešil i", poudarjajo, „če b i 
krajevna skupnost sprejela 
sklep, da takšnega kot je, 
nočemo imet i . " 

urbanizem. Dejali so: krajevna 
skupnost sama ne more urejeva-
t i mestnega parka. Če hoče 
Velenje imeti park, potem seje 
treba dogovoriti, kdo bo dajal 
potrebna sredstva in kdo bo 
skrbel zanj . . . Če ga nočemo 
imeti, potem ta prostor zazidaj-
mo. Nobeden izmed predlogov 
j im ni b i l všeč." 

Med pogovorom so spregovo-
r i l i tudi o jezerih. Na nj ih v 
zimskih mesecih iščejo zabavo 
številni mladi, pa tudi stargši 
drsalci, k i pa se premalo zaveda-
jo , kako nevarna je lahko lede-
na ploskev. Zaradi nenehnega 

tega parka sloneti na naši kra-
jevni skupnosti?" se danes 
sprašujejo in odgovarjajo. 

„Menimo, da ne. Zato se 
moramo v občini dogovoriti, 
kdo bo skrbel za park oziroma, 
kje bomo dobi l i denar za njego-
vo vzdrževanje. Park je bi l ven-
darle zgrajen v korist celotnega 
mesta, ne pa le za naše potrebe. 
Mi ga najbrž n i t i ne potrebuje-
mo, saj imajo tako rekoč vsi 
prebivalci okrog hiše svoj 
,park" in zato n i logično, da 

moramo sami dajati denar za 
njegovo urejevanje, ker je pač v 
naši krajevni skupnosti. 

Pred nedavnim so to vpraša-
j t e sprožili tudi na zavodu za 

jo v krajevni skupnosti Stara vas 
glede Koroške ceste. Cesta že 
nekaj let zaostaja za razvojem 
prometa v tem delu Velenja. Po 
njej gre ob konicah (zjutraj 
okrog 6. ure in popoldne okrog 
14.) iz industrijske cone i r i v 
njo v Gorenje in RŠC na stotine 
delavcev in avtomobilov. Tu se 
drenjajo avtobusi, težki tovor-
njaki, osebni avtomobili, mo-
tor j i , kolesaiji in mnogi pešci. 

Le-ti so najbolj izpostavljeni ne-
varnosti. 

Franc Škaija 

ugrezanja lahko pride do po-
škodbe ledu in velike nevarnosti 
za drsalce. 

Izredno veliko pripomb ima-

Vrtičkaiji 

Zemljišče na nekdanjem 
Glinškovem Klancu (stara 
cesta proti Pesju) je že raz-
kosano, na njem pa naj bi si 
občani uredili vrtičke. Spo-
daj je predvidena restavracija 
oziroma nadomestni objekt 
za restavracijo Jezero, ki jo 
bodo porušili zaradi kopanja 
premoga. Ob njej naj bi zgra-
dili tudi rekreacijski center. 

Nadomestni objekt bo gradil 
Rek s sredstvi rudarske ško-
de, predvidoma pa naj bi ga 
začeli graditi še letos. 

Parcele v velikosti približ-
no 200 kvadratnih metrov 
bodo dobili delavci REK, ki 
je zemljišče urejal 

Takole pravijo: „Ob cesti n i 
prepotrebnih pločnikov, je pa 
tudi preozka. Nerazumljivo je, 
da tega niso prevideli urbanisti 

in že ob načrtovanju novih ob-
jektov ob njej, predvideli tudi 
pločnik. Še vedno čakamo na 
obljubljeno cesto, k i naj b i vo-
dila ob železnici do industrijeke 
cone. Pred let i je bilo rečeno, 

„Nima smisla," so znova de-
jal i , „da o tem sploh beseduje-
mo, ko tako ali tako ne more-
mo veliko vplivati na komunal-
no urejanje, ne na urbanizacijo. 
Če pa se kaj zatakne, potem pa 
naj seveda odločamo mi. A še 
to zgolj o drobnih stvareh, veli-
ke pa gredo mimo nas. Menimo, 
da o pomembnejših zadevah še 
vedno odloča preozek krog lju-
d i . " 

Glede na to, da je v Stari vasi 
razmeroma veliko organizacij 
združenega dela, smo j i h seveda 
vprašali, kako sodelujemo z nji-
mi, in če imajo kolekt ivi razu-
mevanje za njihove probleme. 

Ivan Širše 

da bodo obenem uredili tudi 
pločnik ob Koroški cesti. Ostali 
pa smo brez ceste in s tem tudi 
pločnika. Kot sedaj kaže, naj-
brž še nekaj časa ne bo pločni-
ka n i t i ceste, čeprav b i morali 
Koroško v celoti obnovi t i . " S 
temi besedami so naši sogovor-
niki končali pogovor o njihovih 
težavah. No, še ne povsem. 

Naloge 
Med nalogami, ki so osta-

le še od prej in katere naj bi 
uredili čimprej, so omenili 
naslednje: ureditev razsvet-
ljave na cesti Pod parkom. 
Sredstva v ta namen bodo v 
glavnem namenili iz samo-
prispevka. V zaključnih de-
lih je tudi napeljava telefon-
skega omrežja v celotni Stari 
vasi, razen v industrijski co-
ni Urediti pa morajo tudi še 
priključek Subotiške ceste 
na Koroško cesto 

Miro Črešnik 

„ Z nekaterimi najdemo skup-
ne točke, z drugimi pa ne. Te 
n i t i ne vedo, da so v naši 
krajevni skupnosti. Saj obnašajo 
se tako, „se je glasil odgovor. In 
nato; 

„Če ima krajevna skupnost 
kakršnokoli možnost vpliva, po-
tem ne bodo delali mimo nas. 

Če želijo, da bi b i l kraj lepo 
urejen, ->otem bi morali urbani-
sti sam predvideti, da, na pri-
mer, o pad ne sodi na mesto, 
kjer je Vsaj takšen ne, kot Je 
sedaj." 

Al i je sploh še potreben kometar, da je treba Koroško testo v celoti obnoviti!? 

Lepo je tu! 
O hitr m razvoju krajevne 

skupnos.i Stara vas ter o 
življenj"i v njej smo se pogo-
varjali udi z nekaterimi kra-
jani, k so v sončnem sobot-
nem iopoldnevu hitel i po 
svojL* opravkih. 

SANDI GOLOB: „ V kra-
i /ni skupnosti Stara vas ži-

m že od svojega drugega 
L ta. V zadnjih let ih je naš 
kraj močno spremenil svojo 
podobo. Ko sem bi l še 
otrok, je bilo t u nekaj doma-
čij, kmeti j , in je bila naša 
krajevna skupnost redko na-
seljena. Vsi smo se dobro 
poznali med seboj. V nekaj 
letih pa se je to spremenilo. 
Število prebivalcev se je 
močno povečalo. S h i t r im 
razvojem pa smo pridobi l i 
trgovino, imamo vzgojno 

pa se trudijo tud i pr i orga- i -
zaciji raznih družabnih s e-
čanj. V naš kraj seje mnogo 
občanov namreč na novo 
naselilo in te spoznavamo na 
raznih srečanjih. Posebej naj 
pohvalim še delo mladih, k i 

AnaOštir 
so povsod prisotni. Tudi to 
soboto organizirajo očišče-
valno akcijo. Nič ne pogre-
šam, rada bi le, da b i č im 
prej popravili luknje na cesti 
med Kinom in Rudarskim 
domom." 

ANDREJ ZELENKO: „V 
Stari vasi smo mladi bolj 
aktivni zadnja t r i leta. V naši 
osnovni organizaciji je pri-
bližno trideset aktivnih mla-
dincev. Vkl jučujemo se v 
delo samoupravnih organov 

Sandi Golob 

varstveni zavod, kraj pa je 
tud i komunalno dobro ure-
jen." 

ANA OŠTIR: „ V Stari 
vasi sem že dvaindvajset let 
in tega kraja ne b i n ikol i 
zapustila. Lepo je tu. Na 
našem delu krajevne skupno-
sti se krajani dobro pozna-
mo med seboj in prav nič 
nam ne manjka. Aktivno je 
tudi vodstvo krajevne skup-
nosti, k i si prizadeva, da bi 
se kraj kar najhitreje in 
uspešno razvijal. Poleg tega Andrej Zelenko 

_J 
nizacij krajevne skupnosti, ^ 
organiziramo pa tud i razne* 
prostovoljne delovne akci je.* 
Danes smo se lo t i l i čiščenja J 
parka. Delujemo tudi na k u l - * 
turnem in športnem področ- £ 
ju . Delo nam je olajšala de-* 
lovna organizacija Toplovod,^ 
k i nam je dala prostore z a * 
delo. Mladi smo z življenjem^ 
v naši krajevni skupnosti za-* 
do voljni, pr ipomnim naj le , ^ 
da se tud i m i srečujemo s J 
težavo, kot vsi velenjski m la - * 
dinci, da nimamo prostorov^ 
za zabavo." ? SONJA KRAŠEK: „Prav$ 
gotovo se krajani Stare vasi* 

veselimo hitrega razvoja naše^ 

j j ^ * 

• • H ' : 
Sonja Krašek 

krajevne skupnosti. V zad-J 
njem času smo mnogo pr i - * 
dobil i. Gospodinje smo se j 
zelo razveselile nove sodob-* 
ne trgovine, mamice vzgojno^ 
varstvenega zavoda. K l j u b * 
vsemu pa je potrebno še$ 
veliko urediti. Naše ceste so* 
sicer asfaltirane, ker pa n iso* 
urejene bankine, je t o l i k o * 
prahu, kot da sploh ne b i * 
bilo asfalta. Urediti b i . bilo ^ 
potrebno tudi razsvetljavo v 
ter telefonsko omrežje. 

Osebno prav nič ne pogre- * 
šam. Zaposlena sem v Mod- ^ 
nem salonu, torej imam t u d i ^ 
delovno mesto v krajevni * 
skupnosti." 
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Delo učitelja je naporno. 
Vsak dan se srečuje pri vzgoji in 
izobraževanju z novimi, včasih 
skoraj nerazrešljivimi problemi. 
Pa vendar t i l jubi jo svoje delo, 
srečni in ponosni so, ko gledajo 
na mlade rodove, k i se uspešno 
vključujejo v življenje. Sreča in 
ponos pa sta to l iko vei^i med 
uči te l j i na osnovnih šolah s 
prilagojenimi učn imi programi, 
takrat, ko se tud i nj ihovi učenci 
uspešno vkl juči jo v delo. Težko 
je povedati, ko l iko volje in 
potrpljenja imajo t i uči tel j i , ka-
ko se trudi jo, da b i vzgajali z 
l jubeznijo, k i je mnogi nj ihovi 
učenci v družinskih krogih niso 
deležni. Prav ta volja in ljube-
zen do dela pa je rodila mnoge 
uspehe. Eden najpomembnejših 

NASE ŠOLE 

20 L E T ŠOLE X I V . D IV IZ IJE 

S pripravami na oddelek s 
prilagojenim učn im programom 
so v občini Velenje pr ičel i že v 
letu 1933, naslednje leto pa so 
ga tud i odprl i . Deloval je do 
pričetka vojne. Po vojni se je 
naša družba globje zavedala, da 
je nujno nudi t i prizadetim otro-
k o m ustrezno, n j im primerno 
vzgojo in izobraževanje in to 
leta 1958 uzakonila. Takrat je 
bila ustanovljena velenjska po-
možna šola. Potrebe po takš-
nem izobraževanju pa so se s 
h i t r im razvojem našega mesta, 
k i je dobivalo iz leta v leto več 
prebivalcev, vse bolj večale. 
Vzporedno s temi potrebami pa 
se je širila in razvijala tud i 
pomožna šola in se kmalu razvi-
la v popolno osemletko, celo z 
več paralelkami. Delovali so v 
izredno slabih pogojih. Gosto-
vali so na obeh velenjskih 
osnovnih šolah, nekaj časa pa 
so imel i tud i oddelek v Šošta-
nju. Kmalu za tem so dobi l i 
r u d n i š k o v i lo" za šolske pro-
store. T i pa so poštah zaradi 
naraščanja števila otrok kmalu 
pretesni. Zaradi tega so se obča-
ni naše občine odloči l i , da s 
sredstvi prvega referenduma 

zgradijo tud i novo poslopje za 
potrebe tedanje pomožne šole. 
Novega sodobnega prostora so 
se vsi zelo razveselili in obljubi-
l i , da se bodo pri svojem delu še 
bolj potrudi l i , da b i dosegli kar 
najboljše rezultate. Na obljubo 
niso pozabili. O tem pričajo 
učenci, k i se vsako leto uspešno 
vključujejo v delovni proces. 

O tem, da živijo in delajo na 
osnovni šoli X I V . divizije pr idni 
in delavni učenci in uči tel j i , 
pričajo tud i šolski prostori. Ste-
ne so polne raznovrstnih izdel-
kov, k i j i h izdelajo pr i l ikovnem 
in tehničnem pouku. Izdelki so 
zelo lepi. Učenci se odlikujejo 
po ročnih spretnostih. Te j i m 
želijo pr i pouku kar najbolj 
razviti, zato imajo v učnem 
programu precej časa namenje-
nega prav takšnim predmetom. 

V letošnjem šolskem letu 
imajo na šoli 12 oddelkov s 
prilagojenim učn im programom 
ter oddelek za delovno usposab-
ljanje. Šola je dobro opremljena 
in tud i kadrovsko primerno za-
sedena. Njihova velika želja je, 
da b i č im prej prešli na celo-
dnevno osnovno šolo, saj so 
takšne oblike vzgoje in izobra-
ževanja nj ihovi učenci, katerih 
mnogi žive v neustreznih dru-
žinsldh okol j ih, zelo potrebni. 

OTROKOM V L I T I SAMOZA-
VEST 

Učitel j i se t rudi jo, da b i svoje 
učence usposobili za vključitev 
v delo v delovnih organizacijah, 
da b i o t rokom vl i l i samozavest, 
vendar so pr i tem delu še vedno 
preveč osamljeni. Družba nam-
reč še vse prepogosto gleda 
nanje kot na manj vredne in 
zaradi tega so nj ihovi učenci 
pogosto prizadeti. Potem pa je 
potrebno zopet mnogo trdega 
dela, da o t roku vrnejo samo-
zavest. 

Učn i programi na šolah s 
prilagojenim programom so 
usmerjeni v razvijanje ročn ih 
spretnosti, saj t i kasneje v življe-
n ju opravljajo pretežno takšna 
dela, kjer j i m le te korist i jo. 
Poseben poudarek dajejo na šoli 
X I V . divizije l ikovni vzgoji. 

Nada Salobir, l ikovna peda-
goginja šole je omenila, da se 
ot rok pri tem pouku sprošča, 
najde sebe, ur i sposobnost in 
pr idobi delovne navade. Likov-
na vzgoja je v glavnem korekcij-
ska. Otrok se z l ikovnim delom 
izpove, pokaže kaj v življenju 
pogreša. Izdelke delajo v različ-
n ih l ikovnih tehnikah, da tako 
slehernemu učencu omogočijo, 
da izbere to, kar mu najbolj 
ustreza. Učenci osnovne šole 
X I V . divizije sodelujejo v ob-
činskem, republiškem pa tud i 
zveznem merilu. Udeležujejo se 
Male Napotnikove kiparske ko-
lonije v Zavodnjah,* rišejo na 
temo varčeyanje (razpis Ljub-
ljanske banke), sodelujejo na 
razstavi Likovni svet o t rok, na 
razstavah o varstvu okolja. Se b i 
lahko naštevali. Vsako leto so-
delujejo tud i na razstavi, k i j o 
prireja Center za l ikovno vzgojo 
o t rok in mladine Jugoslavije, 
Iger so prejeli štirje učenci na-' 

je prav gotovo tud i ugled, k i ga 
ta osnovna šola vse bolj dobiva. 

Lansko leto ob dvajsetletnici 
delovanja, so šolo preimenovali 
v osnovno šolo X IV . divizije. 
Tega so se uči te l j i in učenci 
zelo razveselili. Takole so dejali 
nekateri izmed nj ih: „Sedaj bo-
do moje prijateljice iz bloka 
držale z menoj, ker hodim tud i 
jaz v osnovno šolo. Na oni šoli 
sem b i l velikokrat kregan od 
staršev in tovarišice, ker sem bi l 
tako počasen. Tukaj m i je všeč 
in imam lepe ocene. Sedaj, ko 
je ta šola tud i osnovna, si ne 
želim nikamor in tudi oče je 
zadovoljen. 

Zelo sem vesel, da se je naša 
šola preimenovala v osnovno 
šolo X I V . divizije, predvsem za-
to , ker na moji mesečni vozov-
nici ne bo več pisalo »posebna 
osnovna šola". Sprevodnik je 
namreč to prebral in me vedno 
dražil ." 
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Čimprej celodnevna osnovna šola 

Sodobni šofcki prostori osnovne šole X I V . divizije pred katero so 
postavili lansko leto skulpturo Al fonza Šarila 

grade. Diplomo pa je prejela 
tud i l ikovna pedagoginja Nada 
Salobir za l ikovno vzgojo in 
vizuelno komunikacijo. Prejela 
je tud i diplomo Zveze l ikovnih 
pedagogov Jugoslavije. 

Poleg rednega dela, si l ikovni 
krožek prizadeva, da b i notra-
njost šole kar najlepše uredil i. 
Priznati je treba, da j i m to 
dobro uspeva. Stene hodnika in 
avle so polne lepih izdelkov. Pri 
njihovem delu pa j i m material-
no pomagajo tud i delovne orga-
nizacije. 

15 INTERESNIH DEJAVNO-
STI 

Na šoli je zelo razvejana tud i 
pošolska dejavnost. Učenci se 
lahko vkl juči jo kar v petnajst 
interesnih dejavnosti. Vel iko 
teh dejavnosti vodijo učitelj ice, 
k sodelovanju pa so pritegnil i 
tud i t r i zunanje sodelavce. Od 
153. učencev, kol ikor j i h je na 
tej šoli, je vsakdo vkl jučen v 
vsaj eno interesno dejavnost. 

Izredno veliko skrb posveča-
j o logopedskemu delu, k i ga 
vadita dve učitel j ic i . Vsaka ima 
na teden po t r i ure logopedske 
obdelave. To je seveda veliko 
premalo, saj b i potrebovalo 
takšno obdelavo kar 70 odstot-
kov vseh učencev. Žal, še vedno 
ni zagotovljenih finančnih sred-
stev za to delo. Logopedske ure 
b i morala k r i t i zdravstvena 
skupnost. Na šoli menijo, da je 
mnogo bolje, da izvajajo to delo 
kar v šoli, saj vanj vkl juči jo tud i 
učenčevega učitel ja, k i z vajami 
nadaljuje tud i med ^poukom. 
Trenutno obiskuje ure logoped-
ske obdelave 30. učencev, nujno 
pa b i j i h morah vanje vk l juč i t i 
še 19, vendar za zdaj te možno-
sti nimajo. 

A K T I V N I ŠPORTNIKI 

Med najbolj akt ivnimi je na 
šoli gotovo šolsko športno dru-
štvo Projekt pod mentorstvom 
Rozike Frankovič. Ime so po-
vzeli po pokrovitel ju šole Pro-
jekt ivnem i biroju. Posebej po-
udarjajo množičnost. Vsi učen-
ci tekmujejo za najboljši športni 
razred ter najboljšega športnika 
oziroma športnico. Prav tako 
vsi tekmujejo tud i v čistoči. V 
najbolj čistem razredu visi „h i -
gienska zastavica". Pri izboru 
najboljših športnikov oziroma 
športnic upoštevajo tud i učni 
uspeh ter njegovo vključitev 
učencev v razne aktivnosti. 

Mentorica Rozika Frankovič je 
o tem dejala: „Praksa je po-
kazala, da se pr i tekmovanju, 
zagnanosti za čimbol j ši učni 
uspeh ot rok oblikuje v celovito 
osebnost, vzornega učenca, 
požrtvovalnega športnika, kri-
tičnega in poštenega ocenjeval-
ca ter bodočega samoupravljal-
ca naše družbe." Letos so na 
šoli izvedli plavalni in smučar-
ski tečaj ter šolska prvenstva v 
krosu, plavanju in smučanju. 
Šolsko prvenstvo v smučanju so 
izvedli ob finančni pomoči po-
krovitelja šole Projektivnega bi-
roja ter tovarne gospodinjske 
opreme Gorenje. Učenci so b i l i 
navdušeni, saj si takšne zvrsti 
smučanja niso še n iko l i privo-
ščili. Trenutno se šolsko šport-
no društvo aktivno pripravlja na 
republiško prvenstvo šol s prila-

gojenim učn im programom. Po-
hvalijo se lahko tud i z mnogimi 
uspehi. Omenimo naj le dva. 
Lansko leto so prejeli zlato 
plaketo in pokal kot najboljše 
šolsko športno društvo s prila-
gojenim programom, letos pa 
na občinski prireditvi izbor 
športnika leta 78, pokal. 

Na šoli imajo tud i pionirsko 
knjižnico. Vot l i j o Marija Jakov-
ljevič. V knj ižnic i je trenutno 
1500 knjig. Nekatere knjige so 
za njihove otroke neprimerne in 
j i h je potrebno odpisati. Vsako 
leto knj ižnico dopolnjujejo z 
novimi knjigami. Prizadevajo si, 
da b i vsako leto dokupi l i vsaj 
eno knjigo na učenca. Knjižnica 
je odprta vsako ju t ro pred po-
ukom. Marija Jakovljevič je tu-
d i mentorica bralne značice na 
šoli. Letos tekmujejo učenci od 
drugega razreda dalje. Za bralno 
značko imajo posebej prilago-
jen program. 

SKRB Z A Z D R A V O PREHRA-
NO 

Na šoli dobivajo malico vsi 
učenci. Da b i izboljšali zdrav-
stveno stanje učencev, so uvedli 
novost. Ko učenci po malicajo, 
j i h čaka na mizi dežurnega 
učenca še skleda jabolk ali 
suhih sliv. Bolj se je približevala 
pomlad, z večj im tekom so 
segali učenci po sadju. Uspelo 
j i m je , da jedo učenci tud i 
mlečne izdelke in pijejo mleko. 
Vel iko j i h ima regresirane mali-
ce in kosila. Kosijo na osnovni 
šoli Miha Pintar Toledo. V 
tednu zdrave prehrane bodo po-
svetili posebno skrb mleku in 
mlečnim izdelkom. Pri gospo-
dinjskem pouku pa bodo pri-
pravljali razne pijače iz mleka 
in mlečne izdelke. 

DELO USMERJA PIONIRSKA 
ORGANIZACIJA 

Vse aktivnosti na šoli vodi i n 
usmerja pionirska organizacija. 
„ Z zadovoljstvom ugotavlja-
m o " , je dejala mentorica Tea 
Devič, „da vse zadane naloge 
učenci uspešno uresničujejo." 
Program, k i si ga zastavljajoče 
enako obsežen kot program 
pionirskih organizacij drugih 
osnovnih šol. Dobro sodelujejo 
s krajevno skupnostjo in se 
vključujejo v vse akcije za 
pionirje v občini . Šola je tesno 
povezana z društvom za pomoč 

prizadetim na območju občine 
Velenje. Pred n j im i so izredno 
zahtevne naloge pr i organizaciji 
posebnih delavnic za težje pri-
zadete osebe. 

DELOVNO MESTO VSAKO-
M U R 

Poklicno usmerjanje je na šo-
lah s prilagojenim programom 
izrednega pomena. Posebno po-
zornost posvečajo učencem 
sedmih in osmih razredov, k i 
gredo tud i na delovno prakso. 
Mentorica poklicnega usmerja-
nja je poudarila, da vsebuje 
pouk na nj ihovi šoli več prak-
t i čn ih znanj. Pripravljajo anali-
ze delovnih mest, tako da učen-
ce pravilno razvrstijo. Praksa je 
pokazala, da so učenci, k i za-
k l juč i jo šole s prilagojenim pro-
gramom in so na delovno mesto 
pravilno razvrščeni, zelo dobr i 
delavci. T i so namreč na delov-
nih mestih, k jer mora b i t i pri-
soten minimalni miselni proces, 
uspešnejši od drugih. Učenci na 
delovni praksi pišejo dnevnike, 
nj ihovi mento i j i pa j i h tud i 

ocenijo. S pomočjo tega 
je učencu skušajo zagotoviti 
lovno mesto. Letos bo na 
Štirinajste divizije zaklju< 
šolanje 27 učencev. Za vse še 
zagotovljenih delovnih mi 
vendar si bodo prizadevali, 
bodo ta problem v sodelovanj 
s Skupnostjo za zaposloval 
rešili. 

Kolekt iv osnovne šole Štiri 
naj ste divizije pa priskoči n 
pomoč tud i slehernemu učen 
cu, k i j e šolanje že končal , pa s 
znajde v težavah. Tako se mno 
gokrat oglašajo na šoli njihoi 
absolventi, k i naletijo na teža' 
in j i h ne znajo sami razrešiti. 

Težko je predstaviti delo 
življenje na šoli štirinajste di' 
zije Velenje, k i je ri 
prav na vsakem koraku, 
je pridobila ugled in prav 
tega prakt ično nimajo te: 
kadar prosijo za kakeršnoki 
pomoč. Od družbe pa prii 
je jo še več. Žel i jo, da ta spri 
me njihove učence enako 
no, kar se, žal, v zadostni 
še ne dogaja. 

M I R A T. 

Pri tehničnem pouku 

Akcija kurirčkova torbici 
nadvse uspešna 

Prejšnji teden so se zbrali v 
domu SLO organizatorji Ku-
rirčkove torbice v naši občini , 
da b i analizirali, kako je ta 
akcija potekala. V pripravah na 
kur i rčkovo torbico, k i so pote-
kale v popolni tajnosti je so-
delovalo 1148 pionirjev, torbi-
co pa je prenašalo ali pa sodelo-
valo v izvidniških in zaščitnih 
četah 624 pionirjev. V pripra-
vah na sprejem kur irčkove tor-
bice je obiskalo pionir je 27 
borcev, k i so j i m pr i organizaciji 
pomagali. Akt ivno so se v to 
akcijo vk l juč i l i tud i domačini 
krajevnih skupnosti po katerih 
so p ioni r j i prenašali torbico. 
Pionir jem so prišli nasproti, 
spoznavali pa so se z gesli, 
podobno ko t partizani med voj-
no. Da je obveščevalna služba 
res dobro delala priča podatek, 
da pr i prenosu torbice n i padla-
n i t i ena skupina v zasedo. V 
pohodu je sodelovalo 40 borcev 
in aktivistov, 16 pripadnikov 

narodne zaščite, ob 
partizanskih obeležjih pa je 
vori lo 28 nekdanjih borcev 
aktivistov. Ku l tu rn i program 
predajah kurirčkove torbice 
pripravilo 361 pionirjev. V 
su, ko so prenašali torbico so 
obiskali 34 obeležij narodno [ 
osvobodilne vojne, sprejemon 
torbice pa je prisostovalo 81J 
borcev in 18 predstavnikov i 
g ih družbeno-poli t ičnih organi-| 
zacij občine Velenje. 

Pionir j i naše občine so pre 
šali torbico s pozdravi tov 
T i t u za njegov 87. rojstni 
delno po pot i X I V . divizije, 
delno pa po starih k u r i 
poteh, po kater ih so j i h vod 
domačini. Obiskali so mnogo| 
partizanskih hiš, kjer so j i h _ 
gostil i kot partizane med vojno. 

Ko so analizirali akcijo 
kurirčkova torbica v občin i Ve-
lenje, so ugotovi l i , da so pionirji 
in vsi, k i so pomagali pr i oigani-
zacgi, to akcijo dobro izvedli 

Torbico so si skrbno predajali iz rok v roke Posebno pozornost posvečajo pridobivanju prakt ičnih znanj 
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„0j mladost ti moja, 
kam si šla..." 

Uspel koncert šoštanjskega zbora v Domu za starejše 
občane. 

Lani ustanovljeni mešani pevski 
bor Društva upokojencev Šoštanj je 
iod vodstvom prof. glasbe Justine 
tobina pripravil že več uspelih 
astopov na raznih občnih zborih in 
togih javnih prireditvah. Pred dnevi 
B se je šoštanjski zbor upokojencev 
idločil, da bo v Domu za starejše 
»bčane v Velenju pripravil samosto-
:n koncert, s katerim bi razveselili 
tmkajšnje oskrbovance - kar jim je 
ib nastopu tudi uspelo. 

Nastopajoči in oskrbovanci so se 
» večeiji zbrali v prostrani jedilnici 
loma, kjer so z velikim zanimanjem 
n nestrpnostjo pričakovali lepo 
lovensko pesem, zapeto od svojih 
rstnikov. Zbor šoštanjskih upoko-
sncev je pod taktirko Justine 
Idbinove zapel vrsto partizanskih, 
arodnih in umetnih pesmi. Poslu-
alci so vsako pesem z velikim 
lavdušenjem nagradili s spontanim 
iplavzom, saj jim takšnega koncerta 
loslej še nihče ni pripravil. Še 
osebej pa so postali vznemirjeno 
resenečeni, ko jim je pevovodkinja 
redlagala, da bi tudi skupno zapeli 

kakšno domačo pesem, ki jo 
naj o vsi. Ker so tali skraja malce v 
adregi, saj že dolgo niso skupaj 
ceperali, so se na predlog pevovod-
anje skupno odločili za tisto večno 
ktualno narodno pesem „Oj mla-
lost t i moja, kam si šla " . Lepo 
t bilo slišati ubrano skupno zapeto 
leiem, pa čeprav so se skraja 
ekoliko lovili glede intonacije. Po 
»nčani pesmi pa se je ob spominih 

na mladost, ki se nikdar več ne vrne, 
orosilo oko in marsikdo si je na 
skrivaj ohris.il solzo, ki je zdrsela po 
nagubanem licu. 

Bili so takorekoč jpevci in 
oskrbovanci v domu približno enake 
starosti pa vendar je življenjska 
usoda vsakemu posamezniku name-
nila drugačno jesen njihovega življe-
nja. Srečanje je bilo še toliko bolj 
zanimivo, ker so številni oskrbovan-
ci doma iz Šoštanja in okolice tako, 
da so se v sproščenem pogovoru ob 
dobri potici in kozarčku vina skupaj 
spominjali na nekdanja mladostna 
leta. V imenu oskrbovancev se je 
šoštanjskemu zboru upokojencev in 
pevovodkinji prof. Justini Trobinovi 
zahvalil tovariš Vah s prošnjo, da bi 
kmalu zopet prišli med nje in jih 
razveselili z lepo slovensko pesmijo. 
Seveda pa ni ostalo vse skupaj samo1 

pri prepevanju, saj so številni] 
oskrbovanci tudi zaplesali preneka-
tero polko in valček ob veselih 
melodijah, ki jih je iz svoje harmoni-
ke izvabil harmonikar Tine Gunzek 
iz Šoštanja. 

S tem koncertom, ki so ga 
šoštanjski upokojenci pripravili v 
Domu za starejše občane v Velenju, 
so vsekakor izpričali velik čut in 
humanost do svojih sovrstnikov, ki 
pričakujejo, da bi jih v njihovem 
sicer prijetnem domu obiskal še kak 
vokalni ali glasbeni ansambel ter jih 
vsaj za nekaj uric odvrnil od 
enoličnega življenja. 

V. Kojc 

Pretekli teden v četrtek je v domu kulture v Velenju nastopil Mešani pevski zbor Gorenje, ki ga vodi 
Ciril Vertačnik. V celovečernem koncertu se je zbor občinstvu predstavil z novim programom, saj so 
bile od osemnajstih narodnih in umetnih pesmi, kolikor jih je zbor zapel, le tri stare. 

Škoda, če niste videli musicala 

oštanjski pevci med nastopom 

Ne bom pretiraval, če zapišem, 
da sodi uprizoritev musicla Za 
dobro jutro med najlepše igralske 
dosežke v velenjski občini. Igro, ki 
jo je posnel Bogomir Veras po štirih 
Andersenovih pravljicah: Svinjski 
pastir,- Kakor napravi stari, je zmeraj 
prav; Cesaijeva nova oblačila in 
Cesarjev slavec, je prijetno razvedri-
lo in sprostitev za stare in mlade. 
Glasbo za uprizoritev je napisal 
Franc Podjed. 

Scena je enostavna in le kabina, 
ki predstavya kraljev grad, je domi-
selno odeta v svetle kričeče barve 

Skoraj ne moremo verjeti, da so 
dokaj zahtevno delo igrala šmarske-
ga gledališča Pod kozolcem zaigrali 
na profesionalni ravni. Sproščenost 
je bila njihova odlika in ustrezna 
glasba je le še povzdignila atmosfero 
dda. 

Princese in ostalo osebje so 
združevali igro z ruti ni rano kore-
ografijo, ki se je, čeprav sodobna, 
dobro ujemala s pravljičnim živža-
vom na odru. 

Že prva pravljica je načela,-
vprašanje umetnosti in izumetniče-
nosti na dokaj preprost in otipljiv 
način. Prav ljubka je bila naslednja 
slika o temi medsebojnega zaupanja 

Preverjanje znanja klubov OZN 
30. marca 1979 smo nastopili v 

ivizu. Udeležilo se ga je šest ekip 
iubov OZN po eno iz. lduba Veliko 

KJE SO NAŠA 
IGRIŠČA!? 

Naše mesto Velenje je zelo lepo. 
[aS oče t je in mame so poskrbeli s 
rostovoljnim delom in s samopri-
pevki, da se gradijo šole in vrtci, da 

uredijookalice Uokov, zelenice in 
rk imi prostori za njihove avtomo-
le. Toda velika sramota za njih je, 

t so vsi po vrsti pozabili na nas 
troke, da bi se lahko brezskrbno 
palL Sprašujemo se, ali je res 
arlrirni prostor za avto ali lepo 
rejena zelenica več vredna kot naše 
rezskrbno otroštvo, naše zdravje, 
kil se ne bojijo za nas, da nas 
lučaj no ne povozi avto, ko razigra-
i skočimoi za žogo na cesto. Ali so 

vsi t ako brez srca? Zakaj niso 
laj ta igrišča urejena, ki so 
ostavKena? Ali je res za vse kriv 

ar? ! 
MATEVŽIC METKA 

3.b Velenje 
Osnovna šola Gustav 

Šilih 
O OSNOVAH 

AKVARISTIKE 
V Vele;nju že nekaj let obstaja 

ruštvo alcwaristov, ki ima okrog 40 
lanov. Za ičlane in druge občane, ki 

zaninua to področje, bodo 
opravili 'v nedeljo dopoldne v 
rostorih nia Foitovi 2 s pričetkom 
b 9. uri predavanje o osnovah 
bnristike.. Vabijo, da se njihovega 
redavanja udeležite v čim večjem 
Bvilu. 

Vlahovič in Anton Aškerc, pa iz OŠ 
Biba Roeck in Miha Pintar -
Toledo). Ttkmovali so na temo 

Unicef, OZN in 60 let KP Jugoslavi-
je. Ekipo so sestavljali trije tekmo-
valci. y s a k tekmovalec je dobil dve 
vprašanji iz svoje teme. Tekmovanje 
je bilo na osnovi šoli Miha Pintar -
Toledo. Pred začetkom tekmovanja 
se je predstavila kulturno umetniška 
skupina Ivan Cankar z velenjske 
gimnazije. Program je zajel afriško 
vprašanje: rasno diskriminacijo, la-
kota in bolezen. 

Tekmovanje je potekalo v kar se 
da borbenem duhu. Ekipe so bile 
izredno dobro pripravljene. V prvem 
delu tekmovanja je bilo zelo napeto, 
kajti odločalo se je o zmagovalcu. 

Zmagala je ekipa kluba OZN - šole 
Miha Pintar - Toledo v sestavi 
Korošec, Povše, Lindič dosegla je 
vse možne točke. Drugo do tretje 
mesto sta si delila kluba Anton 
Aškerc in Velika Vlahoviča s petimi 
točkami. Četrto mesto je dosegla 
prva ekipa Miha Pintar — Toledo. 
Zbrala je štiri točke. S tremi 
točkami pa sta si zadnje mesto delili 
ekipi kluba Biba Roeck. 

Ob koncu tekmovanja so podeli-
li nagrade. Na regionalno tekmo-
vanje bo odšla druga ekipa Miha 
Pintar - Toledo. Želimo ji vso 
srečo. 

MATEJA REDNAK 
DAMJANA REDNAK 

Vsem iskrena hvala! 
Člani društva za varstvo in 

vzgojo ptic pevk - Šaleške doline 
Velenje so na letni konferenci letos 
izrazili željo, da se javno zahvalijo 
vsem prebivalcem na področju naše 
občine, ki so poskrbeli pozimi za 
naše ptice v naravi s tem, da so jim 
na primernih mestih izobesili lične 
zimske krmilnicein jih redno krmili. 

Pri nas se vedno bolj in bolj 
vrača staro spoznanje, da so ptice 
eden najtrdnejših uravnovalcev 
biološkega sistema. V novejšem času 
biologi ugotavljajo, da ptice zaležejo 
vsaj toliko kot fitofarmacevtski 
pripravki, še posebej, če znajo 
Icmetijci najti razumna ravnovesja 
med kemijo in naravo. „Kemična! 
sredstva, s katerimi škropijo sadov-
njake, gozdove in polja, delujejo le 
enkrat," pravijo. ..Ptici pa uničujejo 
mrčes vse leto" 

Vodilni slovenski ptičeslovec 
Ivo Božič trdi, da bi nas prav ptice v 
veliki meri rešili nevšečnih fitofar-I 
macevtskih pripravkov. Če bi načrt-
no in zavestno gojili ptice, bi se 
lahko izognili marsikateri nesreči, ki 
jo prinaša sodobna kmetijska kemi-
ja. Za primer dokazuje, da pospravi 
naša najbolj poznana ptica sinička 
na dan več žuželk, kot tehta sama, 
in da en siničji par izvali na leto tudi 
25 siničk Ptice opravljajo nalogo 
bioloških ,.pesticidov" ves dan in 
povsem brezplačno. Seveda ne mo-

remo v celoti postaviti na zatožno 
klop kmetijskih keramičnih prepara-
tov, pravi omenjeni ptičeslovec. 
Marsikdaj bi jih lahko bolje usklaje-
vali tudi z naravnimi uničevalci 
zalege. Dokazuje tudi, daje biološki 
boj trajnejši od kemičnega. Biologi 
dokazujejo, da je naravna obramba 
proti škodljivcem v kmetijstvu in 
gozdarstvu najuspešnejša in pred-
vsem neškodljiva. Tako v Zvezni 
republiki Nemčiji, kjer uporabljajo v 
boju proti insektom več sredstev 
hkrati, v Westfaliji popravljajo stare 
grehe, ki so jih storili nad ptiči, 
tako, da ptice uvažajo in znova 
naseljujejo ter tako ustvaijajo narav-
no ravnotežje. 

Ker je to, kar je navedeno v teh 
kratkih stavkih tudi dokazano, bo 
naš cilj povečati število ptic več kot 
opravičeno, zato želimo člani dru-
štva še mnočičnejši odziv pri priza-
devanjih, katera so v veliko korist 
naši širši družbeni skupnosti. 

Na koncu želijo opozoriti obča-
ne, da zimske krmilnice čim preje 
odstranijo, jih temeljito očistijo, 
popravijo, zaščitijo s primerno bar-
vo in shranijo na suhem prostoru, da 
bodo uporabne za naslednjo amo . 

Vsem prijateljem te žive narave 
še enkrat hvala! 

V imenu društva 
VOLK JOŽE 

in ljubezni in prav tu je m aplavz 
publike najmočnejši. 

Igia v Cesaijevih novih oblačilih 
je bila skoraj groteskna, vendar si v 
njej spoznal sodobno in nevarno 
lastnost človeštva - snobizem. 
Avtor jo v gledališk :m listu imenuje 
odtujenost lastnemu spoznanju. Zdi 
se, da je celotno delo bilo podvrže-
no klasični zgradbi in dinamiki 
pripovedovanja. To je doseglo vrh v 
zadnji zgodbi Cesaijev slavec. Za 
čisto slavčevo petje potoči cesar 
solzo in gledalci kar občutijo, kako 
nemočen je glinasti slavec - torej 
tudi tu aluzija na tolikšen nepotreb-
ni kič v današnjem svetu. Da, 
imenitno! Klasičen tekst doživi 
tolikšno aktualizacijo in šiba toliko« 
današnjih nezdravih mišljenj in gle-
danj. 

Težko bi bilo zapisati, kateri! 
igralec mladega ljubiteljske^ gleda-

lišča iz Šmartnega ob Paki je bil 
boljši. Gledalci so rekli: ,,Ni bilo 
šibke točke!" in radi jim verjame-
mo. 

Po daljšem času smo tako v 
Šmartnem ob Paki in v Velenju 
gledali predstavo, ki nas ni le 
navdušila. Nismo se ob njej le 
nasmejali in občutili tudi bodic. $e 
več! Poetičnost klasike nas je 
povsem prevzela in v trenutkih 
doživljanja smo le še občutili, kako 
te resnično umetniško delo notranje 
strese in zato oplemeniti. Gledališče 
Pod kozolcem bo še gostovalo v 
Velenju, Šoštanju in drugje. Prepri-
čani smo, da bo povsod, kjer bo 
razgrnilo Andersenove zgodbe na 
sodoben način, ne le zabavalo, 
ampak tudi pričaralo slehernemu 
gledalcu košček tihe sreče in spro-
stitve. 

- V -

Čiščenje gozda 
V okviru Zelene straže smo na 

naši šoli Miha Pintar — Toledo 
organizirali doslej največjo akcijo, v 
katero so se vključili predvsem 
učenci 7. in 8. razreda. Namen 
akcije je bil očistiti del gozda na 
Poseki. V sredo zjutraj smo se zbrali 
pred šolo, nato pa skupaj krenili 
proti Konovem. Prispeli smo pred 
gozdarjem, ki naj bi nas, poleg 
mentorice tov. Emeršič Jožice in 
tov. Tanška nadzoroval pri delu. 
Spustili smo se v gjobel, ki je bila 
poleg ceste. Začudeni smo obstali -
pogled je bil graje vreden. Naj 
naštejem, kaj vse se je skrivalo v tej 
globeli: nekaj avtomobilskih akumu-
latorjev, straniščna školjka, zmečka-
na avtomobilska vrata, star polom-
ljen divan, pomivalno korito, polo-
vinilne vrečke, stara polomljena 
opeka, razne posode in škatle ter še 
mnogo drugih stvari, ki prav nič ne 
sodijo v gozd. Takoj smo poprijeli 
za delo. Vlačili smo vso to navlako v 
keson, ki je bil kmalu poln. Potem 
smo se lotili grmovja, ki je na 

ostrem ovinku in križišču vse prej 
kot dobrodošlo, saj se vidnost zelo 
zmanjša. Posekali smo ga in znosili 
na kup, pograbili listje, posekali 
trnje, ki je bilo že zelo razraščeno. 
Kesone smo zelo hitro polnili -
komaj jih je avtomobil odvažal. 
Končno smo bili gotovi, čeprav vsi 
opraskani in utrujeni, vendar veseli, 
da smo svoje delo dobro opravili. 

Naj povem še to: ob tem delu 
smo nekoliko čutili odpor, zakaj 
vendar moramo mi mlajši čistiti za 
starejšimi. Poiskati bi bilo treba 
načine, da bi posameznike kaznova-
li! Mi nočemo biti samo smetaiji, 
ampak želimo s svojim zgledom 
vzbuditi že pozabljeni in pohojeni 
čut do narave, ki je bil nekdaj že 
zelo razvit! 

Kmet zna še danes čuvati 
naravo, zato njivo pograbi in navla-
ko sežge na koncu njive. 

Kaj pa delamo mi? ! 
Danica Verdev, 8.c 

OŠ Miha Pintar - Toledo 

* J- - . Jifc » | -„ jfr^t 

Prejšnji teden so se zbrali v 
Velenju upokojeni delavci orga-
nov za notranje zadeve.velenj-
ske in mozirske občine. Sreča-
nje katerega pokrovitelj je bila 
skupščina občine Velenje, ki je 
udeležencem poklonila tudi 
skromna darila, so organizirali v 
želji, da bi ustanovili društvo 
upokojenih delavcev organov za 
notranje zadeve. Na srečanju je 

seznanil načelnik uprave javne 
varnosti Celje Ivan Paul nekda-
nje sodelavce z varnostno situ-
acijo na območju uprave, ko-
mandiija mozirske in velenjske 
postaje milice pa s to problema-
tiko v teh dveh občinah. Na 
srečanju so se dogovorili, da do 
15. junija ustanove društvo 
upokojenih delavcev organov za 
notranje zadeve. 

Cirkovčani 
tretji 

Na regijskem kvizu Tito — 
revolucija — mir na temo 
SKOJ - ZSMJ je osvojila 
ekipa Cirkovc tretje mesto 
- Pogovarjali smo se z 
Marijo Britovšek, ki si je na 
tem tekmovanju pridobila 
toliko točk, da bo nastopi-
la na republiškem tekmo-

vanju 
Zvezna konferenca ZSMJ je 

organizirala v počastitev 60-letnice 
ustanovitve SKOJ k vi z na temo od 
SKOJ do ZSMJ . y minulih dneh so 
bila tekmovanja na to temo v 
osnovnih organizacijah ZSMS, nato 
pa je bilo tekmovanje še na občinski 
ravni. Med ekipami osnovnih šol se 
je na tekmovanju v naši občini 
najbolje izkazala ekipa osnovne šole 
Miha Pintar Toledo, med ostalimi 
ekipami osnovnih organizacij pa 
ekipa iz Cirkovc. Obe ekipi sta se 
udeležili tudi regijskega tekmovanja, 
ki je bilo v Šentjurju. Na tem 
tekmovanju se je ekipa osnovne 
organizacije Cirkovce uvrstila na 
tretje mesto. V ekipi so sodelovali 
Milena Podpečan (pedagoška akade-
mija Celja) Franc Sevčnikar (srednja 
tehnična šola Velenje), Andreja 
Brilej in Majda Pušnik (ekonomska 
srednja šola) ter Marija Britovšek 
(gimnazija Velenje). Slednja je na 
tem tekmovanju dobila toliko točk, 
da bo nastopila tudi na republiškem 
tekmovanju. 

1 Marija Britovšek sodeluje v 
osnovni organizaciji ZSMS Cirkovce 
le kratek čas, vendar se je hitro 
aktivno vključila v njeno delo. Ta 
osnovna orginizatija, ki združuje 
štirideset mladih, je najbolj aktivna 
na kulturnem področju. Prirejajo 
proslave ob vseh praznikih. Seveda 
pa so delavni tudi na športnem 
področju. Prav tako sodelujejo na 
vseh krajevnih delovnih akcijah. 
Tako so lani veliko pomagali pri 
gradnji ceste skozi Cirkovce, letos 
pa bodo prostovoljno delali na cesti 
skozi Hrastovec. 

Ko so mladi iz Cirkovc prejeli 
'razpis za kviz Tito - revolucija -
mir, na temo SKOJ - ZSMJ, so se 
odločili, da se tudi oni udeležijo 
tega tekmovanja. Od občinske kon-
ference ZSMS Velenje so prejeli 
revijo ,,Kekec", v katerem je bilo 
gradivo za kviz. Tega so morali 
najprej razmnožiti, tako jim je 

Srečanje upokojenih delavcev 
organov za notranje zadeve 

Marija Britovšek 

ostalo za učenje bolj malo časa. Dan 
pred tekmovanjem so se zbrali in 
skupaj predelali gradivo. No in že je 
nastopil 31. marec. Odšli so v 
Šmartno ob Paki, da preverijo 
znanje na občinskem nivoju. Vsi so 
bili polni strahu, saj se je njihova 
osnovna organizacija prvič udeležila 
takšnega tekmovanja, tiho pa so 
seveda upali, da bi dosegi kar 
najboljši uspeh. Morda, celo najbolj-
šega. Ko so opravili pismeni test, ki 
je določil, da bodo nastopili v 
finalu, je bila nervoza še večja. Malo 

je pomagala sreča, še več pa znanje 
in prvo mesto je bilo njihovo. 
Vsekakor so se tega zelo razveselili, 
obenem pa so se seveda tudi 
zamislili. To je pomenilo tudi, da 
bodo na regijskem tekmovanju za-
stopali vse mlade občine Velenje, 
kar pa je prav gotovo izredno 
odgovorna naloga. Imeli so še teden 
dni časa. Ves prosti čas so izkoristili 
za ponavljanje snovi. 

Marijo snov, ki jo je morala 
predelati za kviz tekmovanje, zelo 
zanima, zato z njo ni imela posebnih 
težav. Dejala je: ..Pritegnila me je 
zgodovina SKOJ, mladih, ki so se 
morali v težkih razmerah pred vojno 
in med njo boriti z naprednimi 
ljudskimi množicami za lepšo, sreč-
nejšo prihodnost mladih generacij. 
Njihovo delo pa je bilo težko tudi v 
povojni graditvi, saj so prispevali 
velik delež k obnovi dežele in 
njenega razvoja." 

Sedaj se Marija marljivo priprav-
lja za republiško tekmovanje, kjer 
bo zastopala mlade celjske regije. 
Vesela je uspeha, vendar pravi, da jo 
je tega tekmovanja kar malo stran. 
..Zastopati toliko mladih, ni eno-
stavno , je dejala, „ ven dar se bom 
potrudila, da se na republiškem 
tekmovanju kar najbolje izkažem. 
Zato me čaka v naslednjih dneh 
veliko dela. Gradivo sem sicer že 
sedaj dobro predelala, vendar sel 
moram seznaniti še z vsemi podrob-

nostmi zgodovine SKOJ, saj vem, da 
bodo na republiškem tekmovanju 
nastopili vsi izredno dobro priprav-

' j e n i - MIRA TAM ŠE 



Uspehi in razpotja 
Bogata tradicija nogometne igre v Gornji Savinjski dolini 
— V zadnjih letih so dosegli še zlasti velike uspehe — 
Zadostili vsem novim predpisom — Vključitev Elkroja v 

redno tekmovanje — velik prispevek k razvoju 
športa 

r 

suežina 
pomladi u 

Nogometna igra ima v Gornji 
Savinjski bogato tradicijo. Več de-
setletij nazaj na tem področju nikoli 
ni manjkalo dobrih igralcev in nav-
dušenih privržencev, čeprav je res, 
da je nogometna dejavnost od kraja 
do kraja različno stalna. Tudi mozir-
ski nogomet ima bogato zgodovino, 
res pa je, da so za ta kraj značilne 
krajše ali daljše prekinitve. Z eno 
izmed njih so v Mozirju prekinili 
leta 1974 z ustanovitvijo nogo-
metnega kluba Elkroj, ki se danes že 
ponaša s številnimi delovnimi in 
tekmovalnimi uspehi. 

Ze prvo leto tekmovanja v 2. 
skupini celjske nogometne podzveze 
so Elkrojevi nogometaši zasedli prvo 
mesto, se uvrstili v 1. skupino in 
tudi v tej dosegli vidno uvrstitev. Z 
znanimi spremembami v sistemu 
tekmovanja se je mozirski nogomet, 
in gornjesavinjski v celoti, znašel na 
razpotju. Oba najmočnejša kluba sta 
leto dni životarila v medobčinski 
ligi, ki svojega obstoja niti ni opravi-
čila. V tem času so tako na Ljub-
nem kot v Mozirju kovali načrte za 
naprej in se povsod enotno odločili, 
da je treba z nogometno igro na-
daljevati. Temeljito so se torej lotili 
prilagajanja novemu sistemu in že 
doslej dosegli lepe uspehe. Najprej je 
bilo treba premostiti tako ali druga-
če pogojena nasprotja med Elk-
rojem in Gradbenikom, kajti le oba 
kluba sta bila sposobna ustvariti 
potrebno piramido od prve do pete 
selekcije in obenem zadostiti vsem 
ostalim pogojem. 

To je bilo seveda nujno. Že prvo 
leto so namreč pričakovali sprejem 
v slovensko ligo, vendar zaradi ne-
dograjene piramide niso uspeli. 
Kljub temu so se pomerili z večino 
ekip, ki so bile v posameznih kolih 
proste, redno so trenirali dalje in ob 
tem veliko časa in dela namenili 
ostalim selekcijam. Ob vseh rednih 
tekmovanjih so pripravili še rekrea-
cijsko ligo v kateri so nastopale 
ekipe iz skoraj vseh krajev mozirske 
občine, kar je nedvomno tehten 
prispevek k množičnosti. 

Četrta selekcija je med tem pri-
čela redno tekmovati in se je že 
uvrstila v super ligo, v kateri je 
tekmovanje prav sedaj na vrhuncu. 
Peta selekcija še naprej tekmuje 
izven konkurence s prostimi moštvi, 
tretji tekmujeta na celjskem področ-
ju, štiri druge na področju občine, 
prav tako pa tudi šest prvih v malem 
nogometu. Jesenski del tekmovanja 
so uspešno opravili, v kratkem pa 
bodo začeli se s spomladanskim. 
Trenutno so znova na razpotju, saj 
še vedno ni jasna prihodnost pete 
selekcije, na dlani pa je ugotovitev, 
da bi bila njena vključitev v redno 
tekmovanje neprecenljivega pomena 
za nadaljnji razvoj nogometa in 
športa v Gornji Savinjski dolini. 
Igralcev ne manjka in zanimanja 
tudi ne. 

Tudi ogromnih naporov ne kaže 
zanemarjati, ki so jih vložili, da so 
zadostili vsem predpisom. Preurediti 
je bik) treba igrišča in zgraditi vse 
spremljajoče objekte. Ogromno 
udarniškega dela in volje je bilo 
potrebno za to. Tudi brez pomoči 

m šlo. Pri tem se je najbolj izkazala 
Modna konfekcija Elkroj, ki je naj-
prej pomagala na noge klubu Elkroj 
in danes veliko prispeva za nemo-
teno delo istoimenske selekcije. 
Opravljenega je bilo torej veliko 
dela, vendar niti sedaj ne stojijo 
križem rok. Želijo namreč zapolniti 
vrzel na področju strokovnih kad-
rov. Ze doslej je izpite za nogomet-
ne sodnike opravilo 13 kandidatov, 
7 se jih je usposobilo za trenerje 
inštruktorje in 5 za trenerje. Za 
prihodnost nogometa v Gornji Sa-
vinjski dolini s te plati torej ni 
bojazni in prav bi bilo, da bi uspehe, 
delo in zagnanost upoštevali tudi 
tisti, ki odločajo o nastopanju v 
slovenski ligi. 

J. P. 

KOŠARKA 
V I S O K A 

Z M A G A E L E K T R E 
V predzadnjem kolu SKL-vzhod 

je Elektra visoko premagala ekipo 
Konus iz Slovenskih Konjic z rezul-
tatom 116:91. Sama igra je zado-
voljila, obe ekipi pa sta napravili 
precej napak v obrambi, zato tudi 
tako visok rezultat. Domačim košar-
karjem se pozna, da se bliža konec 
prvenstva in da so že precej utrujeni 
po dolgotrajnih bojih. Elektra si je s 
to zmago tudi zagotovila drugo 
mesto v vzhodni skupini, počakati 
pa moramo do kraja sezone, da 
bodo jasni vsi rezultati. Kako bo v 
naslednji sezoni, še ni znano. Upati 
pa je, da bo enotna Slov. liga, ker bi 
se stem tudi dvignila kvaliteta slo-
venske košarke, vsekakor pa Elektra 
sodi v elito republiške košarke. Zad-
njo tekmo Elektra igra v Šentjurju 
proti zadnjeuvrščeni ekipi. 

R.N. 

ATLETIKA 
A T L E T I V E L E N J A 
Z N O V A N A M U T O 

Atletski klub Velenja se bo tudi 
letos, 22. aprila 1979, udeležil 
XVII. tradicionalnega taborniškega 
teka na Muti ob Dravi. Tudi tokrat 
bodo poslali kompletno zastopstvo, 
saj želijo sodelovati v vseh 14 kate-
gorijah spomladanskega krosa. S 
tem pa so si že v naprej znova 
zagotovili osvojitev prehodne zasta-
vice taborniškega teka. Atleti Vele-
nja na Muti sodelujejo že od vsega 
začetka. Doslej so osvojili prehodno 
zastavico že večkrat, v trajno last 
jim je pripadla zastavica za večkrat-
no zaporedno osvojitev leta 1974. 
Letos pa branijo tudi lanski naslov 
vseekipnega prvaka. 

Zanimivo je, da pri organizaciji 
sojenja na tej prireditvi že več let 
zapored sodelujejo tudi atletski 
sodniki iz Velenja. 

Tako kot vseh 16 let doslej, bo 
tudi letos pokrovitelj XVII. tradicio-
nalnega taborniškega teka Gore-
nj e -Muta . 

SPET PORAZ : • • 
i Po visoki zmagi v 21. kolu ; 
• proti Bosni iz Visokega z rezul- ! 
: tatom 6:1 je bilo pričakovati, da • 
• nogometaši Rudarja ne bodo po- * 
! ceni prodali svoje kože v Bjeljini. ; 
| Žal, so se domov vrnili s tremi : 
; zadetki v mreži, medtem ko je ; 
! domača mreža ostala nedotak- i 
; njena. • 
• Zadnje četrt ure je Rudar t 
; igral z desetimi igralci, saj se je v ; 
S dvoboju z enim izmed domačih ! 
! igralcev hudo poškodoval Car, ki • 
• so ga prepeljali v bolnišnico. Pet • 
5 minut pred koncem srečanja pa • 
• je sodnik pokazal rdeči karton ! 
; enemu izmed domačih igralcev • 
• ter Džuriču. V nedeljo igrajo i 
: nogometaši Rudarja na doma- ; 
; čem igrišču s Famosem. I 

• 
• *M«MHM(*M»*«mhmw<M»MMM«M 

NOGOMET 

TOKRAT PRVA TOČKA 
Mladi nogometaši Elkroja, ki tek-

mujejo v republiški super ligi, so se v 
nedeljo na domačem igrišču pome-
rili z vrstniki trboveljskega Rudarja. 
Tokrat so iztržili prvo točko, čeprav 
bi po priložnostih lahko obe, lahko 
pa bi bilo tudi obratno. Srečanje je 
bilo namreč izredno zanimivo in 
borbeno od prve do zadnje minute. 
Dobre igre, lepih potez, številnih 
strelov na vrata in zadetkov ni manj-
kalo na nobeni strani. Omeniti bi 
veljalo le, da je sodnik mladim 
nogometašem dovolil vse preostro 
igro. Po grobi napaki domačega 
vratarja so prvi povedli gostje, že v 
dveh naslednjih napadih pa so do-
mačini najprej izenačili in nato po-
vedli. Do konca srečanja so se pri-
ložnosti vrstile na eni in drugi strani, 
le eno pa so uspeh izkoristiti gostje 
in tako iztržiti dragoceno točko. 
Konec koncev, bila je to lepa nogo-
metna predstava z igro, ki obeta. 

J.P. 

Š M A R Č A N I V L I T I J I 
V nedeljo, 22. aprila, se bo spet 

nadaljevalo prvenstvo v obeh skupi-
nah Slovenske nogometne lige. Kot 
je znano, so se po končanem pred-
tekomovalnem delu tri najboljše se-
lekcije iz obeh skupin uvrstile v 
super ligo, kjer bodo odločile o 
novem drugoligašu. Kandidati so 
Mura, Rudar iz Trbovelj, Lendava, 
Obala iz Izole, Vozila iz Nove Gori-
ce in ljubljanski Slovan. Ekipe, ki so 
se uvrstile od 3. mesta navzdol pa 
bodo med sabo še enkrat tekmovale 
po dvokrožnem sistemu v vzhodni 
in zahodni skupini. Selekcija Šmart-
nega bo tako igrala skupaj z Dravo 
iz Ptuja, Litijo, Uniorjem iz Sloven-
skih Konjic, mariborskim Železni-
čarjem in Kladivarjem iz Celja. 
Smarčani bodo v nedeljo v prvem 
kolu gostovali v Litiji. 

J.K. 

ROKOMET 
V D E R B I J U N E O D L O Č E N O 

Na igrišču osnovne šole v Šmart-
nem ob Paki je bito preteklo nedeljo 
na sporedu derbi srečanje 12. kola v 
vzhodni skupini ženske republiške 
rokometne lige med ekipo Šmart-
nega in selekcijo Savinjske iz Žalca. 
Srečanje si je v lepem sončnem 
vremenu ogledalo več kot 300 gle-
dalcev, ki so s to športno predstavo 
vsekakor lahko bili zadovoljni. Igral-
ke obeh ekip so prikazale zelo zani-
mivo in nadvse borbeno igro, v 
kateri je izid bil negotov vse do 
zadnjega sodnikovega žvižga. Čeprav 
so domače rokometašice nastopile 
brez najboljše strelke Šmerčeve, so v 
prvih minutah povedle s tremi za-
detki prednosti, ki pa so jo Žalčan-' 
ke uspele nadoknaditi. Kmalu so 
vodile z zadetkom naskoka in z 
rezultatom 6:7 se je končal prvi 
polčas. Tudi začetek drugega dela je 
minil v znamenju domačink, ki so s 
tremi zaporednimi zadetki obrnile 
rezultat sebi v prid. Toda gostje iz 
Žalca so jih spet dohitele predvsem 
po zaslugi hitrih in učinkovitih pro-
tinapadov bivše igralke Šmartnega 
Urankarjeve. Z izredno borbeno in 
učinkovito igro zlasti v obrambi, so 
Šmarčanke v zadnjih trenutkih sre-
čanja s strelom s sedemmetrovke 
rezultat izenačile, tako, da se je 
srečanje končalo z izidom 12:12. 
Delitev točk najbolj ustreza razmer-
ju moči na igrišču in igri, v kateri 
sta obe ekipi prikazali zanimiv roko-
met in navdušili številne privržence. 

ŠMARTNO: Tajnšek, Tajnik 2, 
Kolenc 4, Meh 1, Ostojič, Krevzel 3, 
Omladič 2, Gril, Bole, Kuder. 

V naslednjem kolu igra selekcija 
Šmartnega v Polani z istoimensko 
selekcijo. 

J.K. 

P R I Č A K O V A N A Z M A G A 
V 3. kolu spomladanskega dela 

prvenstva v slovenski rokometni 
ligi-vzhod, so rokometaši Šoštanja 
premagali borbeno moštvo Velike 
nedelje z rezultatom 27:17 (15:11). 
Domači so vodili vso tekmo. Povedli 
so s 3:0, in iz minute v minuto 
večali razliko. Gostom se je samo 
nekajkrat uspelo približati na en gol 
razliki. Moštvo Velike nedelje je 
treba pohvaliti, za izredno borbe-
nost in maksimalno zalaganje v igri. 
Kljub temu niso uspeli doseči več, 
kot častnega poraza. V domači 
ekipi zasluži pohvalo celotna ekipa 
in oba vratarja za igro v obrambi, se 
posebej pa Stvarnik in Lesjak. Strel-
ci za Šoštanj: Stvarnik 8, Lesjak 6, 
Kompan in Javornik po 4, Melanšek 
3, Skornšek in Vačovnik po enega. 
V gostujoči ekipi pa je bil najuspe-
šnejši Zorko s 4. zadetki. Pred okoli 
200 gledalci sta srečanje z napakami 
vodik Filej (Sevnica) in Žnideršič 
(Lesko vec). 

V 4.kolu igrajo rokometaši Šošta-
nja doma z ekipo Maribora. To je 
priložnost, da prednost pred zasle-
dovalci še povečajo. 

B. Vohal 

STRELJANJE 

PIONIRJ I STRELCI O D L I Č N I 
V finalnem delu republiške do-

pisne lige v Pivki so pionirke SD 
Mrož Velenje zasedli prvo in tretje 
mesto v ekipnem plsmanu, ter prva 
tri mesta v posamezni konkurenci. 
Izenačili so tudi republiški ekipni 
rekord 506 krogov, druge so bile 
pionirke Slovenskih Konjic 445, 3. 
SD Mrož II. 442 krogov. V posa-
mezni konkurenci pa je bila naj-
boljša Saška Bola 171, 2. Malči 
Bedenik 169, 3. Mirjana Žučko 166 
krogov. 

Na področnem strelskem tekmo-
vanju v Ravnah na Koroškem za 
invalide, so nastopih tudi velenjski 
invalidi v B in D kategoriji. V B 
kategoriji je zmagal Hinko Bola 171 
Velenje, 2. Vlado Ho man 164 Rav-
ne, 3. Rudi Zager 161 Velenje. 

V D konkurenci pa je Franjo 
Žučko zasedel tretje mesto s 175 
krogi Milan Burger, pa je nastreljal 
164 krogov. 

STRELJANJE Z A 
K A J U H O V P O K A L 

V organizaciji SD Mrož in pokro-
vitelja ZSMS - OK Velenje je bilo 
strelsko tekmovanje za Kajuhov po-
kal. Tekmovanja se je udeležilo 
osemnajst ekip krajevnih skupnosti 
in štiri ekipe delovnih organizacij. 
Najbolj zastopana je bila krajevna 

skupnost desni breg s štirimi eki-
pami Zastopane so bile krajevne 
skupnosti mladincev Stara vas, 
Kavče, Šmartno Velenje, Lokovica, 
Ravne, Škale, Konovo, Pesje, pri 
delovnih organizacijah pa le RŠC in 

- TEŠ Šoštanj. 
Rezultati krajevne skupnosti 

ekipno: 1. KS Škale I. 423 krogov 
Milan Krk 164, Peter Silovšek 148, 
Miklavžina 111), 2. KS - Šmartno 
Veler^ 351, 3. KS - Konovo 343, 
4. KS - Ravne 331, 5. KS - Pesje 
299 krogov. 

Posamezno: 1. Milan Krk - Škale 
164, 2. Peter Silovšek - Škale 148, 
3. Dušan Borovnik - Šmartno 148, 
4. Darko Jazbičesez - Šmartno 
139, 5. Marina Trinkavc 135 kro-
gov. 

Delovne organizacije ekipno: 1. 
RPP - RŠC 486 krogov (Jože Detel-
bah 167, Jože Staler 165, Mirko 
Panič 154), 2. TEŠ II. vzdrževanje 
267, 3. TEŠ I. 245, 4. TEŠ III. 205 
krogov. 

Posamezno: Jože Detelbah RŠC 
- RPP 167, 2. Jože Staler RPP 165, 
3. Mirko Pamič RPP 154, 4. Franc 
Košir TEŠ III. 109, 5. Andrej Jusič 
TEŠ II. 104 kroge. 

kronika 
HUDA NESREČA 

V PENKU 
Voznik neregistriranega motor-

nega kolesa Bernard Koželjnik je 
psljal 14. aprila okrog 14. ure iz 
Gorenja proti Šoštanju. Voznik je 
brez vozniškega dovoljenja. Ko je 
pripeljal v Skomem v ostri levi 

'nepregledni ovinek, ga je sekal in 
zaradi tega trčil v nasproti vozeči 
osebni avtomobil CE 118-750. V ta 
avtomobil pa je trčil še osebni avto-
mobil CE 594-99 , ki vozila ni uspel 
ustaviti Pri nesreči sta se motorist 
ter Franc Brbre hudo telesno poško-
dovala. 

SPREGLEDAL STOJEČI 
AVTOMOBIL 

Voznica osebnega avtomobila CE 
7 8 5 - 9 9 Irena Likar je peljala 15. 
aprila po cesti iz Celja proti Velenju. 
Ko je pripeljala v semaforizirano 
križišče, je ustavila ker je gorela 
rdeča luč. Zanjo pa je pripeljal 
voznik osebnega avtomobila CE 
113-654 Tomo Andrič, k i j e spre-
gledal stoječi avtomobil in z vso 
hitrostjo zapeljal vanj, tako ga je 
tega odbilo približno sedem metrov 

A 
naprej. Oba voznika sta se telesno 
poškodovala. 

MILIČNIKI 
SO ZAPISALI 

- J o ž e M. in Milan G. sta se 11. 
aprila prepirala. Med prepirom j« 
Ježe udaril Milana z grabljami in ga 
pri tem telesno poškodoval. Za to 
dejanje bo Jože G. odgovarjal pri 
sodniku za prekrške. 

-Delavci postaje milice Velenje 
so prejeli 11. aprila telefonično ob-
vestilo, da sta se moški in ženska 
splazila skozi okno vile Široko v 
Šoštanju, kjer sta iskala miren koti-
ček. Zmotili so ju miličniki, ki so 
napisali tudi prijavo sodniku za pre-
krške. 

- Ivan B. se je 15. aprila vrnil 
domov vinjen. Ker žena ni bila 
prijazna z njim, jo je začel pretepati. 
S pretepom ni prekinil niti takrat, 
ko so prišli delavci postaje milice in 
zaradi tega so mu ti poiskali za to 
noč primernejše prenočišče. 

- Anton K. je 15. aprila odkril 
Karla V. v ljubezenskem razmerju z 
njegovo ženo. Zaradi tega ga je 
nekajkrat zabodel z nožem in ga 
telesno poškodoval, tako da se ta 
zdravi v slovenjgraški bolnišnici 
Divjo jezo bo moral prevarani mof 
zagovarjati pri sodniku za prekrške. 

dežurstva 
ZOBNA AMBULANTA 
VELENJE 

21. 4. in 22. 4. 1979 dr. Romana 
Lah, Velenje, Kidričeva 17 

27. 4. 1979 dr. Aleksander Urši«, 
Velenje, Kidričeva 3 

28. 4. in 29. 4. 1979 dr. Božo 
Jevšek, Velenje, Kidričeva 17 j 

1. 5. in 2. 5. 1979 dr. Boleč 
Jevšek, Velenje, Kidričeva 17 

Od 8. do 12. ure dežurstvo r 
zobni ambulanti SŠZD Velenje, 
sicer v pripravljenosti doma. 

VETERINARSKA POSTA-
JA: 

Od 20. do 26. 4. 1979 dipL 
veterinar Peter Rihtarič, Šoštanj, 
Prešernov trg 7, telefon 881 - 143 

Od 27. 4. do 3. 5. 1979 dipl 
veterinar Franc Blatnik, Velenje, 
Prešernova 22 c, telefon 8 5 2 - 253 

Od pionirskih selekcij 
do državnih reprezentantov 

Atletski klub Velenje je v leto-
šnjem šolskem letu začel z delom v 
osnovnih šolah. Oblikovali so pionir-
ske atletske selekcije, v katerih je 
trenutno vključenih okrog 120 pio-
nirk in pionirjev. Delo s selekcijami 
je v atletskem klubu prevzel Peter 
Svet, naš znani atlet, državni repre-
zentant, ki se je po nekaj letih vrnil 
na atletsko stezo. 

Cilj atletskih selekcij v osnovnih 
šolah je v tem, da bi pridobili 
čimveč mladine na atletske steze. 
To pa pomeni tudi pridobitev čim-
več tekmovalcev. Iz množice pa 
bomo lahko dobili tudi najboljše 
tekmovalce," je začel pogovor o 
delu z mladimi atleti Peter Svet. 
Doslej so ustanovili selekcije na 
osnovnih šolah, vodijo pa jih posa-
mezni atletski delavci. Na osnovni 
šoli Veljka Vlahoviča vodi selekcijo 
Šalamonova, na OŠ Miha Pintar 
Toledo Ramšak, na OŠ Gustava 
Šiliha Angelo, na obeh šoštanjskih 
šolah dela z mladimi Svet, na osnov-
ni šoli Anton Aškerc pa so ustano-
vili atletski krožek. 

Veliko je učencev na naših šolah, 
ki si želijo tekmovanj, na katerih 
preizkušajo med vrstniki svojo moč, 
sposobnosti, hitrost. Zato prirejamo 
tekmovanja, saj dvakrat mesečno 
želimo preveriti posamezne zvrsti 
atletike. Tako smo že opravili 
tekmovanja v skoku v višino, v metu 
medicinke, v teku na 40 m, v 
množični štafeti osnovnih šol 8. 
marca na Teku žena, izvedli pa smo 
tudi že občinsko prvenstvo v 
spomladanskem krosu za šolska 
športna društva. 12. aprila bomo 

priredili še atletski troboj (tek na 
100 m, skok v daljavo, met krogle). 

Na teh tekmovanjih smo doslej 
izbrali že 120 pionirk in pionirjev, s 
katerimi želimo priti na stadion, jih 
pridobiti za treniranje atletike. 
Poslali bomo pisma staršem, ker le 
tako upamo, da jim bodo tudi starši 
v oporo. Morda je za mladega 
človeka atletika manj privlačna kot 
igre z žogo. Zato je mlade tudi težje 
motivirati za atletiko, čeprav enega 
izmed najlepših športov." Tako je 
orisal začetna prizadevanja z delom 
v selekcijah Peter Svet, sedaj član 
AK Velenje. Nadaljeval je: 

„Če bomo od 120 izbranih 
učencev pripeljali na stadion 
polovico, bo to za nas velik uspeh. 
Potem lahko računamo, da bomo 
pridobili kakšnih 20 do 30 atletov, 
med katerimi bo tudi nekaj takšnih, 
ki bodo lahko oblekli dres državne 
reprezentance. Seveda pa atletika 
zahteva prizadevno delo. Ure in ure 
teka, vaj, nepretrganega treninga ob 
vsakem času. Imeti moraš veselje. 
Toda mlad človek se tega včasih ne 
zaveda. Uspeh lahko pride po nekaj 
letih, res je potrebnih štiri, pet ali še 
več let trdega dela. Uspeha v atletiki 
brez dela ni?" 

Nedvomno je Peter Svet dosegel v 
naši atletiki lepe uspehe. Okusil je 
vso lepoto »kraljice športov" in 
spoznal tudi nasprotno stran. Znova 
se je vrnil na stezo! Marsikomu je 
lahko prav Peter Svet vzor. Pri delu 
z atletskimi pionirskimi selekcijami 
mu prav zato želimo kar največ 
uspeha. 

H. J. 



t 

Številka 15 (477) - 20. aprila 1979 

23. 4. - ponedeljek ob 20 uri 
FILMSKO GLEDALIŠČE - OKU-
PACIJA V 26 slikah - domači vojni 

K I N O Š O Š T A N J 

21. 4. - sobota ob 15.30 OTRO-
ČKA MATINEJA - KJE STA TOM 
iN JERRY - ameriška risanka 

21. 4. - sobota ob 19.30 OKU-
PACIJA V 26 SLIKAH - domači 
vojni 

22. 4. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 PREIZKAVA POD STRA-
HOM - italijanska kriminalka 

23. 4. - ponedeljek ob 19.30 
ZMAJ UNIČUJE GNEZDO - hong-
kongški karate 

25. 4. - sreda ob 19.30 SVAKI-
NJA - italijanska seksi komedija 

K I N O Š M A R T N O 
O B P A K I 

Petek, 20. april - Neža 
Sobota, 21. april - Simeon 
[Nedelja, 22. april - Leonida 
Ponedeljek, 23. april - Vojko 

[Torek, 24. april - Jurij 
ireda, 25. april - Marico 
četrtek, 26. april - Zdeslav 
Petek, 27. april - Ustanovitev OF 

sobota ob 20 uri OKU-
26 SLIKAH - domači 

DEKLE išče v Velenju sobo s 
souporabo kopalnice, po možnosti s 
»sebnim vhodom. Po dogovoru 
jlačam vnaprej. Naslov v ured-
lištvu. 

SAMOHRANILKA išče sobo, po 
nožnosti s posebnim vhodom, v 

hfelenju oziroma okolici, samo do 
konca tega leta. Naslov v uredništvu, 
Hi telefon 851-525. 

SLADKO krmo cca 4.000 kg 
rodam. Anica Jonke, Lokovina 7, 
lobrna (ob cesti Crnova - Dobr-
la). 

MLADA uslužbenka domačinka 
šče sobo v Velenju ali Šoštanju. 
Naslov v upravi lista. 

KUPIM hišo ali stanovanje. Po-
nudbe poslati pod šifro „Upokoje-
aec". 

PRODAM gradbeno barako in ne-
rabljeno sedežno garnituro. Naslov v 
Bedni št vu. 

AMI 8, letnik 1974, karamboli-
an, prodam. Oskar Suhadolnik, Go-
enje 7. 

21. 4. -
PACIJA V 
vojni 

22. 4. - nedelja ob 13.30 OTRO-
ŠKA MATINEJA - KJE STA TOM 
IN JERRY - ameriška risanka 

24. 4. - torek ob 20 uri ZMAJ 
UNIČUJE GNEZDO - hongkongški 
karate 

K I N O T O P O L Š I C A 

2 1 . 4 . - sobota ob 19 uri PREIZ-
KAVA POD STRAHOM - italijan-
ska kriminalka 

L E D N I K I N O V E L E N J E 

20. 4. - petek ob 17.30 in 19.30 
IED JASTREBI - ameriški avantu-
itični 

21. 4. - sobota ob 16., 17.30 in 
9.30 ZMAJ UNIČUJE GNEZDO -
ongkongški karate. Režija: Brian 
renchard Smith. Igrajo :Jimmy 
ing Yu, Geoige Lazenby 
22. 4. - nedelja ob 16., 17.30 in 

9.30 ZMAJ UNIČUJE GNEZDO -
»ngkongški karate 

P e t k o v k u l t u r n i v e č e r 
Drevi ob 19. uri bo v knjižnici 

Velenje petkov kulturni večer, na 
katerem bodo odprli razstavo foto-
grafij na temo „ ČLOVEK IN DE-
LO" in drugih fotografij, ki jo je 
pripravila Občinska konferenca 
ZSMS Velenje. V kulturnem progra-
mu bo sodelovala umetniška skupi-
na OO ZSMS „Vegrad" Velenje. 

G l e d a l i š č e v Š o š t a n j u 
Dravi ob 19.30 uri bo v domu 

kulture Šoštanj gostovala Igralska 
skupina „Pod kozolcem" iz Šmart-
nega ob Paki s pravljičnim delom 
Andersen - Veras - Podjed: „MU-
SICAL ZA DOBRO JUTRO". Reži-
ja: Bogomir Veras. 

R e v i j a p e v s k i h z b o r o v 
V soboto 21. aprila 1979 ob 19. 

uri bo v domu kulture Velenje, 
Revija pevskih zborov občine Vele-
nje na kateri bo sodelovalo 7 občin-
skih pevskih zborov, ter Moški zbor 
„Vres" iz Prevalj kot gost. 

S r e č a n j e p r i j a t e l j e v 
f o l k l o r i s t o v 

V nedeljo, 22. aprila bo v domu 
kulture Velenje srečanje ..prijateljev 
folkloristov" Nastopile bodo folk-
lorne skupine iz Trsta, Kranja in 
Velenja. Srečanje se bo začelo ob 
18. ur i . 

REPUBLIŠKI SEKRETARIAT 
ZA NOTRANJE ZADEVE 
SR SLOVENIJE 

razpisuje 

sprejem učencev v šolo za miličnike kadete 

P o g o j i za s p r e j e m : 
R a z p i s a se l a h k o u d e l e ž e d r ž a v l j a n i S F R J , k i so 
— u s p e š n o k o n č a l i o s n o v n o š o l o , 
— n i s o s t a r e j š i k o t 1 7 l e t , 
— s o t e l e s n o i n d u š e v n o z d r a v i , 
— z o p e r n j e n i b i l i z r e č e n v z g o j n i u k r e p , t e r n i s o v 

k a z e n s k e m p o s t o p k u , 
— o b v l a d a j o s l o v e n s k i j e z i k , 
— i m a j o p i s m e n o p r i v o l j e n j e s ta ršev a l i s k r b n i k o v . 
Kar je tudi na našem področju precejšnje pomanjkanje miličnikov, 
vabi Postaja Milice Velenje vse, ki jih to delo zanima, da se zglase pri 
njih, kjer bodo dobili natančna pojasnila o začetku in trajanju 
šolanja, o tem, kako naj se prijavijo na razpis, o njihovih pravicah in 
dolžnostih v času šolanja, ter vsa druga pojasnila o tem poklicu. 
Interesenti za kadetsko šolo morajo vložiti vlogo za Postajo milice 
Velenje najkasneje do 15. maja 1979. 
V vrste delavcev milice vabijo tudi mladince, ki so odslužili vojaški 
rok, imajo končano poklicno šolo, ter niso stari več kot 25 let. 
Kandidati lahko takoj pričnejo delo miličnika - pripravnika, če 
bodo izpolnjevali tudi ostale pogoje. 

SKUPNASLU2BA 
OBČINSKIH SAMOUPRAVNIH 
INTERESNIH SKUPNOSTI 
VELENJE, Titov trg 1, p.p.1 

OBJA VLJA 
prosta dela in naloge 

TAJNIKA 
občinske kulturne skupnosti Velenje 

P o l e g s p l o š n i h p o g o j e v , d o l o č e n i h z z a k o n o m , m o r a k a n d i -
d a t i z p o l n j e v a t i še n a s l e d n j e p o g o j e : 
— d a i m a k o n č a n o s r e d n j o š o l o , 
— t r i l e t a d e l o v n i h i z k u š e n j na o p r a v l j a n j u d e l i n n a l o g n a 

p o d r o č j u k u l t u r n e d e j a v n o s t i , 
— d a i m a s p o s o b n o s t v o d e n j a , o r g a n i z i r a n j a i n k o o r d i n i r a n j a 

d e l i n n a l o g , 
— d a j e m o r a l n o p o l i t i č n o n e o p o r e č e n . 

K a n d i d a t i na j v l o ž i j o p i s m e n e p r i j a v e z u s t r e z n o d o k u m e n t a -
c i j o v 1 5 d n e h p o o b j a v i na n a s l o v : S k u p n a s l u ž b a o b č i n s k i h 
s a m o u p r a v n i h i n t e r e s n i h s k u p n o s t i , V e l e n j e , T i t o v t r g 1, p . p . 
1. 

n 
Na podlagi sklepa komisije TOZD GRADNJA in DS Skupne službe 

objavljamo 

naslednja prosta dela in naloge 

1. Vodenje prodaje industrijskih objektov 
POGOJ: visoka izobrazba gradbene smeri, najmanj štiri leta prakse; 
za delavca, ki bo opravljal te naloge, je zagotovljeno družinsko 
stanovanje. 

Z Tri ekonomske tehnike za delo v finančni službi 
Pt)GOJ: dokončana srednja ekonomska šola, najmanj eno leto 
prakse 

3. Likvidiranje faktur 
POGOJ: ekonomski tehnik, najmanj eno leto prakse 

4. Obračun akordov in fakturiranje v projektivnem biroju — delo za 
določen čas 
POGOJ: ekonomski tehnik, eno leto prakse 

5. Vodenje skladiščnega poslovanja na gradbišču, tri izvajalce 
POGOJ: poklicna šola trgovske smeri, najmanj dve leti prakse 

Dek) je za nedoločen čas, razen pod št. 4. Za vse kandidate je 
določeno poskusno delo. 
Prošnje z pismenimi dokazili o zahtevanih pogojih naj kandidati 
pošljejo 15 dni po izidu objave na naslov, 
GIP „VEGRAD" VELENJE, 
Kadrovska služba, 
Prešernova 9 / a 
63320 Velenje. 

DO„ERA" 
KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 
TOZD MALOPRODAJA 

OBJA VLJA 
naslednja prosta opravila in delovne naloge: 
1. A D M I N I S T R A T I V N A DELA IN PRODAJA pri poslovni 

enoti Standard za nedoločen čas 
2. PRODAJA BLAGA - oddelek ..kozmetika" v poslovni 

enoti Standard za nedoločen čas 
3. PRODAJA BLAGA - oddelek ..keramika-talne obloge" v 

poslovni enoti Standard za nedoločen čas 
4. BLAGAJNIŠKA D E L A v poslovni enoti „Z ibka-Šport" 

za določen čas (nadomeščanje delavke V času porodniške-
ga dopusta). 

Poleg splošnih - z zakonom določenih pogojev, morajo kandidati 
izpolnjevati še naslednje: 
Pod 1 in 4: KV delavec trgovske stroke in 1 leto delovnih izkušenj 
Pod 2 in 3: KV delavec trgovske stroke 
Za vsa navedena dela je določeno poizkusno delo, ki traja 90 dpi. 
Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili o. izpolnjevanju 
pogojev najkasneje do 5. maja 1979 na naslov: „ERA" Velenje -
Kadrovska služba - Velenje, Kersnikova 1. 
Kandidati bodo o izbiri pismeno obveščeni v desetih dneh po izbiri. 

23. 4. - ponedeljek ob 17.30 in 
PREIZKAVA P 19.30 PREfZKAVA POD STRA-

OM - italijanska kriminalka. Reži-
: Damjana Damiani. Igrajo: Gian 

faria Volenite, Erland Josephson 
24. 4. - torek ob 17.30 in 19.30 

K U P A a J A V 26 SLIKAH - jugo-
bvanski vojni. Režija: Lordan 

» v i č . Igrajo: Boris Kralj, Sve-
Zigon 
25. 4. - isreda ob 17.30 in 19.30 

KUPACIJA V 26 SLIKAH - jugo-
ovanski vojjni 
26. 4. - četrtek ob 17.30 in 

1.30 SVAKINJA - italijanska 
b i komedlija. Režija: Serdijo Ber-
nzeli. Igrajo; Robert Vud, Karin 
d 
B " 

i D O M K U L T U R E 
r E L E N J E 

22. 4. - medelja ob 10 uri OTRO-
KA MATIMEJA - KJE STA TOM 
i JERRY — ameriška risanka 

Z A H V A L A 

Po hudi in težki bolezni nas je v 51. letu starosti zapustil 

FRANC SUHA 
Ob boleči izgubi moža, očeta in brata se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem, ki so ga pospremili na njegovi zadnji poti, izrekli sožalje, 
darovali cvetje in vence ter nam pomagali v težkih urah. 
Zahvaljujemo se RLV, ribiškemu društvu in govornikom za iskreno izrečene besede. 
Se posebej se srčno zahvaljujemo dr. Jožetu Reberniku za njegovo prizadevno zdravljenje. 

Ž a l u j o č i : ž e n a , s i n , b r a t i n o s t a l o s o r o d s t v o 

DELAVSKA UNIVERZA VELENJE 

obvešča 
vse zainteresirane, da bo v mesecu maju tega leta organizirala 

TEČAJ KROJENJA IN ŠIVANJA 
v sodelovanju s firmo „Bagat" 

in sicer: 
- ZAČETNI TEČAJ in 
- NADALJEVALNI TEČJA za tiste, ki so začetnega opravile že 

preje. 
Vse zainteresirane vabimo na sestanek, ki bo v delavski univerzi — 
prvi vhod, v učilnici družbenega izobraževanja 

v petek, 4. maja 1979 
ob 12,30 uri za zaposlene, ki tega dne delajo v popoldanski izmeni, 
ali niso zaposlene in 
ob 15.00 uri za vse ostale. 
Na sestanku se bomo pogovorili o vseh podrobnostih izvedbe tečaja. 
Tečajnina znaša din 1.100,00 dinarjev in jo je treba plačati na 
sestanku oziroma najkasneje do začetka tečaja. 

E S t e r m o e l e k t r a r n e š o š t a n j 

D e l o v n a o r g a n i z a c i j a 
T E R M O E L E K T R A R N E Š O Š T A N J 
K a d r o v s k a s l u ž b a 

D e l a v s k i sve t D O T E Š 
i 

objavlja 

j a v n i r a z p i s za 

VODJO DSSS - DRUŽBENA PREHRANA 
K a n d i d a t i m o r a j o p o l e g s p l o š n i h i z p o l n j e v a t i še n a s l e d n j e 
p o g o j e : 
— s r e d n j e š o l s k a i z o b r a z b a a l i z d e l o m p r i d o b l j e n e d e l o v n e 

i z k u š n j e o v o d e n j u g o s t i n s k e g a o b j e k t a , 
— 5 l e t d e l o v n i h i z k u š e n j v g o s t i n s t v u , 
— o r g a n i z a c i j s k e s p o s o b n o s t i , 
— d r u ž b e n o p o l i t i č n a a n g a ž i r a n o s t . 
K a n d i d a t i n a j v l o ž i j o p i s m e n e p r i j a v e na r a z p i s z u s t r e z n o 
d o k u m e n t a c i j o v r o k u 1 5 d n i p o o b j a v i r a z p i s a na n a s l o v : 
S p l o š n o k a d r o v s k e s e k t o r D O T e r m o e l e k t r a r n e Š o š t a n j , L o l e 
R i b a r j a 1 8 . 
P r i j a v l j e n e k a n d i d a t e b o m o p i s m e n o o b v e s t i l i o i z b i r i 3 0 d n i 
p o p r e t e k u r a z p i s n e g a r o k a . 

REK VELENJE -

D E L O V N A SKUPNOST D R U Ž B E N I S T A N D A R D 

vabi 

za prvomajske praznike v Fieso. 

Dom bo odprt od 26. 4. dalje. 
P r i j a v e s p r e j e m a m o v p i s a r n i d r u ž b e n e g a s t a n d a r d a ( r d e č a 
u p r a v n a z g r a d b a R E K , s o b a š t . 1 1 ) 

J 

OBVESTILO 
Pozivamo vse občane krajevne skupnosti Velenje — Center 
Desni breg, da se udeležijo akcije očiščevanja stanovanjskih 
blokov, v katerih prebivajo in njihove okolice. 
Prosimo, da se v čim večjem številu udeležijo te akcije, ki bo 
dne 23. 4 . 1 9 7 9 od 16. do 18. ura. 
Vse za lepše Velenja 

Krajevna skupnost Velenje — Center Desni breg 

Z A H V A L A 

Zapustila nas je v 78 letu 
starosti 

MARIJA 
NAVODNIK 
rojena Špital iz Gabeik 

Ob boleči izgubi naše drage matere, stare matere, prastare 
matere ih tete se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom prijateljem in znancem, ki so jo v tako velikem 
številu pospremili na njeni zadnji poti, izrekli sožalje, darovali 
cvetje in vence ter nam pomagali v težkih urah. Zahvaljujemo 
se krajevni skupnosti, gasilskemu društvu in avto parku Gore-
nja, govornikom in duhovnikom za opravljen obred. Udeležba 
pogreba je pokazala, kako ste jo imeli radi. Prav tako pa se za 
prizadevno zdravljenje na domu toplo zahvaljujemo dr. 
Bogdanu Menihu. 

Ž A L U J O Č I 



Naposled v baznem taborišču 
Baza, 31. 3. 1979 

Jutri zjutraj odhaja pošta iz baze 
in tako vam bom nocoj še nekaj 
napisal. 

29. 3. 1979 sem končno tudi sam 
prispel v bazo in včeraj sem že 
napenjal vrvi v 300 meterski steni 
Lho-la . Ta 6000 metrov visoko 
sedlo bo takorekoč šele začetek 
novega vzpona na Everest. 

Prispevek bom razdelil v tri zgod-
bice. 

L U K L A (2400 metrov 
nad mo i jem) 

V Luklo prispemo okoli poldne-
va, ko sonce najbolj žge. Ves čas, ko 
grizemo strmino proti Lukli, nad 
nami pristajajo mala letala, vendar 
ko dosežemo letališče, že ni nobene-
ga več, je že premočan veter in si ne 
upajo več pristajati. 

Le dva stolčena „tviowterja" 
samevata kot okras in kot opozorilo 

h m 
I vč Ko tn i k 

ostalim, ki želijo uporabiti to letali-
šče. Če ne pristaneš pravilno, te 
ustavi strmina takoj za vzletno stezo 
in ta ne pozna milosti. Zato tudi 
piloti pristajajo le v lepem vremenu, 
kajti tukaj so pilotov vodnik le 
njegove oči in rutina. Če se zmoti 
skoraj ni rešitve, kajti izhod je le 
dolina, v katero vzleti, drugače pa 
so na vseh straneh visoki hribi. 
Vzletna steza je precej nagnjena, 
tako da letalo pristane navzgor. Ko 
letalo vzleti, se zažene po strmini, ki 
nima izteka. Steze zmanjka in pred 
njo, več kot 1000 metrov globoko, 
buči Duth kosi. Potnikom, ki tukaj 
vzletijo ali pristajajo, ne more biti 
lahko pri srcu. Polet od Kathmandu-
ja do Lukle stane 400 NRs (35 
dolajjev). Po vzletni oziroma prista-
jalni stezi se pasejo koze, ki jih 
naženejo takoj, ko zaslišijo letala. 
Okoli tega letališča za pogumne je 
polno hotelov; seveda je hotel le 
napis na vratih, drugače pa so to 
barake, po stenah prelepljene s časo-
pisnim papirjem, da skozi manj pi-
ha. Za prenočišče služijo kar klopi 
okoli miz, ki so prekrite s tepihi. 

Uživamo v senci takega hotela in 
pijemo pivo, ki ga tukaj lahko dobiš, 
drugače pa ga na deželi ni. Zanimivo 
pa je, da stane pivo več, kot pa je 
nosačev celodnevni zaslužek. Torej 
je pivo za domačine strahotno dra-
go; zato ga ne pijejo, za turiste pa je 
še vedno normalna cena. Tudi mi 
kmalu presedlamo na čang, ki je 
prava nepalska nacionalna pijača. 
To je torej Lukla, strm travnik sredi 
visokih hribov, ki pa nudi domači-
nom predvsem pa turistom, toliko 
ugodnosti, saj je peš iz Lukle v 
Kathmandu 12 dni in še 60 km z 
avtobusom. Z letalom pa to razdaljo 
premagaš v dobrih 20. minutah. 
Veijamem, da domačini tega še ne 
razumejo preveč dobro, saj hodijo v 
glavnem peš. Večina pa je takih , ki 
nikoli nimajo, toliko denarja da bi 
se lahko peljali čeprav je za njih 
prevoz mnogo cenejši kot za nas. 
Veliko pa se jih pelje v Kathmandu 
vsaj enkrat na leto. Pravijo, da gredo 
na obisk k sorodnikom; tako lepše 
izgleda. 

Kako lepo bo, če se bomo tudi 
mi nazaj grede od tu odpeljali proti 
domu, ki ga že sedaj zelo pogreša-
mo. 

N A M Č E B A Z A R 
(3400 metrov) 

Skupina hiš, dobesedno priveza-
nih na strmino, kjer bi človek, razen 
na terasastih poljih, zaman iskal 
košček ravnine. To je Namče, legen-
darno mesto, naselje z okoli 900 
šerpami. To je pravo mesto po-

, gumnih spremljevalcev, osvajalcev 
nekoristnega sveta, ki ga osvajajo 
košček za koščkom. Tako uveljav-
ljajo svojo državo, sebe, širijo obzor-
ja in pletejo prijateljske vezi. Tu je 
veliko časa preživel E. Hillary, ki je 
1953. leta kot prvi človek stopil na 
streho sveta - Čomolungmo. Seve-
da je med tem časom osvojil tudi 
precej okoliških vrhov, varuhov 
Namčija, ki je z njimi praktično 
zakrit z vseh strani, od njih pa ga 
loči le strma soteska Duth kosi 
(Mlečna reka) in Bota kosi, dveh 

divjih himalajskih rek. Ze na prvi 
pogled se vidi, da si prišel v mesto, 
kjer ljudje živijo od ekspedicij. 

Pbvsod namreč srečuješ ekspedi-
cijsko opremo: od spalnih vreč, 
vestonov, šotorov-skratka, najraz-
ličnejše blago lahko vidiš, pa tudi 
kupiš zelo drago. 

Pravijo, da je sedaj, ko je prišla 
tako velika jugoslovanska ekspedici-
ja, dobila delo vsa dolina Solo 
Khumbu, in ne samo njihovo glavno 
mesto Namče. Ulice mesta so zelo 
strme, tako da navzdol komaj hodiš, 
navzgor pa grizeš kolena od trgovine 
do trgovine in si ogleduješ najrazlič-
nejše šerpovske in tibetanske stvari, 
ki so vse „very old". 

Ljudje-domačini so prijazni, šer-
pe se vedno smejejo, zelo radi se 
šalijo in tudi naši spremljevalci so 
taki. Tam, kjer so oni, je vedno 
smeh, včasih ga je tudi preveč, 
posebno še, če dobe kaj čanga. 
Takrat moramo celo mi posredovati, 
da naredimo spet red in mir. Moram 
reči, da tudi ubogajo zelo radi. 

Med hišami in ljudmi pa tudi po 
ulicah - skratka, povsod naokoli se 
pasejo jaki, naši bodoči in upam, da 
bolj zanesljivi nosači. Od Namčeja 
naprej bomo našo robo v glavnem 
tovorili z jaki. Vsak jak lahko nosi 
dva tovora za enako ceno kot nosač, 
poleg tega pa ni nevarnosti, da bi 
stavkal, le sit mora biti, hrano pa si 
med potjo kar sam poišče. 

Nad Načijem je v višini 3800 
metrov"Syangkoče, kjer je dobesed-
no v skalnato polico narejeno letali-
šče, na katerem pristajajo poleg 
helikopterjev še mali „paiperji" za 6 
oseb. Blizu je hotej „Pogled na 
Everest", iz katerega je res čudovit 
pogled na vršno piramido Everesta, 
z Lhotsejem in Nutsejem v ospredju. 

Pbd njim pa je Tengbače, največji 
in najbolj znan budistični samostan 
v Nepalu, v katerem moramo tudi 
mi pustiti 1000 NRs, zato da nam 
bo Budha pri vzponu milosten. Vsa-
ka ekspedicija, ki gre tod mimo, da 
ta denar in tudi mi ne moremo 
narediti izjeme. Ko pridemo v samo-
stan, lame že delijo velike molilne 
zastavice za nas. Veter, ki jih bo ves 
čas gibal, bo z njimi molil za naš 
uspeh. 

Nad Tengbačijem je čudovita sve-
ta gora Ana Dablam, ki je še vedno 
neosvojena, saj je bila do letos še 
zaprta. Neuradno, ali na skrivaj, pa 
je bil na njenem vrhu že Hillary. 
Letos pa jo bo naskočila neaplsko-
ameriška odprava. Pri tem naj ome-
nim še, da bo naslednje leto po 
zahodnem (našem) grebenu Everesta 
skušala priti na vrh nepalsko-italijan-
ska odprava. Nepalci pravijo, da 
prvič smer v taki gori, kot je Eve-
rest, tako in tako ne uspe, torej nam 
ne bo uspelo, njim pa drugo leto 
gotovo bo. Sam seveda želim, da bi 
uspelo obema ekspedicijama. Sicer 
bodo oni na slabšem, ker bodo 
delali le prvo ponovitev jugoslovan-
ske smeri na Everest. Nas imajo 
Nepalci vedno samo za uspešne za-
četnike v Himalaji. 

Iz hotela „P0gled na Everest" je 
čudovit razgled na celo verigo viso-
kih gora okoli Everesta. Vendar je ta 
pogled silno drag, saj stane penzion 
v njem polnih 70 ameriških dolarjev. 

Včasih se zgodi, da goste od 
letališča do hotela pripeljejo celo 
pod kisikom, da se ne utrudijo 
preveč, oziroma da ne dobe takoj 
višinske bolezni. Draga je ta višinska 
bolezen, ali ne? 

Tako se počasi približujemo naše-
mu cilju, le še par dni, pa bomo v 
baznem taborišču 5350 metrov viso-
ko. Takrat se bo šele pričelo tisto, 
zaradi česar smo odšli na to dolgo in 
negotovo pot, ki nam jo je namenila 
usoda in so nam jo zaupali prijatelji. 

B A Z A 

Po sedemnajstih dneh jo ugledam. 
Kot prikazen pred sabo, na koncu 
morene ledenika Khumbu. Le kdo 
bi vedel, koliko k- mnov sem moral 
prestopiti, kolikokrat iti gor in dol, 
da sem jo končno dosegel. 

Tu se naša zgodba pravzaprav šele 
začenja, pa čeprav se ena končuje. 

Mesto rdečih baznih šotorov, 
vrste „Makarska" daje človeku ob-
čutek, da je na morju, le višina in 
čudovite gore, ki nas obkrožajo z 
vseh strani, kažejo, da smo le nekje 
drugje. 

Pa tudi seraki in kamenje, ki 
stalno pada s sten na ledenik, nas 

opozarja, da smo v svetu, kjer ni 
milosti. Vsak korak bo previden in 
preudaren, dobro premišljen, pa še 
tako je lahko usoden. Pod nami 
stalno poka in venomer imam obču-
tek, da me bo s šotorom vred požrlo 
za vedno. Ledenik potuje in tudi na 
to se bom moral privaditi. Kljub 
vsem težavam, ki nas tarejo na 
začetku te kalvarije, pa delo na 
hribu že teče s polno paro. Vsak 
dan je na gori skupina ljudi, ki 
opremlja in pripravlja pot na Lho la, 
6000 metrov visoko sedlo, ki bo v 
bistvu šele izhodišče našega vzpona. 

Ravno tako, kot je treba priti skozi 
ledeni slap, da lahko naskočiš Eve-
rest po normalni poti, je treba tudi 
tukaj premagati več kot 300 metrov 
visoko steno pod Lho la-jem, da 
lahko začneš vzpon po zahodnem 
grebenu Everesta. 

Tu, v tej steni, bomo imeli še 
nekaj dni dela, da jo pripravimo, 
potem pa bomo začeli drugi del 
vzpona. Poskušali bomo zavzeti za-
hodno ramo, ki je že 7300 metrov 
visoka. 

IVČ KOTNIK 

Na prvem posvetu predsed-
n ikov osnovnih organizacij 
ZSMS, so se od loč i l i , da se 
bodo udeležil i tekmovanja za 
najboljšo osnovno organizacijo 
in najboljšega mladega delavca 
na n ivo ju občine. Najboljše bo 
komisi ja, k i j o je imenovala 
konferenca mlad ih delavcev p r i 
O K ZSMS Velenje predlagala 
t ud i za republiško tekmovanje. 

Sprejeli so dogovor, da se 
vsake t r i mesece objavi , katere 
osnovne organizacije so v t ro-
mesečju naredile največ. 

V prvem tromesečju so bi le 
najboljše naslednje osnovne 
organizacije ZSMS: Nama Vele 
nje, Plastika REK - R L V , 
Zmrzovaln ik i Gorenje, Galvana 
— Gorenje, Jamski transport — 
R E K - R L V , Modn i salon Ve-
lenje, Veplas, SDK, Zračenje -
R E K - R L V , Pohištvo - Gore-
nje. 

Nocoj otvoritev 
razstave fotografij 
V Ku l t u rnem centru „ I van Napo tn i k " Velenje bodo drevi 

ob 19. u r i od prh zanimivo razstavo fotograf i j , k i j o je v 
sodelovanj s Ku l t u rn im cent rom pripravi la Občinska konfe-
renca ZSMS Velenje. Na to razstavo so se mladi z naše 
občine že dalj časa skrbno pripravl jal i . Tema „č lovek i n 
de lo" ni bi la izbrana slučajno, temveč so hote l i z njo še 
posebej počast i t i letošnji mednarodni praznik dela. Na 
poseben razpis, k i je b i l objavl jen v tedn iku „Naš čas" in na 
plakat ih, se je doslej pri javi lo 15 razstavljalcev, k i so 
pr ipravi l i 156 raz l ičn ih fotograf i j , med kater imi bo posebna 
strokovna komisi ja izbrala oko l i 50 najuspešnejših razstavnih 
eksponatov. Med temi bo pr ib l ižno polovica fotograf i j na 
predloženo temo, druga polovica pa bodo fotograf i je s 
področja proste teme, med n j im i pokraj inski mot iv i , t ihož i t -
ja , problemi varstva okol ja in drugi prost i mot iv i . 

Vsi razstavljalci — mladinci , bodo prejel i posebna prizna-
nja za sodelovanje na razstavi, najbol jši t r i je pa še posebno 
nagrado, k i j o je pripravila Občinska konferenca ZSMS 
Velenje. Prav tako bodo podel i l i še posebno nagrado za 
fotograf i jo na obe razstavljeni temi najboljšemu fotografu, k i 
ni več mladinec, ter posebno nagrado za najboljšo fotograf i-
j o , k i j o bo razstavil fo tokrožek ene izmed naših osnovnih 
šol. 

Ku l t u rn i program ob tej pr i ložnost i , k i ga je pripravila 
umetniška skupina pr i osnovni organizaciji ZSMS „Vegrad" 
Velenje, bo uglašen na razstavljeno temo in na b l ižn j i 
praznik dela. Pokrovitel jstvo nad celotno pr i redi tv i jo je 
prevzelo GIP „Vegrad" Velenje. 

Razstava fotograf i j bo odprta do 9. maja letos in sicer 
vsak dan od 9. do 18. ure, ob sobotah pa od 9. do 13. ure. 

Mladi - porok naše obrambe 
30 let obrambne vzgoje mladine za SLO — Tekmuje 

60 ekip 

Ju t r i bo t u d i v naši obč in i 
tekmovanje ob trideset 
le tn ic i obrambne vzgoj j 
mladine za SLO. Z 
obč insk im tekmovanjem se 
bo konča l drugi del te re-
publiške akcije, k i poteka ob 
jub i le jnem letu organizira-
nega usposabljanja in pri-
pravljanja mladine na SLO. 

Tekmovanje je b i lo v začet-
k u tega meseca izvedeno po 
osnovnih i n srednjih šolah, v 
zak l jučni del pa se je uvrsti-
lo 60 ekip, k i j i h sestavljajo 
učenci sedmih in osmih raz-

redov t.snovnih šol, prv ih in 
drugih r? i redov srednjih šol 
ter de J- ,ka i n šolska mladi-
na v st " t i 16 do 17 let. 
Tekmovanje se bo pričelo 
j u t r i zjutraj s štar tom pred 
D o m o m učencev Rudarske-
ga šolskega centra. Mladi se 
bodo najprej pomer i l i v zna-
n ju prve p o m o č i ter znanju 
iz NOB in SLO, nato pa 
bodo opravi l i orientacijski 
pohod. Po opravljenem po-
hodu bodo tekmoval i še v 
streljanju in metal i bombo. 
Zakl juček je občinski štab 
za pripravo tega tekmovanja 
organiziral na Trebeliškem, 
kjer bo razglasitev rezultatov 
in podelitev pokaloy ter pri-
znanj najbol jšim e k i p a m 
Zmagovalci se bodo udeležil i 
regijskega tekmovanja, k i bo 
v začetku prihodnjega mese-
ca v Celju. Organizator pri-
čakuje, da se bodo zaključ-
ka tekmovanja ob 13. u r i na 
Trebeliškem udeležil i tud i 
številni občani , zato bo t u 
družabno srečanje, na kate-
rem bo igral zabavni ansam-
bel. 

Pionirji so se izkazal 

- ' tSm.S! 
V kuh in j i osnovne šole Gustav Ši l ih v Velenju so pred dnevi 
pr ipravi l i nadvse zanimivo degustacijo mlečn ih pi jač i n mlečne 
hrane. To akci jo so poimenoval i „ D a n m leka " , pr ipravi l i pa s o j o v 
sklopu Tedna zdrave prehrane, k i sodi k pr i redi tvam ob letošnjem 
mednarodnem le tu ot roka. V Tednu zdrave prehrane so za učence 
vsak dan pr ipravi l i krajša predavanja na to temo, s posebnim 
zanimanjem pa so učenci spoznali razl ične mlečne izdelke, k i j i h 
bodo na pobudo učencev vkl jučeval i v šolski jed i ln ik . 

Preteklo soboto so v Mozirju pri-
pravili orientacijski pohod, ki so ga 
namenili proslavljanju 30-letnice 
obrambne vzgoje mladine. Na po-
hodu je sodelovalo osem petčlan-
skih ekip pionirjev in pionirk, iz 
vsake šole v Gornji Savinjski dolini 
po dve ekipi. Te ekipe so sestavljali 
najboljši osnovnošolci, ki so jih iz-
brali na predhodnih tekmovanjih po 
posameznih šolah. Mladi tekmovalci 
so se na pohodu med drugim pome-
rili v streljanju z zračno puško, v 
iskanju skritega predmeta, v orienta-
ciji in topografiji, v znanju s področ-
ja narodnoosvobodilne vojne in 
splošnega ljudskega odpora, v nade-
vanju in snemanju zaščitne maske, 
metali so bombo v cilj, se praktično 

in teoretično preiskusili v prvi po-
moči ter v dveh oblikah dokazovali 
svoje telesne zmogljivosti. Tekmo-
vanje je bilo odlično pripravljeno in 
tudi rezultati so bili zelo dobri, bili 
pa bi še boljši, če se nekateri mladi 
tekmovalci v svoji mladostni zagna-
nosti in tekmovalni vnemi ne bi m 
progo podali preveč prenagljeno. 

Prvo mesto je osvojila OS Ljubno 
I, ki je na progi zbrala 2689 točk. 
Za njo so se uvrstile OŠ Luče II 
(2662 točk), OS Luče I (2639), 0$ 
Gornji grad II (2562) OS Mozirje! 
(2558), OŠ Ljubno II (2518), 05 
Mozirje II (2405) in OŠ Gornji gTad 
I (1849). Prve tri ekipe so prejele 
pokale in diplome, vsi udeleženci pi 
knjižne nagrade. J. P. 

Zaščitna maska n i bi la prehud zalogaj 

„NAŠ ČAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in aložništvo Vele-
nje, Velenje, Foitova 10, p. o. 

„NAŠ ČAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI RUDAR", 
kot tednik pa izhaja ,,NAŠ 
ČAS" od 1. januarja 1973 na-
prej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Krajnc, Janez Plesnik, Mira Tamše, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec in Dušan Lazar (tehnična urednika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Foitova 
10, poštni predal 89, telefon (063) 850-087 - Brzojavni naslov: 

Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 180 dinarjev 
(za inozemstvo 360 dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 5 2 8 0 0 - 6 0 3 - 3 8 4 8 2 . 
Grafična priprava ČZP ..Dolenjski list" Novo mesto, tisk tiskarna 

,.Ljudska pravica" Ljubljana. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za ,,NAS ČAS" se po mnenju Sekretariata za informacije izvršnega 

sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 

V s e za družino in dom. za stanovanje 
in gospodinjstvo pod eno streho! 

V E L E B L A G O V N I C A 11(1111(1 VELENJE 


